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چرا  افزایش قیمت نشریه کلید خورد؟!
گرانی کاغذ ، چاپ زینگ و 
هزینه های مرتبط ، ما را مجبور 
 به افزایش قیمت کــرد و اما

42 ســال از پیروزی انقلاب 
اســلامی می گذرد متأسفانه 
تولید داخلی کاغذ جوابگوی 
نیازهای رســانه های مکتوب 

کشور نیست ؟!
مسئله  فرهنگ زیر بنای ساختارهای اقتصادی یک 

کشور است
نقش رســانه های گروهی و مطبوعات در پیشرفتهای 
فرهنگی انکار ناپذیر است. همانطور که رسانه ها می توانند در 
اعتلای فرهنگ گام بردارند ، برداشتن موانع و محدودیت های 

موجود بر سر راه آنان کمک بزرگی را خواهد نمود.
فرهنگ یک کشور بطور مؤثر نشانگر وضعیت اقتصادی ، 
سیاسی و اجتماعی آن کشور است . تجربه های تاریخی نشان 
می دهند کشورهایی که استبداد فرهنگی در آنها حاکم بوده 
است و رسانه های گروهی از هیچگونه آزادی برخوردار نبوده 
اند ، هیچگاه از تحولات اجتماعی و اقتصادی بهره مند نشده 
اند . به عبارت دیگر حاکمیت فقر فرهنگی منجر به پیدایش فقر 
اقتصادی در این کشورها گردیده است . از این رو کشورهایی 
که در صدد دستیابی به اهداف اقتصادی و توسعة اجتماعی – 
 اقتصادی هســتند ، اولویت اول را به فرهنگ و گسترش آن 

می دهند .

مهدیمیرحیدری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

آزادگان
آبروی ملت را 
حفظ کردند

عناوینخبرها

تأمین اجتماعی در بورس

9

استقبال وزارت ورزش از سرمایه گذاری 
شرکت فولاد مبارکه در احداث دهکدۀ المپیک

13

رفع موانع حقوقی نهاد و تأمین بودجه 
پایدار انگیزه ما برای تلاش بیشتر است

10

۷۰ درصد از تجهیزات نفتی
 از داخل تأمین می شود 

14

فهما می تواند منجر به تاثیرگذاری
 بر جریان های فرا مسجدی شود 

11

پایان سال ها زیان دهی سایپا 
در سال 99

16

 باید بازار هوایی کشور را 
به یک بازار بین المللی تبدیل کنیم 

12

مخالفت مجلس با وزیر صمت

2

چاره اندیشی و ارائه راهکار برای بهبود 
شرایط کتابخانه های عمومی کشور

6

اعلام هر طرح اقتصادی در کشور باید با نظرات 
کارشناسان و تبیین افکار عمومی همراه باشد

3

واکسن های ایرانی کرونا
 تقریباً مدل انسانی را پاس کرده اند 

7

کاهش ارزبری ۱۵۳ میلیون یورویی
 از مسیر داخلی سازی تولید تا انتهای امسال

4

29 هزار میلیارد تومان از بدهی بدهکاران عمده 
مالیاتی با اقدام دستگاه قضایی وصول شد

8

شرکت واگن سازی تهران ظرفیت 
پاسخگویی به ۱۵ کلانشهر را دارد

5

روزي که  اسراء برگشتند  از قول من به آنها بگویید؛ 

خمیني  به یاد شما بود و برایتان دعا می کرد

سالروز ورود آزادگان گرامی باد

ادامه در صفحه آخر

به گزارش اعتبار به نقل از صدا و ســیما، دکتر حسن 
روحانی رئیس جمهور در مراسم افتتاح طرح های وزارت 
جهاد کشاورزی و نیرو در استان های ایلام و کرمانشاه که از 
طریق ویدئو کنفرانس انجام شد، ضمن تبریک افتتاح این 
طرح ها به مردم ایران و به ویژه مردم این دو استان، گفت: 2۳ 
هزار هکتار اراضی کشاورزی با اقدامات مهمی که در طول 
سالیان گذشته انجام شده است، امروز مورد افتتاح و بهره 

برداری قرار گرفت.
برای من افتتاح این طرح بیش از طرح هایی که در هفته گذشته 
افتتاح شده لذت بخش است، چراکه ما در زمان جنگ و مواقعی که از 
غرب تا جنوب کشور عبور می کردیم، یکی از آرزوهایمان این بود که 
روزی این مناطق را آباد کنیم.آبادانی این مناطق، جزو آرزو های مرحوم 
آیت الله هاشــمی رفسنجانی در سفر هایی که با هم به این مناطق 
داشتیم، بود.در خصوص طرحی که امروز افتتاح شد، ما در اواخر دولت 
آقای هاشمی رفسنجانی در سال ۷۶ آن را در شورای امنیت ملی مورد 
بررسی قرار دادیم و اولین مصوبات ما مربوط به پایان دولت وی و بعد 
از ســال ۸۱ و ۸۲ بود که این طرح را دنبال کردیم و مصوبات فراوانی 
داشتیم و اقدامات زیادی هم شد. دکتر روحانی با اشاره به اینکه در این 
دولت طی هفت سال گذشته ۲۴ سد را احداث کردیم، گفت: تونل 
بسیار عظیم و مهم نوسود که از شگفتی های مهندسان ما در این منطقه 
بود، در دولت یازدهم و قسمت اخیر آن در دولت دوازدهم به اتمام رسید. 
رئیس جمهور با اشاره به اینکه این طرح در طول این سال ها برای ما 
بسیار مهم اســت، از موافقت مقام معظم رهبری با برداشت هشت 
میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برای تکمیل این طرح در سال ۹۳ 

تشکر و قدردانی کرد.
با اشاره به اینکه این طرح عظیم و بزرگ در سال ۹۳ تحرک خود 
را پیدا کرد، افزود: امروز ما شاهد افتتاح یک بخش بزرگ از این طرح 
هستیم که البته سدها، شبکه ها، تونل ها و بخش زیادی از این طرح 
در سفر های قبلی افتتاح شده، منتهی اکنون این طرح به محصول 
رسیده است.ما ۲۳ هزار هکتار را امروز افتتاح کردیم و ان شاءالله تا پایان 
سال ۳۵ هزار هکتار این طرح بزرگ افتتاح خواهد شد و در سال آینده 
هم هر مقدار امکان پذیر باشد، ما این طرح را دنبال خواهیم کرد.آبادانی 
۵۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی را نیز که وزیر جهاد کشاورزی برای 
بهره برداری از آن تا پایان سال اشاره کرد، را نیز دنبال خواهیم کرد.در 
درجه اول برای ما امنیت غذایی و اینکه مستقل باشیم و مواد غذایمان 

را خودمان تامین کنیم به دیگران نیازمند نباشیم، بسیار مهم است.
تحولبزرگدربخشآب،خاکوکشاورزیجزو

افتخاراتماست
این جزو افتخارات ملی ما اســت کــه در بخش آب و خاک و 

کشاورزی تحول بسیار بزرگی را در این هفت سال شاهد بودیم.
در ادامه اظهاراتش در مراسم افتتاح طرح های ملی وزارت نیرو 
و جهاد کشاورزی در استان های ایلام و کرمانشاه، تصریح کرد: پس از 

انقلاب اسلامی شاهد بودیم با وجود ۴۷ طرح آبی در کشور و با وجود 
رودخانه های مرزی در قبل از انقلاب، فقط یک سد آبی ساخته شده 
و آن سد خداآفرین بوده و بقیه طرح ها یعنی ۲۸ طرح در دولت های 

پیشین و در این دولت ساخته شد.
رئیس جمهور همچنین با اشــاره به حساسیت کشور ها در 
خصوص مواد غذایی، افزود: این به آن معناست که انقلاب اسلامی 
همواره برای امنیت غذایی از یک طرف و آبادانی مرز ها از سوی دیگر 
توجه خاص و ویژه ای داشته است.امروز ما می بینیم که استان های 
کرمانشاه و ایلام که سال ها در جنگ تحمیلی، آن همه مصائب را شاهد 
بودند، امروز شاهد یک تحول بزرگ در زمینه کشاورزی هستند و این 
بسیار مهم است که بتوانیم خودکفا شویم.با وجود این طرح های آبی، 
شــما در سال تا سه نوبت می توانید از زمین ها استفاده کنید که این 
مسئله بسیار مهم است و مردم ما زمینی را به محصول برسانند، درو 

کنند و بتوانند ۵۰ روز بعد یا دو ماه بعد محصول دوم را کاشت کنند.
وی با تاکید بر اینکه باید از اراضی به خوبی استفاده شود، افزود: 
در دنیا، زمین دیم یک بخش بزرگی از محصولات را تأمین می کند و 
زمین های آبی چندان زیاد نیست، حدود ۱۸ درصد است، اما همین 

۱۸ درصد هم ۴۰ درصد مواد غذایی دنیا را تأمین می کند.
رئیس جمهور همچنین گفت: ما با همین برنامه ای که در حال 
اجرا هستیم، محصول در این منطقه به ۴ برابر می رسد و این توانمندی 
اســت که ما امروز به آن رسیدیم، این طرح ها را باید ادامه دهیم و با 
حساسیت تکمیل آن را دنبال می کنیم و تا پایان دولت و تا لحظه و 
ســاعت آخر تمام دولت، تمام کارگزاران، تمام اســتانداران و تمام 

مهندسین ادامه پیدا خواهد کرد.
وی با تشکر از ۲۰۰ شرکت پیمانکاری که در این پروژه عظیم 
کار کردند، افزود: یکی از شرکت های مهم قرارگاه خاتم الانبیاء بود که 
از همه آن ها تشکر می کنم و همچنین از همه شرکت های مهندسی 
مشاور که سرپرستی کردند و مشاوره دادند که ۴۱ شرکت بودند و از 

همه مدیران و همه استانداران قدردانی می کنم.
افتتاحطرحهایعمرانی؛علامتپیروزیبر

آمریکاست
رئیس جمهور، بهره برداری مکرر از طرح های عمرانی در کشور 
را علامت بزرگ به آمریکا، صهیونیسم و ارتجاع دانست که ملت بزرگ 
ایران همواره پیروز است و با ایستادگی در برابر مشکلات، سرزمینش 

را هر روز آبادتر می کند.
وی در ادامه اظهاراتش در مراســم بهره برداری از طرح های 
وزارتخانه های نیرو و جهاد کشاورزی در ایلام و کرمانشاه، تاکید کرد: 
در شرایط سخت تحریم که دشمن خیال می کرد می تواند ما را به زانو 
درآورد، ببیند که هر هفته طرح های عمرانی افتتاح می شود و این هفته 

نیز طرح عظیم توسعه آب و خاک را در غرب کشور اجرا کردیم. 
رئیس جمهور با قدردانی از کسانی که در اجرای این طرح های 
عظیم تلاش کردند، گفت: بخش بزرگی از این طرح ها به ثمر رسیده 

و بخش دیگری نیز در مقاطع مختلف تا پایان سال و تا پایان این دولت 
به ثمر می رسد. وی با ابراز خرسندی از مهاجرت معکوس به روستا ها 
در پی بهره برداری از طرح های عمرانی، افزود: مردم، روزی از روستا ها 
و مناطق محروم به شهر های بزرگ می رفتند و ناچار بودند برای زندگی 
به شهر ها مهاجرت کنند، اما اکنون، مهاجرت معکوس آغاز شده که 

این بسیار خوشحال کننده است.
رئیس جمهور، اجرای ایــن طرح های عمرانی را برای تعادل 
جمعیتی و آبادانی مناطق مرزی به ویژه در ۱۲ استانی که از خشکی با 
کشور های دیگر همسایه هستند، بسیار مهم دانست و گفت: البته برای 
استان های جنوبی هم با اجرای طرح های دیگری مانند طرح های آب 
شیرین کن تلاش می شــود.در این ۱۲ استان، سد و در استان های 
جنوبی، آب شیرین کن ایجاد می شود. منابع آبی و رودخانه ها، نعمت 
خدادادی اســت که باید از آن استفاده کنیم. زمین ها و حفظ خاک، 
بسیار مهم است. رئیس جمهور، حفظ محیط زیست را از آثار دیگر بهره 
برداری از این طرح های عمرانی برشمرد که کمتر به آن توجه شده 
است.با آباد شدن زمین ها، مهار رودخانه ها و ایجاد سدها، محیط زیست 
بهتر حفظ می شــود و گرد و غبار کاهــش می یابد. رئیس جمهور 
همچنین ایجاد ســد ها را برای مهار سیلاب ها و حفظ جان مردم با 
اهمیت دانست. او در بخش دیگری از اظهاراتش با نثار درود به شهدا، 
جانبازان و ایثارگرانی که در دفاع مقدس تلاش و جانفشانی کردند؛ 

شجاعت خلبانان شهید، شیرودی و کشوری را ستود.
رئیس جمهور با اشــاره به سابقه آشنایی اش با این دو خلبان 
شهید از قبل از دفاع مقدس، گفت: من در سال ۵۸، نخستین بار در 
همین شهر کرمانشاه این خلبانان شجاع را دیدم؛ خلبانانی که در دفاع 
مقدس جانفشانی کردند. وی همچنین با اشاره به نزدیک شدن به 
سالروز بازگشت آزادگان با ادای احترام به خانواده های شهدا، جانبازان 
و به ویژه آزادگان ابراز امیدواری کرد که بتوانیم با آبادانی و خودکفایی 

کشورمان، پاسداشت خوبی از خون مطهر شهدا داشته باشیم.
اجرای۲۳۰۰۰هکتارشبکهآبیاریزهکشیدرایلامو

کرمانشاه
وزیر نیرو از افتتاح ۲۳ هزار هکتار شبکه آبیاری زهکشی در هفته 

پانزدهم پویش الف- ب ایران در استان های کرمانشاه و ایلام خبر داد.
دکتــر رضا اردکانیان  وزیر نیرو در پانزدهمین هفته از پویش 
الف- ب ایران با اشاره به اینکه از ابتدای برگزاری این پویش در سال ۹۹ 
تاکنون, ۵۴ طــرح با اعتبار ۱۶ هزار میلیارد تومان پروژه آب، برق و 
فاضلاب اجرا شده است افزود: با اجرای این شبکه های آبیاری زهکشی، 

حجم محصولات کشاورزی در این دو استان, ۴ برابر خواهد شد.
وی با بیان اینکه تا پایان سال, ۳۵ هزار هکتار از اراضی کشاورزی 
تحت پوشش طرح شبکه آبیاری زهکشی قرار خواهد گرفت گفت: تا 
پایان امسال, ۱۹۶ طرح دیگر با اعتباری معادل ۳۴ هزار میلیارد تومان 

در قالب پویش الف- ب ایران افتتاح خواهد شد.
وزیر نیرو با اشاره به اینکه این طرح ها در مناطق مرزی کشور 
افتتاح شده است افزود: ایران از نظر تنوع مسائل آب های مرزی و حوضه 
آبریز مرزی مشترک، بسیار منحصر به فرد است، زیرا ایران ۱۴ استان 
و ۴۸ رودخانه مرزی دارد که منشا تامین آب ۴۰ رودخانه از آن داخلی 
است و برای همه این رودخانه ها تفاهم نامه های بین المللی معتبر به 
امضاء رسیده است. وی با بیان اینکه تا پیش از انقلاب با همین ظرفیت 
کشور تنها یک پروژه مرزی سد تنظیمی ارس با قدرت تنظیمی ۶۵۰ 
میلیون مترمکعب آب بر روی رودخانه ارس به نتیجه رسیده است 
ادامه داد: پس از انقلاب اسلامی بیش از ۲۸ سد با قدرت تنظیمی ۳.۲ 
میلیارد مترمکعب آب در ۴ دوره قبلی به بهره برداری رسید و در دولت 
کنونی در بخش رودخانه های مرزی ۲۴ سد با قدرت تنظیمی ۲.۵ 

میلیارد مترمکعب آب به ثمر رسیده است.
 او تامین آب شرب و پایدار را هدف اصلی اجرای این طرح ها و 
ثبیت جمعیت و افزایش رفاه مردم دانست و گفت: ۴۶ شهر و یک هزار 
و ۳۶ روستا از آب شرب پایدار برخوردار شدند همچنین ۳۷۰ مگاوات 
نیز ظرفیت تولید برق آبی برروی سد های ساخته شده نصب شده 
است. وزیر نیرو با اشاره به اجرای ۲۰۰ هزار هکتار شبکه مدرن آبیاری 
و زهکشی طبق برنامه ریزی های انجام شــده در کشور افزود: این 
شبکه ها نقش مهمی در افزایش تولید مواد غذایی و بالارفتن امنیت 
غذایی در کشور خواهد داشت. ایران  پنجمین کشور جهان در کشت 
آبی که  در دنیا به ازای هر هزار نفر ۴۰ هکتار زمین برای کشت آبی 

مورد استفاده قرار گرفته درحالی این رقم در ایران, ۱۰۰ هکتار است  و 
استفاده از الگوی های صحیح کشت و رعایت روش های صحیح آبیاری 
و بهره برداری از فناوری های روز در کشت با بهره گیری از این روش ها 
دغدغه ای در امنیت غذایی در کشور وجود نخواهد داشت.در اجرای 
طرح های مرزی، تعداد زیادی از شــرکت های داخلی از جمله ۴۱ 
شرکت مشــاور, ۲۰۰ شرکت پیمانکار و کارخانه های تولید فولاد، 

میلگرد، پوشش لوله ها و تولید پمپ، فعال بوده است
بهرهبرداریاز۲۳۰۰۰هکتاراراضیکشاورزیدر

نواحیمرزی
امروز شــاهد توسعه منابع آب و خاک در نواحی مرزی کشور 

هستیم که ۲۳ هزار هکتار را در بر می گیرد.
دکتر کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی در آیین بهره برداری 
از طرح های عظیم توسعه منابع آب و خاک در نواحی مرزی کشور از 
طریق ویدیو کنفرانس از سرپل ذهاب افزود: در سال ۹۴ به پیشنهاد 
رئیس جمهور و عنایت ویژه مقام معظم رهبری، طرح توسعه منابع 
آب و خاک کشور در مناطق غرب و شمال غرب با تصویب ۸ میلیارد 

دلار بودجه و در سطح ۲۲۷ هزار هکتار مصوب شد.
از سطح ۲۲۷ هزار هکتار, ۱۱۲ هزار هکتار مربوط به استان های 
کرمانشاه، کردستان و ایلام است و ۱۱۲ هزار هکتار دیگر از آن مربوط 
به استان های آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی است و حدود ۴ هزار 
و ۲۰۰ هکتار هم مربوط به حوزه اترک در استان های گلستان، خراسان 
شمالی، خراسان رضوی و خراسان جنوبی را در برگرفته است.با همت 
همه مسئولان در سال گذشته, ۵۴ هزار هکتار از این اراضی مورد بهره 
برداری قرار گرفت و امروز با تلاش همکاران، شــاهد افتتاح ۲۳ هزار 
هکتار از این اراضی هستیم که ۲۱ هزار و ۵۰۰ هکتار در استان کرمانشاه 
و هزار و ۵۰۰ هکتار در استان ایلام قرار دارد.نکته مهم اینجاست که از 
این ۲۳ هزار هکتار, ۱۷ هزار و ۵۰۰ هکتار از اراضی دیم بوده که تبدیل 
به اراضی آبی شده و به طور مستقیم, ۳ و نیم تا ۴ برابر افزایش عملکرد 
کشاورزان بوده است. کشاورزان در این بخش می توانند بین ۲ تا ۳ بار 
در ســال کشت انجام دهند که این امر منجر به افزایش درآمد آن ها 
خواهد شد.در مجموع با این ۲۳ هزار هکتار افتتاح طرح امروز ۹ هزار 
و ۲۰۰ نفر به طور مســتقیم مشغول به کار خواهند شد و در بخش 
کشاورزی ۵۰۸ میلیارد تومان سرمایه گذاری اتفاق افتاده است.امروز 
با بهره برداری از این ۲۳ هزار هکتار و ۵۴ هزار هکتار قبلی، در مجموع 
۷۷ هزار هکتار در بخش کشاورزی فعالیت کرده ایم که این مقدار از 
آن ۲۲۷ هزار هکتار کم می شود. در حال حاضر ۶ هزار هکتار زمین 
کشاورزی آماده بهره برداری داریم که اگر وزارت نیرو آب مورد نیاز آن 
را تأمین کند قابل بهره برداری است و اگر دولت اعتبار کمی در اختیار 
وزارت جهاد کشاورزی قرار دهد حدود ۵۰ هزار هکتار دیگر به اراضی 
نوآباد ما اضافه خواهد شد.این ۵۰ هزار هکتار را با ۴۵۰ میلیارد تومان 
می توانیم تا پایان سال به بهره برداری برسانیم و تحویل کشاورزان 

دهیم.      

دکترروحانی در مراسم افتتاح طرح های وزارت کشاورزی و نیرو در کرمانشاه و ایلام

افزوده شدن 35 هزار هکتار به اراضی زیر کشت، تا پایان سال 
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رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: طرح مهمی در 
شــورای عالی هماهنگی قوا در زمینه اقتصادی در حال 

بررسی است اما هنوز قطعی نیست. 
محمدباقر قالیباف در صحن علنی مجلس در این 
باره گفت: این روزها درباره گشایش اقتصادی در جامعه 
سوالاتی مطرح می شود که باید گفت ما تحقق آینده خوب 
را از مســیر ســخت ممکن می دانیم اما نباید توقع حل 
مشــکلات را در هفته و ماه داشــت، بلکه اثر اقدامات در 

فصل های پیش رو دیده خواهد شد. 
قالیباف گفت: طرح مهمی در شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا در حال بررسی است که می تواند بر 
اقتصاد تأثیر ملموسی بگذارد اما باید تصریح کرد این طرح 
فقط در صورتی که در جزئیات آن نظرات کارشناسی برای 
حفظ منافع ملی مدنظر قرار گیرد، می تواند به اهداف خود 

برسد. 
وی ادامــه داد: در ایــن زمینــه اختلاف نظرهای 
کارشناسی وجود دارد و هنوز هیچ طرحی قطعی نشده 
اســت، بنابراین باید صبر کرد و اجــازه داد این بذرها در 
فضای کارشناسی بررسی شده و به نتیجه نهایی برسد. 

رئیس مجلس شورای اســلامی افزود: مردم عزیز 
اطمینان داشته باشند که مجلس با ترکیبی از نمایندگان 
توانمند در عرصه اقتصاد و کارشناسان مرکز پژوهش ها، 
منافع مردم را تأمین خواهد کرد. همانطور که در بســته 
اقتصاد مردمی توضیح داده شد، مجلس مبنای عمل خود 
را مردمی کردن اقتصاد به نفع طبقه متوســط و محروم 
قرار داده و معتقد است بدون قوی شدن تک تک مردم، نه 

ایران و نه دولت قوی نخواهد شد.

خبـــــر

طرح گشایش اقتصادی می تواند بر اقتصاد 
تأثیر ملموسی بگذارد

افرادی که در گذشته 
رد  صلاحیت شده اند

 برای ۱۴۰۰ ثبت نام نکنند

نمایندگان ملت در جلسه رای اعتماد 
به گزینه پیشــنهادی دولت برای وزارت 
صمت به بررســی برنامه هــای مدرس 
خیابانی و عملکرد او در چندین ماهی که 
به عنوان سرپرست وزارت صمت مشغول 
به کار بوده پرداخته و در نهایت مجلس به 

او رای اعتماد نداد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت 
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، 
برنامه هــا و صلاحیت حســین مدرس 
خیابانــی برای تصــدی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، اخذ و بررســی شد. در 
نهایت وکلای ملــت با ۱۰۴ رأی موافق، 
۱۴۰ رأی مخالــف و ۱۰ رأی ممتنــع با 
تصدی مدرس خیابانی در وزارت صمت 
مخالفــت کردند و بــه وی رأی اعتماد 

ندادند.
اســحاق جهانگیری معــاون اول 
ریاست جمهوری برای حضور در جلسه 
بررسی صلاحیت وزیر پیشنهادی صنعت، 
معــدن و تجارت به صحن علنی مجلس 
آمد. جهانگیری به نیابت از حسن روحانی 
بــه همــراه امیــری معــاون پارلمانی 
رئیس جمهور در خانه ملت حاضر شد تا از 
»حســین مدرس خیابانی« که به عنوان 
وزیر صنعــت و معدن به مجلس معرفی 

شده بود دفاع کند.
اما هیئت رئیسه بر اساس  ماده ۲۳۱ 
قانــون آئین نامــه داخلــی مجلس که 
می گوید: »در جلســه استیضاح، پس از 
بیانات استیضاح کنندگان، رئیس جمهور 
می تواند به دفــاع از وزیر یا وزیران مورد 
استیضاح بپردازد، همچنین  وزیر یا وزیران 
مورد اســتیضاح نیز می توانند به دفاع از 
خود بپردازند.« و چون رئیس جمهور در 
مجلس حضور نداشــت، هیئت رئیسه 
مجلــس مطابق قانون عمــل کرده و به 
معاون اول فرصت دفاع از مدرس خیابانی 

داده نشد. 
در ادامه جلســه »حجت الاســلام 
علیرضا ســلیمی« طی تذکری شفاهی، 
گفت: بر اساس آئین نامه داخلی مجلس، 
رئیس جمهور مکلف است در جلسه رأی 
اعتماد به وزیر حضور داشــته باشــد و 
این گونه نیست که وی اختیار داشته باشد 

که حضور یابد یا نیابد.
قالیباف در توضیح به تذکر سلیمی 
 اظهار داشت: معاون پارلمانی رئیس جمهور 
به بنده نامه نوشــت و نامه رسمی  دفتر 
ریاست جمهوری هم چند روز قبل برای 
بنده ارسال شد. گویا رئیس جمهور از ستاد 
ملی کرونا برای حضور در مجلس استعلام 
کرده بــود و آنان مصلحــت ندیدند که 
رئیس جمهور در مجلــس حضور یابند. 
معاون رئیس جمهور هم نامه ای کتبی در 

این زمینه به بنده ارائه کرد.
گفتنــی اســت عــدم حضــور 
رئیس جمهــور در صحن علنی مجلس 
به دلیل شیوع ویروس کرونا باعث اعتراض 

نمایندگان شد.
حجت الله فیروزی در جلسه علنی   و 

در جریــان بررســی صلاحیــت وزیر 
پیشــنهادی صنعت، معــدن و تجارت، 
گزارش کمیسیون صنایع و معادن درباره 
برنامه های وی را قرائت کرد. سخنگوی 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: 
نتایــج بررســی برنامه های ارائه شــده 
»مدرس خیابانی«، حکایت از آن دارد که 
۶۳ درصد برنامه های او با اسناد بالادستی 

تطابق دارد.
هفتسالدرانتظار

شناسهرهگیری
»حســینعلی حاجی  دلیگانی« در 
جلسه علنی   مجلس شورای اسلامی در 
مخالفت با حسین مدرس خیابانی برای 
تصدی وزارت صمت اظهار داشــت: ما با 
خیابانی ها اختلاف کارشناسی نداریم بلکه 
مشــکل ما ایــن اســت که ایــن افراد 
قانون شکنی می کنند و هیچ توجهی به 
اجرای قوانین ندارند. هفت سال است که 
طبــق قانون مبارزه با قاچــاق کالا و ارز، 
دولت وظیفه داشــت که بــرای کالاها 
شناسه رهگیری ایجاد کند تا قاچاق کالا، 
صفر و  اشتغال میلیونی شود. همچنین ۲۵ 
میلیارد دلار تقاضا برای ارز کاهش یابد اما 
متأسفانه شناسه رهگیری و کد »یکتا« را 

اجرا نکرده و قانون شکنی کردند.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: مدرس خیابانی به 
جای آنکه مسئولیت قاچاق کالا را به عنوان 
یکی از مسئولان وزارت صمت بپذیرد، در 
برنامه ای که به مجلــس ارائه داده، عدد 
قاچــاق را نصف کرده و این عدد برخلاف 
تحقیق و تفحص مجلس از ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز است. سؤال ما این است 
کــه آیا قاچاق کالا با بــازی با اعداد حل 
می شود؟ به خیابانی بگویید که به خیابان 
امین حضور برود و ببیند که کارگران برای 
خرید جهیزیه دختران خود هیچ کاری 
نمی توانند انجام دهند؛ اگر می تواند پاسخ 

این گرانی ها را به آنان دهد.
حاجی  دلیگانی افزود: مشکل ما با 
مــدرس خیابانــی، عدم توجــه وی به 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و واردات و 

صادرات است. این در حالی است که این 
افراد می گویند که »ما در تحریم هستیم«. 
بایــد بگوییم »ما در تحریــمِ خیابانی و 
مدیران هستیم و ما را خیابانی ها و مدیران 

خیابانی تحریم کرده اند؛ نه دشمنان.«
همچنیــن »محســن زنگنه« در 
مخالفت با وزیر پیشنهادی صمت اظهار 
داشت: »مباحث زیادی درباره انتصابات 
مدرس خیابانی در دوران سرپرستی در 
وزارت صمت و پرداخت ارز ۴۲۰۰ تومانی 
به شرکت های خاص وجود دارد که وی 
باید در این باره پاسخگو باشد. سؤال ما این 
اســت در حوزه لبنیات چرا باید صادرات 
شیرخشک ممنوع باشــد و این مسئله 
باعث شده بسیاری از صنایع لبنی ما دچار 

مشکل شود.«
دیگــر اینکه »عباس گــوردزی« 
نماینــده بروجــرد در مخالفت با گزینه 
پیشنهادی دولت گفت: »افزایش قیمت 
و تورم کالاهای اساســی بسیار بیشتر از 
تورم کالاهای غیراساســی است که ارز 
۴۲۰۰ تومانی و ارز جهانگیری به آن داده 
شده است و سؤال ما این است آقای مدرس 
خیابانی شــما می توانید با مافیا برخورد 
کنید؟ بیشترین اختلاف قیمت از درب 
کارخانه تا بازار را در دوران تصدی مدرس 
خیابانی شاهد بودیم به گونه ای که قیمت 
پرایــد ۱۳۲ درصد افزایش پیدا کرد و آیا 
بدبختی هــای مــا از تحریم اســت یا 

سوءمدیریت ها؟«
افزایشسرمایه

شرکتهایحاضر
دربورس

نمایندگان در جلسه علنی  ، با ۱۷۰ 
رأی موافــق، ۲۰ رأی مخالف و ۱۸ رأی 
ممتنع از مجموع ۲۳۶ نماینده حاضر در 
جلســه با کلیات لایحه افزایش سرمایه 
شرکت های پذیرفته شــده در بورس و 
اوراق بهادار یا فرابــورس ایران از طریق 
صرف سهام با ســلب حق تقدم موافقت 

کردند.
مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون 
اقتصــادی در ارائه گزارش کمیســیون 

درخصوص لایحــه دو فوریتی افزایش 
سرمایه شــرکت های پذیرفته شده در 
بــورس و اوراق بهادار یا فرابورس ایران از 
طریق صرف سهام با سلب حق تقدم که 
در جلســه علنــی هفته گذشــته روز 
چهارشــنبه مصوب شــده است، گفت: 
گزارش این لایحه که جهت بررســی به 
کمیسیون اقتصادی به عنوان کمیسیون 
اصلی ارجاع شده بود با حضور مسئولان 
دستگاه های اجرایی مربوطه و کارشناسان 
مرکــز پژوهش های مجلس شــورای 
اسلامی مورد بررسی و بحث و تبادل نظر 
قرار گرفت و در جلسه ۲۱ مردادماه ۹۹ با 
اصلاحاتی در عنــوان و متن به تصویب 
رســید. وی ضمن تشــکر از نمایندگان 
مجلس، ادامه داد: این گزارش بر اســاس 
ماده ۱۶۱ آئین نامه داخلی مجلس شورای 
اسلامی ارائه می شود هفته گذشته با توجه 
به شرایطی که   در بازار سرمایه وجود دارد 
با دو ســوم آرای نماینــدگان مجلس به 

تصویب رسید.
سخنگوی کمیســیون اقتصادی 
تصریح کرد: شــرایط بازار سرمایه   ویژه 
اســت که باید تلاش کنیــم با طراحی 
سازوکار درســت آن را تقویت کنیم در 
همین راســتا یکی از پیشنهادات که در 
بسته اقتصاد مردمی مورد تأکید ریاست 
مجلس شورای اسلامی هم وجود داشت 
این لایحه بود که توسط دولت تقدیم شده 

و مورد استقبال مجلس هم قرار گرفت.
طغیانی یادآور شــد: در این لایحه 
پیش بینی شــده که شرکت هایی که به 
نحــوی تحت کنترل یــا مالکیت دولت 
هستند بتوانند بخشــی از سهام خود را 
به صورت عرضه اولیه به افزایش سرمایه به 
بورس ارائــه دهند تا هم به نوعی عطش 
تقاضــا در بــازار مدیریت شــود و هم 
ســرمایه ای عاید شــرکت ها شــود تا 
ســرمایه گذاری جدیــد انجــام دهند. 
کمیســیون اقتصادی با دید مثبت این 
لایحه را بررسی کرده و با اعمال اصلاحاتی 
مصوب کرد که به طور قطع تصویب نهایی 
آن گام مهمــی  در ارتقای بازار ســرمایه 

خواهد بود.

140رای منفی نمایندگان به مدرس خیابانی

مخالفت مجلس با وزیر صمت 
حضــرت آیــت الله العظمی خامنــه ای در پیامی 
درگذشــت حجت الاســلام سیدعباس موســویان، از 

متخصصان فقه اقتصادی را تسلیت گفتند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظم 
رهبری، متن پیام رهبر حکیم انقلاب اسلامی به این شرح 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

درگذشت جناب حجه  الاســلام آقای سیدعباس 
موسویان رحمه الله علیه را به بازماندگان مکرم ایشان و نیز 
به شاگردان و همکاران و ارادتمندان این روحانی ارزشمند 
تسلیت عرض می کنم. ایشان از متخصصان فقه اقتصادی 
و صاحب نظر در بانکداری اسلامی و دیگر مسائل مالی فقه 
بودند و فقدان ایشــان ضایعه است. از خداوند رحمت و 
مغفرت و علو درجات برای آن فقید و صبر و آرامش و اجر 

برای بازماندگانش مسألت می کنم. 
سیدعلی خامنه ای ۲۰ مرداد ۱۳۹۹

خبـــر
پیامتسلیترهبرمعظمانقلاباسلامی
درپیدرگذشتحجتالاسلامموسویان

با اتکا به ظرفیت های موجود در کشور 
و حفظ انسجام می توانیم از مشکلات عبور کنیم 

رئیس جمهور گفت: بر اســاس تجربه ســال های 
گذشته به ویژه دو سال و نیم اخیر مقابله با تحریم و جنگ 
اقتصادی دشمن، مطمئنا با اتکا به توانایی ها و ظرفیت های 
موجود در کشور و حفظ انسجام و وحدت می توانیم از این 

مشکلات عبور کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی عصر 
دوشنبه در پنجاه و سومین جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران سه قوه که با حضور رؤسای قوای مقننه و 
قضائیه، اعضای ســتاد اقتصادی دولت و نمایندگان قوه 
قضائیه و مجلس شورای اسلامی برگزار شد، تأکید کرد: 
باید به گونه ای برنامه ریزی و اقدام کنیم تا مردم شــریف 
ایــران حس کنند مجموعه نظام برای حل مشــکلات 
اقتصادی و معیشت آنان در تلاش هستند و این موضوع 
در شرایط خاص و پیچیده اقتصادی امروز کشور، بسیار 
حائز اهمیت است. عبور از شرایط پیچیده ای که شیوع 
بیماری کرونا و تحریم دشمنان بر کشور تحمیل کرده، 
نیازمند اتخاذ تدابیر و سیاســت هایی اســت که بتواند 
گشایش هایی را در وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم 
ایجاد کند و در این راستا هر سه قوه در کنار هم باوفاق و 

همگرایی تلاش می کنند.
روحانی با بیان اینکه امروز دشمنان علاوه بر تحریم 
و اعمال فشار، به دنبال سیاه نمایی و ایجاد یأس، ناامیدی 
و دلسردی نسبت به آینده در میان مردم بوده و می خواهند 
با شایعه پراکنی، اختلاف و چنددستگی میان مسئولان را 
به جامعه القا کنند، اظهار داشت: همه مسئولان باید در 
گفتار و رفتار خود مراقب و هوشیار باشند تا بتوانیم توطئه 
دشــمنان را خنثی کــرده و امید و نشــاط را در جامعه 

گسترش دهیم.
وی با بیان اینکه ســران سه قوه و دیگر مسئولان از 
پیشــنهادها، انتقادات و راهکارهای همه متخصصین، 
کارشناســان و فعالان اقتصادی در مسیر بهبود شرایط 
اقتصادی و معیشتی مردم استقبال می کنند، خاطرنشان 
کرد: بر اساس تجربه سال های گذشته به ویژه دو سال و 
نیم اخیر مقابله با تحریم و جنگ اقتصادی دشمن، مطمئنا 
با اتکا به توانایی ها و ظرفیت های موجود در کشور و حفظ 

انسجام و وحدت می توانیم از این مشکلات عبور کنیم.
در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، 
پیشنهاد مطرح شده از سوی ستاد اقتصادی دولت برای 
مقابله با تحریم نفتــی و هدایت نقدینگی مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت و ضمن استقبال از این طرح، تصمیمات 

لازم جهت نهایی شدن آن اتخاذ شد.

۱۰ مبدا و مقصد عمده واردات 
و صادرات کشور 

کشور های چین، عراق، امارات، افغانستان و ترکیه در 
چهار ماه نخســت امســال مهم ترین مقاصد صادراتی و 
کشور های چین، امارات، ترکیه، هند و آلمان عمده ترین 
مبــادی وارداتی کشــور بوده اند. معاونت بررســی های 
اقتصادی اتاق بازرگانی تهران براســاس آمار های منتشر 
شده از ســوی گمرک در گزارشی نوشت: ایران در چهار 
ماهه نخست امســال ۸.۷ میلیارد دلار صادرات و ۱۰.۹ 
میلیارد دلار واردات داشــته و در مجموع رقم کل تجارت 
کشــور طی این مدت به ۱۹.۶ میلیارد دلار رسیده است. 
صــادرات طی این مدت ایران بــه چین رقمی معادل دو 
میلیــارد و ۴۷۴ میلیون دلار، به عراق یک میلیارد و ۹۶۵ 
میلیون دلار، به امارات یک میلیارد و ۲۱۶ میلیون دلار، به 
افغانستان ۷۱۳ میلیون دلار و به ترکیه ۴۰۵ میلیون دلار 
بوده است. سهم کشور های چین، عراق، امارات، افغانستان 
و ترکیه به عنوان پنج مقصد اول صادرات ایران به ترتیب 
از کل صادرات ایران در چهار ماهه نخســت امسال برابر با 
۲۸.۴ درصــد، ۲۲.۶ درصد، ۱۴ درصد، ۸.۲ درصد و ۴.۷ 
درصد بوده است. به این ترتیب ۷۷.۹ درصد از کل صادرات 
ایران در چهار ماهه نخســت امسال به این ۵ کشور انجام 
شده است. از سوی دیگر ایران طی مدت زمان مورد گزارش 
۲ میلیارد و ۸۰۶ میلیون دلار واردات از چین، ۲ میلیارد و 
۴۷۹ میلیــون دلار از امارات، یک میلیارد و ۱۷۸ میلیون 
دلار از ترکیه، ۷۵۷ میلیون دلار از هند و ۵۳۶ میلیون دلار 
از آلمان داشــته است. سهم چین از کل واردات ایران طی 
این مدت معادل ۲۵.۷ درصد، امارات ۲۲.۷ درصد، ترکیه 
۱۰.۷۸ درصد، هند ۶.۹۳ درصد و آلمان ۴.۹۱ درصد بوده 
است. همچنین مقاصد ۷۱.۰۲ درصد از کل واردات ایران 

نیز طی این مدت از این ۵ کشور انجام شده است.
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معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
خواســتار ایجاد جریان رسانه ای هدفمند برای پوشش 
برنامه های ماه محرم و مقابله با جریان تقابلی دشمن در 
این زمینه شــد. محمد خدادی در نشســت ستاد ملی 
پیگیری های ویژه محرم، گفت: تلاش های کادر درمان، 
سندی بر اثبات ماهیت فداکاری جمهوری اسلامی و آنچه 
ما با آن مواجهه ایم یک جریان تقابلی محسوب می شود 
که همیشه در مقابل نظام بوده است. همواره چهار لایه 
در برابر نظام جمهوری اسلامی وجود دارد و یکی از اثبات 
ناکارآمدی نظام، سوء مدیریت، فساد و چهارم تبعیض که 
این چهار لایه در هر مناســبتی به نظام وارد می شود.  در 
پنج کشور اتاق خبرهای ۲۴ ساعته وجود دارد که وظیفه 
آنها تولید اطلاعات از مواد اولیه داخل کشور و تبدیل آن 
به فرآورده های متعدد خبری است تا باورپذیر شوند و آن 
را به کشور برگردانند. موجی که به نظام و وزارت بهداشت 

وارد شــد در واقع اثبات کرد ما بــا دو جریان »کرونا« و 
»لایه های تقابلی دشمن« جنگیده ایم، بنابراین به عنوان 
مجموعه رسانه های کشور وظیفه خود دانستیم پشت سر 
وزارت بهداشت حرکت کنیم. در جریان محرم و اربعین 
هر سال شاهد یک جریان تقابلی هستیم که بستر را برای 
دوگانه ســازی فراهم می کند و امثال این فضا کاملًا باز 
است، یعنی هر جا قرائت واحد از موضوع داشتیم به اجماع 
تبدیل شده و خروجی آن با موفقیت همراه بوده است. به 
عنــوان مثال برای مقابله با شــیوع ویــروس کرونا در 
سیزده به در بدون اعلام جریمه از مردم خواستیم بیرون 
نیایند و در این نمونه ها موفق بودیم. در ماه محرم نیز به 
یــک قرائت واحد نیاز داریم که آن نیز به یک منبع واحد 
نیاز دارد، این منبع باید از مرجع خود صادر شده و استمرار 
داشته باشد یعنی باید استمرار اطلاعات داشته باشیم و 
ستاد ویژه محرم باید یک سخنگو داشته باشد. خدادی 

صدور اطلاعیه های مستمر بر مبنای اطلاعات دسته بندی 
و تنظیم شــده را خواســتار شــد و افــزود: وقتی یک 
دستورالعمل ۱۵ صفحه ای را منتشر می کنیم خوراکی 
برای کسی می شود که از آن سو استفاده می کند، چون 
قسمتی از آن را منتشر و از ارائه بقیه آن خودداری می کند. 
مجموعه جریان های سیاسی معاند از هم اکنون کار خود 
را شروع کرده اند و قرار است در زمینه هایی مانند شبهات 
یعنی اطلاعات دوپهلو، ابهامات یا اطلاعات ناقص، القائات 
یعنی جریان هایی که از بیرون به داخل القا می شــود و 
شایعات فعالیت کنند. نوع پوشش این مناسبت ها نیاز به 
هماهنگی دارد و ما یک شیوه نامه تنظیم کرده ایم و بیش 
از همه نیاز به این داریم که جریان رسانه ای برای پوشش 
آینده به صورت هدفمند باشد و آماده پاسخگویی باشیم. 
یعنی خنثی ســازی جریان القایــی را به صورت آنلاین 

داشته باشیم.

خدادی: محرم امسال، نیازمند جریان رسانه ای هدفمند هستیم

ســخنگوی شورای 
نگهبان درباره اعلام برخی 
ی  ا بــر می  ســا ا
ریاست جمهوری ۱۴۰۰، 
گفت: شورای نگهبان هنوز 
درگیر انتخابات نشــده 
است و در این زمینه ورود 

نکرده و اقدامی نیز نکرده است. 
 از جهات قانونی افراد می توانند در هر زمان ثبت نام 
کنند اما می توان توصیه کرد افرادی که در گذشــته رد 

صلاحیت شده اند، دیگر ثبت نام نکنند.
عباسعلی کدخدایی در واکنش به اظهارات »علی 
مطهری« مبنی بر اینکه نظرات پژوهشــکده شــورای 
نگهبان حریت مجلس را گرفته است، گفت: پژوهشکده 
شــورای نگهبان یک پژوهشکده علمی است و استقلال 
قوای سه گانه را مخدوش نکرده است و این حرف خنده دار 

است.
 وی همچنین درباره اظهارنظر آیت الله احمد جنتی 
درباره ضرورت نظارت دائمی شورای نگهبان بر نمایندگان 
مجلس گفت: نظارت یک امر عقلانی است که در قانون 
اساسی و سیاست های رهبری هم آمده است. در گذشته 
هم قانونی برای تشــکیل هیاتی برای نظارت بر عملکرد 
نمایندگان تشــکیل شــد و آن هیأت کارایی نداشته و 

پیشنهاد شده که نظارت دقیق تری باشد. 
کدخدایی در پایان گفت: ما، در شورا، هر ۴ سال یک 
بار نظارت داریم و عمل می کنیم و بهتر است در طول این 
۴ سال برای مجلس و نهاد دیگری نیز نظارت باشد.       
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قــرارگاه  رئیــس   
خاتــم  ســازندگی 
برخی  الانبیــا)ص( 
اقتصادمان  می گویند 
بن بســت خورده  به 
است اما قاطع می گویم 
تــلاش  بــا  کــه 

تولیدکنندگان ایرانی، بن بستی وجود ندارد.
سردار سعید محمد در مراسم اختتامیه مسابقه آثار کوتاه 
رادیویی کار و تولید که در رادیو اقتصاد برگزار شد، اظهار 
داشت: در بخش اقتصادی نیاز به تبیین تفکر مقام معظم 
رهبری در حوزه اقتصاد مقاومتی داریم و رزمندگان جنگ 
نرم و اقتصادی مکمل هم هستند. هدف دشمن ناکارآمد 
نشان دادن حکومت اســت. قطعا در پی آن هستیم که 
بگوییم هیچ احتیاجی به بیگانگان و مخصوصا غربی ها 
نداریم. برخی می گویند اقتصادمان به بن بســت خورده 
است اما قاطع می گویم که با تلاش تولیدکنندگان ایرانی، 
بن بستی وجود ندارد. عزم و اراده ایرانی بالاتر از مشکلاتی 

نظیر تحریم و کروناست.
گفتنی است، تجربه رجوع به توانمندی های داخلی نشان 
می دهد اگر روحیه خودباوری و تلاش وجود داشته باشد، 
می توان از پس سخت ترین کارها نیز برآمد. نمونه بارز این 
ادعا را در کارآفرینی های خرد و کلان می شود مشاهده 
کرد. مثلا یک کارآفرین گیلانی )به نام جمالزاده( که در 
حوزه دستگاه چای خشک کنی فعالیت داشت، چندی 
پیش گفته بود: »هزینه خریــــد دســتگاه های چای 
خشک کنی بین ۸۰ تا ۱۰۰ میلیــون تومان اســت. اما 
مهندســــان ایرانــی توانســــتند دســــتگاه چای 
خشــک کنی خانگی را با قیمت پنج میلیون تومان و با 

ضمانت یک ساله بسازند و به فروش برسانند.« 
جدا از این موارد که تعداد آن ها بســیار بالاست؛ چنین 
دستاوردهایی در ســطح کلان نیز قابل مشاهده است، 
چنانچه برخی کارشناسان اقتصادی اعتقاد دارند در سال 
گذشــته حدود ۴۰۰ میلیــون دلار ارز آوری در صنعت 
قطعه سازی برای کشور صورت گرفت یا در نمونه ای دیگر، 
تعمیرات هواپیما را می توان در زمره این دستاوردها نام 

برد. 
در همین زمینه، دو روز پیش تورج دهقانی، رئیس  سازمان 
هواپیمایی گفته بود:  »امروز به همت و توان متخصصان 
داخلی امکان تعمیر و نگهــداری هواپیماها تا رده های 

سنگین در کشور وجود دارد.«     

اعلام هر طرح اقتصادی در کشور باید با نظرات کارشناسان خبـــــر
و تبیین افکار عمومی همراه باشد 

اقتصاد ایران با تلاش تولیدکنندگان 
داخلی بن بست ندارد 

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران

راه اندازی کتابخانه
 با چهارهزار جلد کتاب در متروی تهران 
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امامعلی)ع(
ارتشاهدامیشود

رئیس قوه قضائیه گفت: یک 
طرح اقتصادی وقتی ارزشــمند 
است و به مردم آرامش می دهد که 
با نظرات نخبگان تهیه شده باشد و 
درباره جزئیات آن هم اطلاع رسانی 

شود.
به گزارش اعتبــار به نقل از  مرکز 
رسانه قوه قضائیه، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی در جلســه دیروز شورای عالی 
قضایی با تأکید بر اینکه کشف حقیقت و 
صدور حکم عادلانه موجب اســتحکام 
هرچه بیشتر نظام مقدس اسلامی و آرا 
و نظرات و دیدگاه های قضایی می شود، 
اظهار داشت: همت ما در دستگاه قضایی 
باید اجرای بدون تبعیض عدالت باشد؛ 
چرا کــه مــردم کمبود هــا را تحمل 
می کننــد، اما تحمل تبعیض برای آنها 

سخت است.
 طرح های اقتصادی

 باید کارشناسی شده باشد
رئیسی در بخش دیگری از سخنان 
خود با  اشــاره به طرح اقتصادی دولت 
گفت: اعلام هر طرح اقتصادی در کشور 
باید با نظرات کارشناسان و صاحب نظران 
اقتصادی همراه باشد و پس از تصویب 
نیز، برای افکار عمومی به خوبی تبیین 

شود تا مورد استقبال همه قرار گیرد.
 دولت و مجلس به معیشت مردم

 توجه ویژه داشته باشند
وی افزود: یک طرح اقتصادی وقتی 
ارزشمند است و به مردم آرامش می دهد 
که با نظرات نخبگان تهیه شده باشد و 
درباره جزئیات آن هم اطلاع رسانی شود؛ 
در غیر این صورت با ایجاد ابهام، مردم را 
نگران و فعالان اقتصادی را ســرگردان 

می کند.
رئیس قــوه قضائیه بــا ضروری 
خواندن توجه دولت و مجلس به موضوع 
معیشت، ادامه داد: دولت و مجلس باید 
مسائل اقتصادی را با حساسیت و اولویت 
پیگیری کنند و با طرح های راهگشــا و 
کارشناسی شــده برای حل مشکلات 
معیشتی و گره گشایی از زندگی مردم 

گام بردارند.
 تقدیر رئیس دستگاه قضا
از گزارش های روشنگرانه 

خبرنگاران
رئیســی در بخــش دیگــری از 

سخنانش با تبریک »روز خبرنگار«، به 
مجاهدت برخی خبرنگاران برای تولید 
گزارش های تحقیقی با هدف بررســی 
مشکلات کشور و رفع آنها  اشاره کرده و 
افزود: خبرنگاران در برخی گزارش ها در 
مقام یک بازرس به شهر ها و استان های 
مختلف ســفر می کنند تا بتوانند یک 
گزارش اقناع کننده تولید کنند. مواردی 
مثل گزارش درباره فولاد و خام فروشی 
کُک، از نمونه گزارش های جهادی بود 
که خبرنگاران برای تولید آنها حتی به 
برخی کشــور ها سفر کردند. این همت 
اگر با اخلاص همراه شــود، برای کشور 

برکات زیادی به همراه خواهد داشت.
 دستور رئیس دستگاه قضا

 برای اصلاح روند های 
زحمت آفرین برای مردم

در این جلسه، رئیس دیوان عالی 
کشور نیز با  اشــاره به مشکلاتی چون 
احاله و اعاده های مکرر که موجب اخلال 
در روند دادرسی ها می شــود، بر لزوم 
ایجاد سازوکاری برای اصلاح این رویه ها 
و کاهــش حجم کار قضــات در جهت 

صدور آرای متقن قضایی تأکید کرد.
حجت الاســلام مرتضوی مقدم با  
اشاره به مشــکلاتی که مردم از طریق 
فضای مجازی به وی منتقل می کنند، 
گفت: ظهور و بروز حق محوری و اجرای 
عدالت در احکام متقن قضایی اســت و 
مادامی که اقدامات دادسرا ها و خروجی 
دادگاه هــای ما در جهت اجرای عدالت 
نباشد، پشــتوانه و دلگرمی  برای مردم 

به وجود نمی آید.
وی افزود: در حال حاضر تدبیری در 
دیوان عالی اندیشیده شــده که قضات 

دیوان بر رسیدگی به فرجام ها متمرکز 
شده و دیگر پرونده ها به آنها ارجاع نشود 
تا پرونده های فرجام خواهی شده هرچه 
دقیق تر و با فراغ بال تعیین تکلیف شوند.
رئیس قوه قضائیه نیز در واکنش به 
گزارش رئیس دیوان عالی کشور گفت: 
گاهی روش هــا در دســتگاه قضایی 
نادرست و برای مردم زحمت آفرین است 

که حتماً باید اصلاح شوند.
 برایان هوک نگران بیکاری اش 

نباشد؛
 تازه کارش با ما شروع شده

معاون امور بین الملل قوه قضائیه و 
دبیر ستاد حقوق بشر نیز در این جلسه 
برکنــاری برایان هوک از مســئولیت 
پیگیری امور ایران را فرصت مناســبی 
برای تحت تعقیب قرار گرفتن او به جرم 
اقدامات خصمانه علیه منافع ملی ایران 
دانست و گفت: لازم است کیفرخواستی 
علیه برایان هوک از ســوی دادستانی 
صادر شــود چرا که او بانی طرح فشار 
حداکثری به ایران، قطع دسترسی ایران 
به منابع مالی و تحریم های ثانویه بود و 
علاوه  بر توسل به زور، سردار قاآنی را نیز 

تهدید به  ترور کرده است.
علی باقری با  اشاره به آغاز عملیات 
جمع آوری اسناد و مدارک برای تعقیب 
قضایی هوک، تصریح کرد: برایان هوک 
نگران بیکاری اش نباشد، چون تازه کار 
او با قوه قضائیه جمهوری اسلامی ایران 

شروع شده است.
راه اندازی ۱۰۰ نقطه جدید 

اجرای طرح دادرسی الکترونیک
رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات 
قوه قضائیه نیز با  اشاره به راه اندازی طرح 

دادرســی الکترونیــک در زندان ها، از 
راه اندازی ۱۰۰ نقطــه جدید علاوه بر 
یکصد نقطه اتصــال قبلی برای اجرای 
طرح دادرســی الکترونیک خبر داد و 
اجرای این طــرح را موجب به حداقل 
رســیدن اعزام و بدرقــه محکومان از 
زندان ها به محاکم قضایی عنوان کرد که 
در برخی استان ها نرخ آن حتی به صفر 

رسیده است.
زارع پور ادامه داد: در نظر داریم تا 
امــکان حضور مردم در دادرســی ها از 
طریق برخط، از منازل یا دفاتر وکالت و 
دفاتر خدمات فراهم شود که در ماه های 
گذشته این اتفاق به صورت آزمایشی در 
استان های خراسان جنوبی، سیستان و 
بلوچستان، ســمنان و تهران عملیاتی 
شــده و به عنوان نمونه در یک جلســه 
دادرســی الکترونیک کــه خواهان از 
پایتخت کُره جنوبی در این جلسه حاضر 
شده بود، در تقدیر از این اقدام دستگاه 
قضایی که موجب عدم سفر وی به ایران 
شد، نسبت به شکایت خود اعلام رضایت 

کرد.
وی همچنین از ارتقاء سامانه ثبت 
اموال مسئولان خبر داد و گفت: در اولین 
مرحله از ارتقای این سامانه، زیرسیستم 
مشمول یابی برای تسهیل در شناسایی 
مشــمولان این طرح راه اندازی شــده 

است.
 بررسی اقدام گمرک

 برای ثبت کالا های قاچاق
حجت الاسلام درویشیان رئیس 
ســازمان بازرسی کل کشور نیز در این 
نشســت با  اشــاره به راه اندازی سامانه 
جدید ثبت سفارش وزارت صمت، گفت: 
در حالی که قرار بود این سرویس جدید 
فعال شود، به دلیل ناهماهنگی سازمان 
گمرک و وزارت صمت از تاریخ ۸ مرداد 
تا ۱۹ مردادماه کل سامانه ثبت سفارش 
قطــع بوده و ســازمان گمــرک، قفل 
سیستمی  این ســامانه را که مانع ثبت 
کالای قاچاق می شــد، بــاز کرد که با 
پیگیری سازمان بازرسی کل کشور، این 
قفل سیستمی  مجدداً فعال شده و علت 
این اقدام و بررسی عمدی یا غیرعمدی 
بودن آن و خســارات احتمالی در ورود 
کالای قاچاق به کشور در دست بررسی 

است.
 کتابخانــه حضرت ولــی عصر)عج( در 
ایســتگاه متروی میدان ولی عصر تهران به 
عنوان مجموعه ای مستقل با ماهیت کتابخانه 
عمومی در متروهای جهان، با چهار هزار جلد 

کتاب ،کار خود را آغاز کرد. 
ارتقاء ســطح فرهنگ عمومی در جامعه در گرو 
ارتقاء فرهنگ مطالعه در آن جامعه است؛ یکی از رسالت 
های مهم ســازمان ها و ارگان های فرهنگی در کلان 
شهر تهران ترویج این فرهنگ پسندیده است؛ به همین 
منظور معاونت امور فرهنگی و اجتماعی شرکت بهره 
برداری راه آهن شهری تهران و حومه با مشارکت اداره 
کل کتابخانه های عمومی استان تهران طی تفاهم نامه 
ای تصمیم به تاســیس کتابخانه هــای عمومی در 

ایستگاه مترو میدان حضرت ولی عصر)عج( گرفتند.
نخستین کتابخانه عمومی مترو که به نام حضرت 
ولی عصر)عج( مزین شــده است؛ روز چهارشنبه ۲۲ 
مرداد ماه با حضور مســئولین در متــرو میدان ولی 
عصر)عج( افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت. این 
کتابخانه با چهار هزار جلد کتاب، همه روزه از ساعت ۷ 
لغایت ۲۱ در خدمت مسافران کتابخوان خواهد بود؛ 
کتابخانه متــرو حضرت ولی عصر)عج( به ســامانه 
مدیریت کتابخانه های عمومی در سراسر کشور متصل 
بوده و مسافران مترو می توانند کتاب های  مورد نظر 
خود را جستجو کرده و با کارت عضویت سراسری سایر 
کتابخانه ها از این کتابخانه نیز کتاب به امانت بگیرند.

بر اساس تفاهم نامه منعقد بین اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان و معاونت امور فرهنگی و اجتماعی 
شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران اجرای این 
طــرح در آینــده نزدیک در ایســتگاه هــای دارای 

استانداردهای کتابخانه عمومی ادامه خواهد یافت. 

مخالفان وزیر پیشنهادی صمت ارتباطی
 با مافیای فولاد و خودرو ندارند

نشست فصلی وحدت و اخوت 
فرماندهان ارتش و سپاه برگزار شد 

نشســت فصلی وحدت و اخــوت با حضور 
فرماندهان عالی ارتش و ســپاه، در محل ســتاد 

فرماندهی کل سپاه برگزار شد.
نشست فصلی وحدت و اخوت فرماندهان ارتش و سپاه 
با حضور امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
ارتش، ســردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه، حجت الاسلام عبدالله حاجی صادقی نماینده ولی فقیه 
در سپاه، حجت الاسلام عباس محمدحسنی رئیس سازمان 
عقیدتی سیاسی ارتش و اعضای هیئت رئیسه ارتش و سپاه، 
فرماندهان نیروهای دو سازمان، در محل ستاد فرماندهی کل 

سپاه برگزار شد.
در این نشســت بر تــداوم همکاری های گذشــته و 
روزآمدسازی راهکارهای هم افزایی و هم راستایی بیشتر برای 
ارتقــای توان دفاعی و مقابله با تهدیــدات متصور از جبهه 
دشمنان تاکید و تبادل نظر شــد.  برادری های ما ریشه در 
تعالیــم الهام بخش قرآن کریم و اهل بیت )ع(، عاشــورای 
حسینی و نیز همراهی های باشکوه دوران دفاع مقدس و پس 
از آن دارد و بیانگر این معناست که ما یک پیکره و ید واحده 

هستیم.
ارتش و سپاه؛ منسجم و دوشادوش یکدیگر

سرلشکر سلامی با تاکید بر اینکه ارتقای قدرت دفاعی 
و توان بازدارندگی کشور در سایه وحدت و همدلی نیروهای 
مســلح به ویژه ارتش و سپاه رقم خورده است، اظهار کرد: به 
دلیل برداشت و احساس مشترک و درک یکسان نسبت به 
مخاطــرات و تهدیدات، این همراهی روز به روز گســترش 
خواهد یافت و ارتش و سپاه با انسجام هرچه بیشتر، دوشادوش 
هم در مسیر از عزت  آفرینی برای انقلاب اسلامی، نظام و کشور 

و صیانت از امنیت و آرامش ملت ایران گام برمی دارند.
وی با بیان اینکه ما سنگرنشینانی واحد با آرمان های 
مشــترک در دفاع از انقلاب و میهن عزیز اسلامی هستیم، 
گفت: امیدواریم به برکت همه مجاهدت های فرزندان این مرز 
و بوم، همانگونه که تا به امروز دشــمنان نتوانستند ذره ای 
شکست را به ما تحمیل کنند، این سربلندی و عزت تداوم یابد 
و خداوند متعال به همه فرماندهان ما توفیق دهد تا جان در 
بدن داریم در این صراط مستقیم با پرچمداری رهبر عزیز و 

فرزانه انقلاب اسلامی گام برداریم.
اخوت ارتش و سپاه؛ مایه خرسندی فرماندهی 

کل قوا
سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش نیز در این نشست 
با تاکید بر اینکه همدلی، وحدت و اخوت ارتش و سپاه موجب 
خرسندی فرماندهی معظم کل قوا است، گفت: ملت عزیز ما 
نیز وقتی ارتش و سپاه را در کنار هم و دست در دست یکدیگر 
برای دفاع از انقلاب اسلامی و کشور می بینند خوشحال تر و 
امیدوارتر می شوند. در مراسم دانش آموختگی دانشگاه های 
افســری در محضر فرمانده معظم کل قوا متعهد شدیم که 
دســت از دست سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در نیاوریم تا 
نظام سلطه به سرکردگی آمریکای جهان خوار فرو ریزد و عمر 
رژیم منحوس صهیونیســتی به سر آید؛ بر این قول خود تا 
آخرین لحظه پای بند خواهیم بود.  فرمانده کل ارتش با بیان 
اینکه دشــمنان همواره در تلاشند تا خللی در صمیمیت، 
همراهی و همدلی ارتش و ســپاه ایجاد کنند، تصریح کرد: 
بصیرت، درایت و آگاهی آحاد فرماندهان و کارکنان نیروهای 
مسلح در اطاعت از فرمان فرماندهی معظم کل قوا مبنی بر 
حفــظ وحدت، به طور قطع توطئه های آنان را ناکام خواهد 
گذاشــت و امیدواریم این وحدت روز به روز در عرصه های 
مختلف آموزشی، فرهنگی و عملیاتی بیش از گذشته خود را 

نشان دهد.
www.etebar.net

رئیس سازمان اداری و 
اســتخدامی کشــور: در 
و  یازدهــم  دولت هــای 
دوازدهــم افزایش ضریب 
ریالی به میزان افزایش تورم 
و افزایش متوسط حقوق و 
مزایا بیــش از 2۱۶درصد 
است. به گزارش خبرگزاری 
فارس به نقل از ســازمان 
اداری و استخدامی وبینار 
هم اندیشی رئیس و معاونان 
سازمان اداری و استخدامی 
کشور با روســا و معاونان 
و  مدیریــت  ســازمان  
اســتان های  برنامه ریزی 

کشور برگزار شد. 
جمشــید انصاری، اولین 
ســخنران با بیان اینکه هدف از 
برگزاری این وبینار هم اندیشی 
درخصوص مســائل اولویت دار 
همچون نحوه برگزاری جشنواره 
شــهید رجایی در اســتان ها، 
برگــزاری هشــتمین آزمون 
استخدامی فراگیر، نحوه اعمال 
افزایش های حقوق کارکنان و 
بازنشســتگان دســتگاه های 
اجرایی و ســایر مسائل است، 
گفت: همه ساله جشنواره شهید 
رجایــی در دو مرحلــه برگزار 

می شــد؛ مرحلــه اول، ارزیابی 
عملکرد دستگاه های اجرایی در 
ســطح ملی و استانی و انتخاب 
دستگاه های برتر و مرحله دوم، 
برگزاری مراسم پایانی جشنواره 
در هفتــه دولــت بــا حضور 
رئیس جمهوری و اعضای دولت 
در مرکــز و در اســتان ها نیز با 
حضور استانداران و سایر مقامات 
محلــی بود که در این مراســم 
گزارشی از عملکرد دستگاه های 
اجرایی و مجموعه دولت ارائه و از 
دســتگاه های اجرایی منتخب 
قدردانی می شد. انصاری با اشاره 
بــه همسان ســازی حقــوق 
بازنشستگان گفت: خوشبختانه 
سازمان برنامه و بودجه کشور، 
اعتبارات  تامیــن  درخصوص 
جدید برای همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان با شاغلان اعلام 
آمادگی کرده است و امیدواریم 
بتوانیم برای بازنشســتگان در 
سال جاری یک مرحله دیگر از 
همسان سازی را اجرا کنیم. طبعا 
اگر سازمان برنامه و بودجه بتواند 
نســبت به تامین اعتبار کامل 
اقدام کند، همسان ســازی به 
میــزان ۸۵ تا ۹۰ درصد حقوق 
شــاغلان انجام خواهد شد و در 

صورت عدم امکان تامین اعتبار 
کامــل، ایــن کار در دو مرحله 
شش ماه دوم امســال و ابتدای 
ســال آینده کامل خواهد شد. 
معاون رئیس جمهوری و رئیس 
ســازمان اداری و اســتخدامی 
کشور با بیان اینکه در سال های 
فعالیت دولت هــای یازدهم و 
دوازدهــم تصمیماتی که برای 
افزایش حقوق گرفته شده است، 
در دو بخش بوده اســت، اظهار 
کرد: یکی افزایش ســنواتی و 
متناسب با تورم، که در سال ۹۲ 
ضریب ریالــی کارکنان دولت 
۱۰۰۶ بوده اســت و امسال این 
ضریب به ۲۴۳۸ افزایش یافته 
است؛ یعنی ۱۴۲درصد افزایش 
که با میــزان افزایش تورمی که 
مرکز آمار در این بازه زمانی اعلام 
کرده اســت، برابــری می کند؛ 
یعنی چیزی حدود ۱۴۲ درصد. 
یعنی دولت مجموعا توانســته 
اســت متناســب با نرخ تورم، 
ضریب ریالی را تغییر دهد. وی 
ادامه داد: بخش دیگر افزایش ها، 
در سه مرحله برای کارکنان بوده 
است؛ در سال  ۹۳ فوق العاده ها و 
امتیازات شغلی را اضافه کردیم، 
در ابتدای ســال ۹۴ فوق العاده 

ویژه موضوع بند ۱۰ ماده )۶۸( 
را برقرار کردیم و ســال گذشته 
هم در اســفندماه، درخصوص 
اعمال افزایش ۵۰درصد اقدام 
شــد. معاون رئیس جمهوری 
اضافه کــرد: مجموعا، تغییرات 
حقــوق و مزایا بــه این صورت 
اســت؛ حداقل حقوق کارکنان 
دولت از ۴۹۰ هزار تومان به یک 
میلیــون و ۸۰۰ هــزار تومان، 
معادل ۲۶۶درصد افزایش پیدا 
کرده است. درخصوص متوسط 
حقوق کارکنــان دولت از یک 
میلیون و ۷۳۰ هزار تومان به ۵ 
میلیــون و ۴۷۰ هــزار تومان و 
درصــدی   ۲۱۶ افزایــش 
درخصــوص  رســیده ایم. 
بازنشستگان کشوری از متوسط 
دریافتــی ۸۸۹ هزار تومان به ۳ 
میلیــون و ۸۰۰ هــزار تومان و 
۳۲۷درصد افزایش و درخصوص 
بازنشستگان لشکری از متوسط 
دریافتی یک میلیون و ۱۲۳ هزار 
تومان به ۴ میلیون و ۲۸۰ هزار 
تومــان و ۲۸۱ درصد افزایش 
رســیده ایم. با توجه به شرایط 
تحریمی کشور، این افزایش در 
تناسب با میزان تورم و نیازهای 
معیشــتی کارکنــان دولت و 

بازنشستگان قابل قبول است. 
و  اداری  ســازمان  رئیــس 
استخدامی کشــور با اشاره به 
برگــزاری هشــتمین آزمون 
فراگیر استخدامی دستگاه های 
اجرایی گفت: همــکاران ما در 
معاونت سرمایه انسانی تمامی 
کارهای مقدماتی این آزمون را به 
انجام رسانده اند، دستگاه هایی 
که سهمیه استخدامی دارند و 
توانســته  اند درخصوص تامین 
اعتبار با سازمان برنامه و بودجه 
کشور به توافق برسند، مشخص 
شــده اند، توزیع ســهمیه های 
استانی انجام شده است و در این 
آزمــون حــدود ۴۰ هــزار نفر 
استخدام جدید خواهیم داشت. 
ما آمادگی داشتیم در مردادماه 
فرآیند ثبت نام در آزمون را آغاز 
کنیم اما به دلیــل همه گیری 
بیماری کووید-۱۹ و تاخیر در 
برگزاری سایر آزمون ها، ثبت نام 
این آزمون نیز از سوی سازمان 
سنجش آموزش کشور به اواخر 
مرداد و اوایل شهریورماه موکول 
شده است. امیدواریم بتوانیم با 
رعایــت کلیــه پروتکل هــای 
بهداشتی در نیمه دوم آبان ماه 

این آزمون را برگزار کنیم.

همسان سازی حقوق بازنشستگان در دو مرحله 

عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با 
اشاره به اظهارات برخی از موافقان وزیر پیشنهادی صمت گفت: 
مخالفان ارتباطی با مافیای خودرو و فولاد ندارند و بر اســاس 
عملکرد و وضعیت جامعه مخالفت خود را اعلام کردند. محسن 
زنگنه در  جلسه علنی مجلس شورای اسلامی با استناد به ماده 
۷۵ آیین نامه داخلی مجلس گفت: مخالفان رأی اعتماد به وزیر 
پیشنهادی صمت امروز انقلابی ترین و مومنانه ترین جلسه رأی 
اعتماد به وزیر را برگزار کردند. مخالفان به هیچ عنوان مباحث 
شــخصی، خانوادگی و یا حتی افتراء را تشــریح نکردند اما 
متأسفانه برخی از افراد در دفاع از وزیر پیشنهادی گفتند که 
مافیای فولاد و خودرو به دنبال مدیریت نماینده ها هستند تا 
به مدرس خیابانی رأی ندهند. برخی از رسانه ها نیز تیتر زدند 
که مخالفان وزیر پیشنهادی صمت مافیا را مدیریت می کند، 
این در حالی است که مخالفان نه تنها مافیا را نمی شناسند و با 
آنها تماسی نداشتند بلکه بر اساس شناخت و بررسی عملکرد 
و وضعیــت جامعــه مخالفت خود را اعــلام کردند. مباحث 
تخصصی و آرای نمایندگان گاهی به موضوعاتی که در شأن 
نمایندگان مجلس یازدهم نیست، منسوب می شود لذا آقای 
بابایی باید مصاحبه خود را با رسانه ها اصلاح کند و رسانه ها به 

احترام ۱۴۰رأی مخالف این اظهارات را منتشر کنند.



حمایت بانک تجارت از جهش تولید در سایپا
محمــد اســماعیلي فر معــاون مالــي گروه 
خودروسازي ســایپا از امضاي تفاهم نامه همکاري 
مشترک با بانک تجارت خبرداد و گفت: این تفاهم نامه 
با هدف تزریق نقدینگي به خطوط تولید و کمک به 
صنایع قطعه سازي منعقد شده است. این تفاهم نامه 
با هدف حمایت از جریــان تولید داخلي در صنعت 
خودرو و قطعه سازي میان شرکت سازه گستر سایپا و 

بانک تجارت منعقد شد.
وي ادامه داد: علاوه بر این تفاهم نامه، اختصاص 
تســهیلات ریالي و ارزي و گشایش اعتبار اسنادي 
داخلي توسط بانک تجارت جهت کمک و حمایت از 
زنجیره تأمین گروه خودروسازي سایپا در نظر گرفته 

شده است.
مدیرعامل بانک تجارت نیز درباره این تفاهم نامه 
گفــت: بــا توجه به ایجــاد انضباط مالــي در گروه 

خودروسازي سایپا، بانک تجارت آمادگی همکاری با 
این خودروســاز کشور را دارد که امضای تفاهم نامه 

باعث تسریع در این خصوص خواهد شد.
رضا دولت آبادی نبود بدهي معوق و عدم وجود 
چک برگشــتي در شبکه بانکي کشــور را از جمله 
شــاخص های بانک تجارت برای همکاری با گروه 
خودروسازی سایپا دانست و افزود: در کنار این موارد، 
شــرکت سایپا با اصلاح ســاختار مالی و دارایي ها از 
شمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت نیز خارج شده و در 
این شرایط همکاری بانک تجارت با سایپا می تواند 
 نتایــج خوبــی را بــرای طرفیــن در بــر داشــته

باشد.
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برخیوزارتخانهها
بهدنبالخرید

اتوبوسهایخارجی
دستدومهستند

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی از تدوین طرحی برای ساماندهی 
خودرو در این کمیسیون خبر داد و ابراز امیدواری 
کرد که با تصویب نهایی این طرح نگرانی ها در این 
زمینه برطرف شــود.حجت الله فیروزی گفت: 
طرحی در کمیسیون صنایع در حال تدوین است 
که حاصل تلاش های زیاد و مذاکراتی با کل حلقه 

صنعت تولید خودرو از ابتدا تا انتهاست. 
 از قطعه ســازان تا تولیدکنندگان خودرو، خدمات 
پس از فروش و کیفیت. در همین راستا هم گفت وگوهایی 
با کسانی که در این حلقه موثر هستند صورت گرفته است 
و امیدواریم این طرح به زودی در کمیسیون به تصویب 
برسد و به صحن علنی بیاید تا به قانون تبدیل شود.وی 
افزود: این طرح که عنوان آن ساماندهی خودرو است طرح 
جامعی اســت، ما نمی خواهیم کار عجولانه  و احساسی 
انجام دهیم، بنابراین سعی می کنیم نظرات کل زنجیره 
خودرو از تولید تا مصرف را دریافت کنیم تا هم منافع مردم 
و هم منافع خودروسازان و قطعه سازان تامین شود و به 
آنها انگیزه دهد که خودروی باکیفیت ارائه کنند.فیروزی 
با بیان اینکه احتمالا این طرح تا یک ماه آینده در صحن 
علنی مجلس مطرح خواهد شد، ادامه داد: قطعا این طرح 
می تواند موثر و گره گشا باشد. طرح دیگری با عنوان مشابه 
در مجلس دهم نیز به تصویب رسیده بود که البته مورد 
ایراد شورای نگهبان قرار گرفته بود ما قطعا از نقاط قوت 
آن طــرح هم اســتفاده خواهیم کرد تــا بتوانیم طرح 
کامل تری را ارائه کنیم. سخنگوی کمیسیون صنایع با 
بیان اینکه برای تدوین این طرح با افراد مختلفی که در 
زنجیره خودرو هستند صحبت شده است، تصریح کرد: 
مردم از کیفیت، قیمت، شــیوه عرضه و خدمات پس از 
فروش ناراضی هســتند و در این سمت تولید کننده هم 
ناراضی است و می گوید قیمتی که شورای رقابت تعیین 
می کند قیمت مناســبی نیســت و به زیان آنها اســت 
قطعه ســاز هم ناراضی اســت، زیرا هزینه مــواد اولیه و 
دستمزد به روز پرداخت می شود، ولی آنها مبالغ خود را از 
خودروســاز به صورت زمان دار دریافت می کنند. در این 
زنجیره هیچ کس راضی نیست، بنابراین ما باید بررسی 
دقیق و کارشناسانه داشته باشیم. تا نهایتا نسخه ای که 
تهیه می شود نگرانی همه را برطرف کند و مشکلات را به 

حداقل برساند.

خبر

مدیرعامــل گروه صنعتــی ایران 
خودرو، با اشاره به برنامه های امسال این 
خودروساز در راســتای نهضت ساخت 
داخــل، گفت: طبق برنامــه ریزی های 
صورت گرفتــه، با کمک مهندســان و 
کارگران شــریف ایرانی، تا انتهای سال 
جهش تولید از طریق خودکفایی قطعات 
خرید خارجی ساپکو به صورت مستقیم، 
خودکفایــی قطعــات خریــد خارجی 
ســازندگان و نیز خودکفایی مواد اولیه با 
منشا خارجی، ۱۵۳ میلیون یورو کاهش 

ارزبری محقق خواهد شد.
کاهش ارزبری ۱۵۳ میلیون یورویی 
از مسیر داخلی ســازی تولید تا انتهای 

امسال
ایکوپرس- فرشاد مقیمی با اشاره به 
برنامه های آتی ایران خودرو، عنوان کرد: 
طبق برنامه ریزی صورت گرفته، در سال 

آینده نیز از طریــق خودکفایی قطعات 
خرید خارجی ساپکو به صورت مستقیم 
و خودکفایــی قطعات خریــد خارجی 
ســازندگان، ۹۳ میلیون یــورو کاهش 

ارزبری را محقق خواهیم کرد.
وی دربــاره اقدامات امســال ایران 
خودرو در مســیر تعمیق ساخت داخل، 
خاطرنشان کرد: با گذشت چهار ماه از آغاز 

سال، با یاری همکارانمان در شرکت های 
قطعه سازی، تعداد ۹ پروژه داخلی سازی 
محقق شــده است. مجموع این پروژه ها 
توانســته کاهش ارزبــری پنج میلیون 
یورویی را برای ایــران خودرو به ارمغان 
آورد. مدیرعامــل گــروه صنعتی ایران 
خودرو با اشــاره به کاهش ارزبری پروژه 
های حاصل از برگــزاری میزهای اول تا 

چهارم خودکفایی، اظهار کرد: میزهای 
اول تا سوم در سال گذشته و میز چهارم 
در ســال جاری با کمک وزارت صمت، 
ســاپکو و تعداد زیادی از قطعه ســازان 
برگزار شــد. در جریان برگزاری هر چهار 
میز تاکنــون مجموع کاهش ارزبری ۵۲ 
میلیون یورویی محقق شده است.  پروژه 
های داخلی سازی قطعات و مواد خارج از 
میزهای وزارت صمت نیز، توانسته کاهش 
ارزبری ۲۷ میلیون یورویی را محقق سازد.
وی با اشاره به کاهش ارزبری حاصل از پروژه 
های بهینه سازی طراحی، بیان کرد: مجموع این 
پروژه ها، کاهش ارزبری ۵۸ میلیون یورویی را به 
دنبال داشــته است. در مجموع می توان گفت با 
وجود تمامی موانع و مشکلات، گروه صنعتی ایران 
خودرو موفق شده است تا نیمه تیرماه سال جاری، 
مبلغ ۱۳۷ میلیون یورو کاهش ارزبری را محقق 

سازد.

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

سنگین  خودروهای 
همــواره در میان صنایع 
بســیار مظلوم بوده اند و 
هــــــــم و غــم و 

فشارهای صنعت، روی تولید این خودروها 
بوده است.

خودروهای تجاری با رونق وضعیت اقتصادی 
فعال می شــوند، اما به واســطه شــرایط تحریم و 
مشکلات ناشی از شیوع کرونا در کشور، رونق بازار 
این خودروها کم شده است که ریشه اقتصادی دارد.
تغییرات پی درپی نرخ ارز هم باعث شده است 
برخلاف خودروهای ســواری که میــزان ارزبری 
کمتری دارند، قیمت این خودروها به واسطه ارزبری 

بالا، افزایش پیدا کند. 
با افزایش نرخ ارز، ورود قطعات مورد نیاز این 
خودروهای تجــاری هزینه های ســنگینی را به 
خودروســازان وارد می کند. هرچند ممکن است 
محدودیتی برای قیمت گذاری این خودروها وجود 
نداشــته باشد، اما این موضع کمکی به این صنعت 

نخواهد کرد.
 آن چــه باعــث رونق این صنعت می شــود، 
کمک های دولت به صورت وام و یارانه اســت.  باید 
ایــن موضــوع را در نظــر گرفت که تــوان خرید 
خودروهای چندمیلیاردی برای بســیاری از افراد 
وجود ندارد. از این رو، به خرید خودروهای قدیمی 
و کهنه روی می آورند. با توجه به مسائل اقتصادی و 
پایین بودن نیاز بازار، رونق بازار این صنعت چشمگیر 

نخواهد بود.

هفته نامه اقتصادی ایران

کاهش ارزبری 153 میلیون یورویی
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طرحمجلس
برایساماندهیبازارخودرو

طرحمجلس
برایساماندهیبازارخودرو

خودروهای سنگین؛  مظلوم ترین صنعت کشور

طرحپیشفروشنفت
بایددرمجلسبررسیشود

روابطعمومیآبفااستاناصفهان
بهعنوانروابطعمومیخلاقشناختهشد

کمیسیون  رئیس 
انرژی مجلس با اشاره به 
اظهــارات اخیر رئیس 
جمهور مبنی بر گشایش 
اقتصادی و اجرای طرح 
در  نفت  پیش فــروش 
داخل کشــور می گوید 

لازم اســت ایــن موضوع در مجلــس بحث و 
نتیجه گیری شود.

»فریدون عباسی دوانی« رئیس کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی در نامه ای خطاب به »محمدباقر 
قالیباف« رئیس مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
اظهارات اخیر رئیس جمهور مبنی بر گشایش اقتصادی 
و اجرای طرح پیش فروش نفت در داخل کشور گفت: »با 
توجه به تجربیات منفی گذشــته لازم است این موضوع 
قبل از تصمیم گیری در شورای هماهنگی اقتصادی سران 

سه قوه در مجلس بحث و نتیجه گیری شود«
در متن این نامه آمده است: »نظر به این که موضوع 
گشایش اقتصادی از سوی رئیس محترم جمهور مطرح 
شده است و شواهد نشان می دهد طرح پیش فروش نفت 
در داخل کشور در شرف اجراست و با توجه به تجربیات 
منفی گذشته نسبت به آثار برخی تصمیمات گرفته شده 
توســط شــورای هماهنگی اقتصادی ســران سه قوه، 
خواهشمند است دستور فرمایید شرایطی مقرر گردد که 
موضوع قبل از تصمیم گیری در شورای مذکور، به صورت 
تخصصی در مجلس شورای اسلامی بحث و نتیجه گیری 

شود.«
رئیس کمیسیون انرژی در ادامه این نامه آورده است: 
»بدیهی اســت مستند به اصول متعدد قانون اساسی، از 
جمله اصول پنجاه و دوم، پنجاه و ســوم، پنجاه و پنجم، 
پنجاه و هشتم، هشتاد و پنجم و شأن قانونی مجلس اقتضا 
می کند موارد مالی و بودجه ای این چنینی و نیز مواردی 
که دارای اثرات گســترده آنی و بلندمدت بر آحاد ملت 
هستند، به تصویب مجلس شورای اسلامی برسد تا بتوان 
هم در آینده مورد حسابرسی و نظارت مجلس قرار گیرد 
و هم نمایندگان محترم مجلس بتوانند پاسخگوی مردم 
شریف کشور باشند. شایان ذکر است »در راس امور بودن 
مجلس شورای اسلامی« به تصمیم و عملکرد جنابعالی 

بستگی دارد.«
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رضا باکری دبیر انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران ضمن قدردانی از بانک کارآفرین جهت حمایت از بخش تولید اظهار داشت: انجمن صنایع لبنی ایران در سال ۱۳۷۵ تاسیس شد و با عضویت ۱۹ شرکت بزرگ لبنی آغاز به کار کرد. این انجمن در حال 
حاضر با ۵۹ عضو به فعالیت خود ادامه می دهد و بیش از ۷۵ درصد سهم بازار لبنیات شرکت متعلق به شرکت های عضو انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران است.خوشبختانه کشور ما از لحاظ تولید فراورده های لبنی پیشرفت چشم گیری داشته و با همت اعضای 
انجمن، از واردکننده به تولیدکننده و صادرکننده تبدیل شده است. در سال گذشته صنایع لبنی با ۷۷۰ میلیون دلار صادرات، در رأس صادرکنندگان صنایع غذایی قرار داشته است. اگرچه انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران فعالیت اقتصادی ندارد، اما انعقاد این 
نوع تفاهمنامه ها امکان کمک به شرکت های عضو انجمن را فراهم می آورد که فرصت بسیار مغتنمی است. از سوی دیگر انجمن می تواند به بانک کارآفرین در شناسایی توانایی ها و ظرفیت های شرکت های عضو کمک کند و به عنوان یک مشاور در کنار بانک حضور 
داشته باشد تفاهمنامه حاضر اولین تفاهمنامه ای است که بین انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران و یک بانک خصوصی منعقد می شود. این فرصت را به فال نیک می گیریم و امیدواریم توسعه سلامت به عنوان هدف نهایی این همکاری دوجانبه محقق شود  و 
موضوع تفاهمنامه مذکور، ارتقای سطح همکاری طرفین از طریق ارائه خدمات بانکی ریالی، اعتباری و تسهیلاتی و صدور انواع ضمانتنامه و گشایش اعتبار اسنادی و همچنین سایر حوزه های مورد توافق است. همچنین ارائه خدمات مشاوره ای در حوزه بازار سرمایه، 

تامین مالی و ارائه خدمات بانکداری الکترونیک، صرافی و لیزینگ، با تمرکز بر فعالیت های اعتباری و سپرده ای شرکت های عضو انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران، از دیگر مواردی است که به موجب این تفاهمنامه مورد توافق طرفین قرار گرفته است.

امضاء تفاهمنامه بانکی
 انجمن صنایع 

فراورده های لبنی ایران 

خبر خوش تأمین اجتماعی
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
از وصــول ۵۵۰ هزار میلیــارد ریال از 
مطالبات این سازمان از دولت در سال ۹۹ 

خبرداد.
  آقای سالاری با اشــاره به اعمال 
افزایش حقوق بازنشستگان گفت: معوقه 
افزایش حقــوق خرداد، تیرماه پرداخت 

خواهد شد.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
گفت: ۵۵ هزار میلیارد تومان از مطالبات 
این ســازمان از دولت امســال با رایزنی 
وصول می شود که این مهم در پیشبرد 

برنامه ها نقش محوری دارد.
»مصطفی سالاری« افزود: ۵۰ هزار 
میلیارد تومان از این مطالبات قرار است 
در سال جاری از محل واگذاری سهام ۱۶ 
شرکت دولتی به سازمان تامین اجتماعی 
و حدود ۶ هــزار میلیارد تومان از محل 

اسناد خزانه وصول شود.
وی ادامه داد: هشــت هزار میلیارد 
تومــان از مطالبــات ســازمان تامین 
اجتماعی نیز در ســال گذشته از دولت 

وصول شده است.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
کشور یادآور شــد: ۲۰۰ میلیارد تومان 
تســهیلات قرض الحســنه پارسال به 
بازنشستگان ســازمان تامین اجتماعی 
پرداخت شــد که پیش بینی می شــود 
امسال این رقم به ۲ هزار میلیارد تومان 

افزایش یابد.
سالاری افزود: یک مرحله تسهیلات 
قرض الحســنه در آینــده نزدیــک به 
بازنشستگان ســازمان تامین اجتماعی 
پرداخت خواهد شد و بقیه در پنج مرحله 

تا پایان سال پرداخت دارد.
وی ادامه داد: ۴۳ میلیون نفر معادل 
۵۳ درصد جمعیت کشــور زیر پوشش 
خدمات سازمان تامین اجتماعی هستند 
که ســه رده ماموریتی مهم از سوی این 

نهاد بیمه گر به مشمولان ارایه می شود.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
کشــور گفت: آمار بیمه شــده های زیر 
پوشش خدمات اداره کل تامین اجتماعی 
اســتان مرکزی از متوسط کشوری ۱۵ 

درصد بیشتر است.
سالاری افزود: ســه و نیم میلیون 
بازنشسته از خدمات این سازمان بیمه گر 
بهره منــد هســتندکه بــا احتســاب 
بیمه شدگان تبعی شمار آنان به حدود 

۱۲ میلیون نفر افزایش می یابد.
وی، هزینه ماهانه ســازمان تامین 
اجتماعی در سال گذشته را ۹ هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: هفت 
هزار میلیارد تومان این رقم برای پرداخت 
حقوق بازنشستگان و مستمری بگیران، 
۲ هــزار و ۳۰۰ میلیارد تومان در زمینه 
درمان و ۳۰۰ تا ۴۰۰ میلیارد تومان در 

سایر حوزه ها صرف شده است.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
کشــور گفت: هزینه هــای ماهانه این 
سازمان بیمه گر برای سال جاری افزایش 
دارد که این مهم اهمیت وصول مطالبات 

را نشان می دهد.
ســالاری افزود: ۹ هزار و میلیارد 
تومان از هزینه های ماهانه این سازمان 
امســال در بخــش پرداخــت حقوق 
بازنشســتکان، ۲ هــزار و ۸۰۰ میلیارد 
تومان در زمینــه درمان و ۷۰۰ میلیارد 
تومان در سایر حوزه ها برآورد شده و در 
صورت محقق نشدن این ارقام سازمان 
مجبور به دریافت تســهیلات از بانک ها 

است.
وی اظهار داشــت: افزایش اعتبار 
دفترچه های ســازمان تامین اجتماعی 
برای حفظ حرمت بیمه شدگان در مراکز 
درمانی از جمله مهمترین اولویت های 

این نهاد بیمه گر در سال جاری است.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
گفت: وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی تا تیرماه پارسال ۱۰ هزار میلیارد 

تومان بابــت طلب یک ســال و ۶ هزار 
میلیارد تومان بخش خصوصی برای یک 

سال و نیم از این سازمان طلب داشت.
ســالاری گفت: اســفند ماه سال 
گذشــته ۱۰۰ درصــد طلــب وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای 
افزایش اعتبار دفترچه این نهاد بیمه گر 
پرداخت شد و این بدهی به صفر رسید و 
افزایش نیافتن مطالبات این وزارتخانه در 
سال جاری در دســتور کار این سازمان 

است.
وی ادامه داد: طلب بخش خصوصی 
و غیر دولتی از سازمان تامین اجتماعی 
حدود ۲ ماه است و تلاش برای پرداخت 
این مطالبات در اولویــت برنامه ها قرار 

دارد.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
خاطرنشــان کرد: حقــوق ۶۵ درصد 
بازنشستگان این سازمان سال گذشته 
کمتر از یک و نیم میلیون تومان بود که 

کفاف زندگی آنان را نمی داد.
سالاری افزود: مذاکراتی از اواسط 
پارسال با مسئولان و هیات دولت برای 
واگذاری ســهام ۲۰ شرکت به سازمان 
تامین اجتماعی انجام شــد که به دلیل 
کیفیت نداشــتن چهار شرکت، تعداد 

آن ها به ۱۶ فقره کاهش یافته است.
وی ادامه داد: با دریافت منابع مالی 
از محل اسناد خزانه و واگذاری سهام این 
شرکت ها به سازمان تامین اجتماعی ۵۰ 
هزار میلیارد تومان بدهی دولت تسویه و 
هزینه سه ســال متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان ســازمان تامین اجتماعی 

تامین می شود.

دیدگاه

روابط عمومی آبفا استان اصفهان در پانزدهمین دوره 
جشــنواره ارزیابی عملکرد روابط عمومی های اســتان 

اصفهان، حائز رتبه “روابط عمومی خلاق” گردید. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شــرکت آبفا 
استان اصفهان با اعلام این خبر افزود: روابط عمومی آبفا با 
شرکت در هشت محور نوآوری و فعالیت های پیشرو، برنامه 
ریزی و ارزیابی اثربخشی، اطلاع یابی و افکار سنجی، روابط 
عمومی دیجیتال، ارتباطات رسانه ای، محتواسازی، رویداد 
پردازی و مسئولیت اجتماعی حایز رتبه خلاق گردید.  سید 
اکبر بنی طبا با اشاره به فعالیت های روابط عمومی شرکت 
آبفا استان اصفهان در سال گذشته، اعلام کرد: رویدادهای 
تخصصی در این شرکت مانند پویش های بانوی آب، ایران 
به لبخند تو زیباست، جان آب در خطر است و همچنین 
جشنواره نخستین واژه و مسابقه نقاشی “آب= زندگی” و 
بسیاری فعالیت های دیگر در بخش رسانه و افکار سنجی، 
موجب شد تا داوران جشنواره، روابط عمومی آبفا استان 
اصفهان  را به عنوان روابط عمومی خلاق شناسایی کنند.   
شایان ذکر است این مراسم شانزدهم مرداد ماه  با حضور 
معاون سیاســی امنیتی اجتماعی استانداری اصفهان در 
محل استانداری  برگزار شد و روابط عمومی دستگاه های 
اجرایی از طریق ویدئو کنفرانس و به صورت مجازی مراسم 
را رصد کردند. گفتی اســت روابط عمومی های استان در 
رتبه های خلاق، عالی، برتر و پویا رتبه بندی شــدند که 
روابط عمومی شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان با 
کسب رتبه خلاق بالاترین رتبه در جشنواره را اخذ نمود.
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ایثارگرانتاپایان
دولتدوازدهم
پرداختمیشود

هفته نامه اقتصادی ایران

شهردار تهران در مراسم رونمایی از دستاوردهای تولید قطار ملی:

شرکت واگن سازی تهران ظرفیت پاسخگویی به 15 کلانشهر را دارد 
شــهردار تهــران گفــت: 
واگن سازی تهران با افزایش ظرفیت 
می توانــد مبنای یــک تصمیم 
استراتژیک شــود و نیاز داخلی در 

همه کلانشهرها را تامین کند.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی شهرداری تهران، پیروز حناچی 
در مراســم »رونمایی از دســتاوردهای 
طراحی و ساخت یک  رام قطار ملی«، که 
دیروز برگزار شد، اظهار داشت: موضوعی 
که امروز  این جمع  را تشــکیل داده در 
حقیقت یکــی از بزرگ ترین پروژه هایی 
اســت که در شــهرداری تهران دنبال 
می شود؛ این پروژه نشان داد که شرایط 
تحریم هر چقدر که ســختی داشــته و 
نامبارک باشد ولی از جهاتی هم می تواند 
یک فرصت تلقی شــود و همکاران من 
تلاش می کنند با همکاری و اســتفاده از 
بضاعــت بخش خصوصی و هــر گروه و 
نهادی که می تواند موثر باشد این پروژه را 

به سرانجام برسانند.
حناچی افزود: با توجه به اینکه بیش 
از ۱۵ کلانشــهر با جمعیــت بالای یک 
میلیون نفر در کشور داریم و این شهرها 

به طور قطع نیاز به سیســتم حمل و نقل 
عمومی و مترو دارند ایــن نیاز می تواند 
مبنای یک تصمیم استراتژیک شود و نیاز 
داخلی را در همه شهرها تامین کند. الان 
بحث تهران است اما ظرفیت واگن سازی 
تهران بالاتر اســت. با توجه به نیاز کشور 
همین الان هم این کارخانه به سایر شهرها 

می تواند سرویس بدهد.
 دولت برای انعقاد قرارداد تولید 

قطار ملی تأمین اعتبار کند
همچنیــن در این مراســم رئیس 
شورای اســلامی شــهر تهران از دولت 
درخواســت کرد که برای انعقاد قرارداد 
تولید قطار ملی، در ســال آینده تأمین 

اعتبــار کنــد تــا قطعــات در کارخانه 
واگن سازی تهران، مونتاژ و وارد خطوط 
بهره برداری شوند. محسن   هاشمی  با  اشاره 
به بالندگی پروژه تولید یک رام قطار ملی 
در داخل کشور، گفت: حداقل پنج هزار 
میلیارد تومان برای تولید قطارهای ملی 
هزینه نیاز است که به صورت تدریجی باید 

به شرکت مترو تزریق شود. 
 زمان تحویل قطار ملی به شرکت 

مترو اعلام شد
معاون علمی  و فناوری رئیس جمهور 
نیز در این مراســم، گفت:  در تلاشیم که 
یک رام قطار ملی را تا پایان سال تحویل 

شهرداری تهران دهیم.

سورنا ستاری اظهار داشت: حدود 
۳۰ شرکت دانش بنیان برای تولید قطار 
ملی تاکنون به کارگیری شده اند و در حال 
حاضر ساخت یک واگن نهایی شده و در 
تلاش هستیم تا پایان سال بتوانیم یک رام 
قطار ملــی را رونمایی کــرده  و تحویل 

شرکت مترو دهیم.
ســتاری ادامه داد: در حال حاضر از 
۲۶ درصد به ۸۵ درصد  توان داخلی سازی 
واگن هــای مترو دســت یافته ایم و اگر 
حمایت از شرکت های دانش بنیان و تولید 
داخل انجام گیرد، این درصد بیشتر هم 
خواهد شــد. نیاز به یک اراده کلی جهت 
تقویت داخلی سازی قطعات مترو هستیم 
همچنین در حال حاضر جهاد دانشگاهی 
تلاش های مؤثری انجام داده و برای اینکه 
به موفقیت های بیشتر برسیم به حمایت  

نیاز داریم.
معاون علمی  و فناوری رئیس جمهور 
گفت: حال حاضر یک رام قطار تولید داخل 
در حال ســاخت است که این قطار هیچ 
تجهیزاتی کمتر از سایر قطارها ندارد و در 
تلاشــیم که هرچه ســریع تر روی ریل 

بهره برداری قرار گیرد.

رئیسبنیادشهیدوامورایثارگرانگفت:تاپایاندولت۱۰۰درصدمطالباتجامعهایثارگرانپرداختمیگردد.سعیداوحدی،دردیداربانمایندهولیفقیهدراستانهمدان،بااشاره
بهدیدارخودبااســتاندارونمایندگاناستانهمدان،اظهارداشت:درایندیدارهادوموضوعاساسیمسکنواشتغالکهدغدغهاصلیجامعهایثارگراناست،موردبررسیقرار
گرفت.ویبابیاناینکهکارگروهیبرایاینکارتشکیلشدهاست،عنوانکرد:دوتفاهمنامهباموضوعتامینزمینبرایساخت۲۲۰۰واحدمسکونیواشتغالفرزندانجامعهایثارگری
دراستانهمدانبهامضارسید.اوحدیافزود:درقانون،سهمیهمشخصیبرایاشتغالجامعهایثارگریمشخصشدهکهدستگاههایاستخدامکنندهموظفبهرعایتآنهستندو
لذادرجلساتیکهبامسئولاموراستخدامیکشوربرگزارشد،تمهیداتلازمبرایانجاماینکاردرنظرگرفتهشدهاست.ویبابیاناینکهبنیادشهیداولیندستگاهیبودکهپاداش

اعضاخودراتسویهکرده،بااشارهبهفرارسیدنچهلمینسالگرددفاعمقدس،بیانکرد:امسالدراربعیندفاعمقدسبایدمراسمباشکوهیرابهمناسبتاینروزبرگزارکنیم.

حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل شرکت 
فولاد مبارکه به مناسبت روز حمایت از صنایع 
 کوچــک طــی یادداشــتی نوشــت:

۲۱ مردادماه سال ۱۳۹۹ در تقویم رسمی کشور روز 
حمایت از صنایع کوچک نام نهاده شــده اســت؛ 
صنایعی که نقش آن ها در رونق اقتصادی و جهش 
تولید اگر بیشتر از صنایع بزرگ نباشد، به طور قطع 
کمتر نیست. بخش اعظمی از صنایع کوچک کشور 
را واحدهای صنعتی تشکیل می دهند که هریک از 
آن ها در شرایط فعلی می توانند نقش فزاینده ای در 
استمرار حرکت چرخ اقتصادی کشور داشته باشند.
 ازآنجا که راه اندازی پروژه های بزرگ و سنگین 
در شــرایط فعلی که با مشکلاتی نظیر تحریم ها و 
کمبود نقدینگی مواجهیم به ســختی امکان پذیر 
اســت، ایجــاد و یا تقویــت صنایــع کوچک در 
شهرستان های مختلف بهترین راهکار برای ایجاد 
فضای تولید و اشتغال است. همچنین نباید از نظر 
دور داشت که صنایع کوچک از توانایی های خاص 
خود در کمک به صنایع دیگر برخوردارند؛ بنابراین 
نوسازی و بازسازی صنایع کوچک به همراه تقویت 
اســتارت آپ ها و صنایع روســتایی و شهرک های 
صنعتی و همچنین ایجاد مشوق هایی برای آن ها 
می تواند برای کل چرخة صنعت کشور کارگشا باشد.

صنایع کوچک به لحاظ اینکه عمدتا توســط 
بخش خصوصی تأسیس و اداره می شوند از چابکی 
خاصی برخوردارند و در صورت حمایت می توانند 
تأمین مواد اولیة صنایع بزرگ تر و همچنین فروش 
و صادرات بســیاری از کالاهای مهم را با استفاده از 

ظرفیت های بالفعل خود به خوبی تسهیل کنند.
صنایع کوچک بهترین محل برای حضور بخش 
خصوصی است؛ آوردگاهی که اقتصاد و فضای کسب 
و کار و اشتغال کشور ما امروز بیش از هر زمان دیگر 

به آن نیازمند است.
باید در نظر داشته باشیم اطلاع رسانی و آگاهی 
از ظرفیت های هریک از این صنایع می تواند به حل 

مشکلات سایر صنایع کمک کند.
فــولاد مبارکه با اتخاذ اســتراتژی بلندمدت 
درخصوص حمایت از صنایع کوچک و استارت آپ ها 
و شــرکت های دانش بنیان، شرایطی فراهم کرده 
است تا این بخش از صنعتگران کشور که خوشبختانه 
کم تعداد هم نیســتند، بتوانند با همکاری با فولاد 
مبارکه و البته با نگاهی بلندمدت و خیالی آسوده از 
سرمایه گذاری مطمئن در کنار بزرگ ترین فولادساز 
کشور، بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه و منطقة منا 
 و همچنیــن بزرگ تریــن تولیدکننــدۀ آهــن
 اســفنجی دنیا بــه کار و فعالیــت اقتصادی خود

 ادامه دهند.
وجود ۲۸۰۰ تأمین کننــدۀ خدمات و کالا با 
حدود ۸۲ درصد ســاخت داخل در زنجیرۀ تأمین 
فولاد مبارکه، حضور حدود ۱۰۰۰ کارخانه و کارگاه 
به طور مســتقیم و ۳۰۰۰ کارخانه و کارگاه به طور 
غیرمستقیم در شبکة گستردۀ مشتریان این شرکت 
و همچنیــن حمایــت ایــن شــرکت از معادن 
کوچک مقیاس، مؤید ارادۀ فولاد مبارکه در حمایت 
و استفادۀ حداکثری از ظرفیت های ارزشمند صنایع 

کوچک و داخلی است.
باشــد تا با  چنین اقداماتی در سراســر کشور 
عزیزمان شاهد رشد و شکوفایی هرچه بیشتر اقتصاد 
و ایجاد زمینه های مناســب برای اشتغال جوانان 

باشیم.

ارادۀ فولاد مبارکه بر حمایت حداکثری از 
ظرفیتهای ارزشمند  صنایع کوچک و داخلی است
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جهش تولید، فروش و سود 
صنایع شیر ایران 

عبدالحسین سیف اللهی 
کارشناس ارشد اقتصادی:

۶-4-۱۱. مالیه اسلامی 
فراگیرتر است و ریسک پذیری 

را گسترش می دهد
نظام پولی اسلامی جزیی 
از کل نظام اقتصادی یکپارچه 
اسلامی اســت که بخش های 

مختلف آن به دقت درهم تنیده شده اند. در حالی که مالیه سنتی 
مانند تماشــاگران مسابقه است که در آن تعداد اندکی بازیکن 
ماهر در زمین در حال بازی هستند و جمعیت زیادی از بیرون 
در حال تماشای بازی هستند. در این میان، مالیه اسلامی مانند 
ورزش های مشارکتی است که در آن همه می کنند و هیچ کس 
نظاره گر صرف نیســت. به علاوه، در مالیه اسلامی پس زمینه 

اخلاقی نیز وجود دارد که زمینه فکری همه افراد است.
ریســک به عنوان یکــی از مهم تریــن دغدغه ها برای 
سرمایه گذاری شناخته شده است. افرادی که سرمایه گذاری 
مالی می کنند، در بخش خوبی از ریسک با افرادی که فعالیت های 
واقعی سرمایه گذاری را انجام می دهند، سهیم می شوند. مالیه 
ســنتی تحمل ریســک را بر عهده متخصصان می گذارد. این 
بانک ها و مؤسســات مالی به ســرمایه گذاران وام هایی اعطا 
می کنند که با وثیق تضمین شده اند. در این روش، بانک ها خود 
را از ریسک ها قطعی دور نگه می دارند، مانند کسانی که وابسته 
به تولید، بازاریابی و توزیع هستند و مواجهه با ریسک را از طریق 

وثیقه محدود می کنند.
مالیه اسلامی به افرادی که پس انداز می کنند و وجوه خود 
را با مشارکت در ریسک در بانک ها سپرده گذاری می کنند، اجازه 
می دهد ســرمایه گذاری درســت را انتخاب کنند. بانک ها و 
مؤسســات مالی سهم ریســک افرادی را که وجوه را دریافت 
می کنند –شامل تولیدکنندگان، بازرگانان و دیگران- از پیش، 

پرداخت می کنند. 

بررســی عملکرد ۳ماهه فعالیت شرکت های تابعه 
صنایع شــیر ایران در نشست مدیران ارشد این شرکت 
نشان داد ســال ۹۹ با رویکرد تازه صندوق بازنشستگی 

تفاوتی معنادار با گذشته پیدا کرده است. 
مدیر عامل صنایع شیر ایران در این نشست با بیان 
تمایزهای اخیر توضیح داد: عملکرد سه ماهه اول سال ۹۹ 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل در حوزه های دریافت 
روزانه شــیر خام رشــد ۲۴ درصدی و در بخش فروش 
مقداری ۱۱ درصد بهبود داشته است. عبدالله قدوسی در 
خصوص دیگر شاخص ها هم گفت: روند صادراتی شرکت 
با وجود شرایط خاص اپیدمی کرونا و تحریم  های ظالمانه 
نیز صعودی بود و صادرات مقداری در این دوره ۳۵ درصد 
و سود تجمیعی نیز  ۱۰۷ درصد رشد داشته است.  مدیر 
عامل صنایع شیر ایران افزود: در مجموع، روند صعودی 
شــاخصه ها در چهارماه اول ســال جاری در حوزه های 
دریافت شیر خام ۲۴ درصد، فروش مقداری ۱۱ درصد، 
صادرات مقداری ۴۳ درصد و سود تجمیعی ۱۱۹ درصد 

رشد داشته است.
قدوسی به برنامه ریزی صورت گرفته و کار گروهی 
اشــاره و تاکید کرد: یکسان سازی فرمول محصولات در 
حوزه فــروش داخل و صادرات در کنار توســعه فروش 
برنامه هایی است که با  تولید محصولات جدید بر اساس 
نیاز بازار و کاهش قیمت شده در دستور کار شرکت  های 

گروه قرار دارد.
در این نشست بر اساس ارزیابی شاخص ها در گروه 
شرکت های تولیدی، شرکت های پگاه اصفهان، لرستان، 
گلپایــگان، زنجان و گلســتان و در حــوزه توزیع بازار 
گسترپگاه مناطق چهار، پنج و یک و در گروه شرکت های 
کشت و صنعت و دامپروی شرکت های همدان، فارس، 
سلماس حائز رتبه شدند. نشست فصلی شرکت های پگاه 
با حضور مدیران ارشد صنایع شیر ایران و مدیران عامل 

شرکت  های تابعه به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد.

شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی طی اطلاعیه ای در پاسخ به اظهارات رئیس سازمان خصوصی سازی درباره همراهی نکردن وزارت نفت 
برای واگذاری سهام پالایشگاه ها، توضیحاتی را منتشر کرد. به گزارش اعتبار به نقل از شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی، در متن این 
اطلاعیه آمده است: »در پاسخ به اظهارات دکتر علیرضا صالح، رئیس محترم سازمان خصوصی سازی درباره همراهی نکردن وزارت نفت برای واگذاری 
سهام پالایشگاه ها، با اظهار تعجب از مطالب اظهارشده توسط ایشان به اطلاع می رساند طبق آخرین نظر آقای فرهاد دژپسند، وزیر محترم امور اقتصادی و 
دارایی، مقرر شد سهام پالایشگاه ها به صورت بلوکی فروخته شود، بنابراین با انتخاب این روش عرضه، دیگر لزومی به تشکیل صندوق ETF نبوده است، 
اما در صورت تغییر این نظر و تصمیم برای تشکیل صندوق ETF، این شرکت و وزارت نفت آماده بوده و هستند که همه اختیارات خود را در این باره 

به وزیر و وزارت محترم امور اقتصادی و دارایی، تفویض کنند.«

مدیرعامل شرکت بورس اوراق بهادار تهران گفت: برای فروش سهام عدالت، امکان تغییر روش از مستقیم به غیر مستقیم و یا بالعکس وجود ندارد. 
دکتر علی صحرایی در پاسخ به این سوال که آیا برای فروش ۶۰ درصد سهام عدالت باید تغییر وضعیت داد افزود: در روز گذشته به اشتباه، خبری مبنی 
بر تغییر وضع سهام عدالت از مستقیم به غیرمستقیم در رسانه ها اعلام شد که درست نیست و افرادی که روش مستقیم را انتخاب کردند می توانند ۳۰ 

درصد دوم سهام خود را مانند گذشته از طریق کارگزاری ها یا بانک ها بفروش برسانند.
وی ادامه داد: افرادی که روش غیرمستقیم را انتخاب کردند نیز بعد از ورود شرکت سرمایه گذاری استانی به بورس، می توانند ۶۰ درصد سهام خود 

را بفروشند.
مدیرعامل شرکت بورس تهران همچنین گفت: تاکنون هیچ تصمیمی مبنی بر تغییر روش سهام عدالت گرفته نشده است.

اطلاعیه پالایش و پخش درباره واگذاری سهام پالایشگاه ها  امکان تغییر روش سهام عدالت وجود ندارد 

www.etebar.net

با امضای تفاهم نامه همکاری میان 
انجمن روابط عمومی ایران و موسســه 
آموزش و توسعه منابع انسانی اتاق تهران، 
مرحله تازه ای از خدمات دهی به تشکل ها 
و بنگاه های اقتصادی عضو اتاق تهران در 
زمینه توسعه و تقویت حوزه روابط عمومی 

شرکت ها، آغاز شد.
 صبح روز چهارشنبه ۲۲ مرداد ماه و 
همزمان با روز تشــکل ها و مشــارکت 
اجتماعی، با حضور اعضای هیات مدیره 
انجمن روابــط عمومی ایران، مدیرعامل 
موسسه آموزش و توسعه منابع انسانی اتاق 
تهران، مدیر حوزه ریاست و روابط عمومی 
اتاق تهران و مدیر امور تشکل ها و مسولیت 
اجتماعی اتاق تهران تفاهم نامه ای با محور 
ارائه خدمات آموزشــی در حوزه روابط 
عمومی به تشکل ها و بنگاه های اقتصادی 
بخش خصوصی بین موسسه آموزش اتاق 
تهران و انجمن روابط عمومی ایران به امضا 

رسید.
به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، 
در مراسم امضای این تفاهم نامه، مصطفی 
درویشــی مدیر حوزه ریاســت و روابط 
عمومی اتــاق تهران، با یادآوری روز ملی 
تشکل ها و مســولیت اجتماعی، شروع 
همکاری ها میان اتاق تهــران و انجمن 
روابــط عمومی ایــران را گامی دیگر در 
تقویت بدنه اجرایی تشکل ها از سوی اتاق 
تهــران دانســت و تصریح کــرد که از 
ظرفیت های حرفه ای این انجمن می توان 
برای ارتقــای دانش فنی و اجرایی روابط 
عمومی تشــکل ها و بنگاه های عضو اتاق 

تهران استفاده کرد.
وی کارکــرد و نقش امــور روابط 
عمومی در توســعه و خلاقیت بیشتر در 

بنگاه های اقتصادی را انکارناپذیر دانست 
و عنوان کرد که با ایجاد دپارتمان مشترک 
میان نخبگان و متخصصان روابط عمومی 
کشور و موسسه آموزش اتاق تهران، بتوان 
نقش و جایگاه روابط عمومی در ساختار 
ســازمانی بنگاه ها با هدف رشد و توسعه 

کسب و کار را ارتقا داد.
غلامرضا ملکی مدیر امور تشکل ها و 
مسولیت اجتماعی اتاق تهران نیز در این 
مراسم، با اشاره به اینکه فراخوان دومین 
دوره MBA ویــژه تشــکل ها اواخــر 
شهریورماه امسال از ســوی اتاق تهران 
اعلام می شود، یادآور شد که در این دوره، 
سرفصل آموزشی در حوزه روابط عمومی 
نیز گنجانده شــده و دبیران تشکل های 
حاضر در این دوره آموزشی می توانند از 
مبانــی تخصصی مرتبط بــا این بخش 

آگاهی یابند.
وی برگــزاری کارگاه عملــی ویژه 
روابــط عمومی در تشــکل ها را یکی از 
زمینه های همکاری انجمن روابط عمومی 
ایران و اتاق تهران در این دوره آموزشــی 

عنوان کرد.
وحید تقی خانی، مدیرعامل موسسه 

آموزش و توسعه منابع انسانی اتاق تهران 
نیز با اشــاره به آغاز همکاری ها میان این 
موسسه و انجمن روابط عمومی ایران، از 
تدوین و برنامه ریزی برای برگزاری دوره 
MBA ویژه تشــکل ها طی سال جاری 
خبــر داد و تصریح کرد کــه در این دوره 
آموزشی، دانش پذیران که از بدنه اجرایی 
تشکل ها هســتند، علاوه برسایر دروس 
مرتبط، با اصول حرفه ای توســعه روابط 
عمومی و نقش این حوزه در ارتقای کمی 
و کیفی بنگاه های اقتصادی آشنا خواهند 
شد. وی همچنین تصریح کرد که بر اساس 
این تفاهم نامه، امکانات ســخت افزاری و 
نرم افزاری موسسه آموزشی اتاق تهران در 
کنار دانــش و تخصص انجمــن روابط 
عمومی ایران برای ارتقای شاخص روابط 
عمومــی در بنگاه هــا و تشــکل ها قرار 

می گیرد.
همچنین، خســرو رفیعی، رئیس 
هیات مدیره انجمن روابط عمومی ایران 
طی سخنانی، شروع همکاری این انجمن 
با اتاق تهران را گامی بلند در مسیر ترویج 
اهمیت و نقش روابط عمومی در سازمان ها 
و کســب و کارها عنوان کــرد و گفت: با 

همکاری مشــترک این دو نهاد، بستری 
مناســب و رو به جلو در عرصه توســعه 
فعالیت کســب و کارها در کشــور ایجاد 
خواهد شــد. وی با اشــاره بــه جایگاه و 
موقعیت کنونــی اتاق تهــران در نظام 
تصمیم ســازی در اقتصاد کشور، اظهار 
امیدواری کرد طی همکاری انجمن روابط 
عمومی ایران با این نهاد بخش خصوصی، 
شــاخص روابط عمومی در بخش های 
اقتصادی کشور، ارتقا یافته و در راستای 
کمک به توسعه فعالیت بنگاه ها قرار گیرد.

ابوالقاسم حکیمیان خزانه دار و عضو 
هیات مدیره انجمن روابط عمومی ایران 
نیز شــروع همکاری ایــن انجمن با اتاق 
تهران را به فال نیک گرفت و تصریح کرد 
که این همــکاری دو جانبه می تواند در 
تربیت کارشناسان نخبه و با مهارت های 
ویــژه در عرصــه روابط عمومــی برای 

بخش خصوصی، نقش آفرینی کند.
همچنین حســن نصیــری، مدیر 
آموزش انجمن روابط عمومی ایران نیز در 
ســخنانی، با بیان اینکه در دنیای امروز، 
روابط عمومی ها به عنوان عضوی از تیم 
رهبری سازمان ها، ایفای نقش می کنند، 
ارتقای جایگاه روابط عمومی  در سازمان ها 
و به ویژه تشکل ها و بنگاه های اقتصادی را 
ضروری دانست و آغاز همکاری میان این 
انجمن و موسســه آموزش اتاق تهران را 
فرصتی ایده آل بــرای تربیت مدیران و 
کارشناســان روابط عمومی در بنگاه ها و 
شرکت های بخش خصوصی عنوان کرد تا 
به گفته وی، بخش روابط عمومی در ایران 
نیز به مانند آنچه که در دنیای امروز شکل 
گرفته اســت، در جایــگاه و تیم رهبری 

سازمان های قرار گیرد. 

مرحله تازه ای از خدمات دهی به تشکل ها و بنگاه های اقتصادی آغاز شد

بانکداری اسلامی

دکتر عباس معمارنژاد معاون امور بانکی، بیمه 
و شــرکت های دولتی وزارت اقتصــاد: از این پس 
دارندگان سهام عدالت می توانند در همه بانک ها این 
سهام را به عنوان وثیقه گذاشته و کارت اعتباری خرید 
دریافت کنند و در ابتدا ســهام عدالت ارزشــش, ۸ 
میلیون تومان بود، اما امروز سهام حدود, ۱۹ میلیون 
و ۲۰۰ هزار تومان ارزش دارد. سهام عدالت در مدت 
چهار ماه، دو برابر شد و انتظار می رود که دارندگان این 

سهام در حفظ آن کوشا باشند و به راحتی این سهام 
را نفروشند. نقش بانک ها در تامین مالی اقتصاد بسیار 
بزرگ است و طبق آمار سال ۹۸, هشتاد و دو و هفت 
دهم درصد از تامین مالی اقتصاد توسط بانک ها انجام 
شــد که از ایــن طریق, ۹۷۵ هزار میلیــارد تومان 
تسهیلات پرداخت شده است.الباقی این تامین مالی، 
توسط بازار سرمایه با ۱۱۰ هزار میلیارد تومان ارزش 
مالی انجام شده اســت. در روز های حساسی به سر 

می بریم هــم از لحاظ بحث اقتصادی و هم تاثیرات 
ویروس کرونا بر کسب و کار ها، که نیاز به منابع مالی 
دارد به همین دلیل، بانک ها به میدان آمده اند تا نیاز 
جامعه و مردم را از طریق ارایه کارت اعتباری تامین 
کنند. نظام بانکی به ویژه بانک های تجارت، ملی، سپه، 
ملت و صادرات با همه توانایی، در این زمینه خدمت 
رسانی خواهند کرد. ارایه کارت اعتباری، دستورالعملی 
است که بانک مرکزی بخشنامه کرده و همه بانک ها 

توافق کردند تا ۵۰ درصد ارزش روز سهام عدالت را به 
صورت تســهیلات پرداخت کنند. سود دریافتی 
بانک هــا با ارایه کارت اعتباری, ۱۸ درصد اســت و 
متقاضیان نیازی به مراجعه حضوری در بانک ها ندارند 
به طوری که سامانه های الکترونیکی تعریف شده و از 
دو طریق داده اطلاعاتی شــماره شبا و شماره تلفن 
همراه مشتری شناسایی شده و فرآیند بانکی از طریق 

سیستم های الکترونیکی به سرعت انجام می شود.

ارایه کارت اعتباری با وثیقه گذاری سهام عدالت 
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حسین امینی خواه نایب رئیس کانون شرکت های سرمایه گذاری سهام عدالت کشور گفت: مردم از فروش غیرضروری سهام عدالت خودداری کنند چرا که در آینده می توانند سود بیشتری کسب کنند. هر فرد دارای 
سهام عدالت در ۳۶ شرکت بورسی و ۱۳ شرکت غیر بورسی سهام دار بوده که ارزش سهام در هر 2 روش برابر است  و عملکرد شرکت های استانی می تواند ارزش افزوده بیشتری به افرادی که روش غیرمستقیم را انتخاب 
کرده اند به همراه داشــته باشــد.یکی از ایرادات شورای عالی بورس این بود که فروش ۳۰ درصد سهام روش مستقیم را بدون داشتن زیرساخت های لازم و همچنین آگاه سازی مردم انجام دادند. تعجیل در فروش سهام از 
جانب مردم و مسئولان غیرضروری بوده زیرا هدفی که باید مردم حداکثر منافع را ببرند در فروش ۳۰ درصد سهام حاصل نشد و باید سهام داران در روش های مستقیم و غیرمستقیم خودشان انتخاب کنند در چه تاریخی 
چه سهامی را بفروشند تا بیشترین نفع را ببرند. از هفته آینده زیرساخت های بانک ها برای قبول سهام عدالت به عنوان وثیقه کارت های اعتباری آماده می شود. دارایی های در اختیار شرکت های سرمایه گذاری استانی باید به 
یک هلدینگ تحویل شــود که بابت ۱۳ شــرکت غیر بورسی شامل می شود.تعدادی از افراد با توجه به دستور مقام معظم رهبری مشمول دو دهک پایین جامعه بودند تخفیف هایی باید برای آن ها اعمال می شد اما متأسفانه 
تخفیف ۵۰ درصدی برای آن ها در نظر گرفته نشده و در این زمینه نیز نیاز است که نمایندگان مجلس ورود پیدا کنند. از ایرادات دیگر به سازمان خصوصی سازی این است که بابت سودهای پرداختی بابت عملکرد سنوات 

سال های ۸۵ و ۸۶ آمده اند از اصل سهام کم کرده اند که این ایراد دارد. تا پایان شهریور شرکت های سرمایه گذاری در کلیه استان ها وارد تابلوی بورس می شوند تا بتوانند از مزیت ها استفاده کنند.

مردم
ازفروش
غیرضروری
سهامعدالت
خودداریکنند

هفته نامه اقتصادی ایران

سیدبهاءالدین حسینی هاشمی، کارشناس بانکی و مدیرعامل اسبق بانک صادرات  با بیان این که بانک ها به خواست 
خودشان نسبت به خرید واحد مسکونی اقدام نمی کنند گفت: بسیاری از اموال و املاکی که اکنون با نام خانه خالی در اختیار 
بانک هاست جزو اموال تملیکی بانک هاست که دارنده آنها قادر به پرداخت اقساط تسهیلات خود نبوده و به تصرف بانک 
منتهی شده است. درنهایت نیز این خانه ها به تصرف بانک درآمده است. بانک ها ۲۰میلیون مشتری اعتباری دارند که ممکن 
است از این تعداد ۱۰میلیون از آنها برای دریافت تسهیلات، وثیقه ملکی نزد بانک بگذارند و از این تعداد حدود پنج میلیون 
نفر کلا روند اقساط دهی خود را قطع کنند. خب در این شرایط مشخص است اگر سالی یک میلیون واحد مسکونی تحت عنوان 
وثیقه تسهیلات پرداخت نشده به مالکیت بانک ها درآید تعداد واحدهای مسکونی تحت تملک بانک ها عدد بسیار بزرگی 
خواهد بود. از زمان اجرای قانون اخذ مالیات از خانه های خالی، وجود این خانه ها از سوی هر فرد حقیقی یا حقوقی تخلف 
محسوب شده و دستگاه های دارای این واحدها باید مالیات مربوط به آن را بپردازند. به گفته وی، برخی بانک ها مانند بانک 
مسکن شرکت سرمایه گذاری دارند و اگر حتی یک میلیون واحد مسکونی داشته باشند جای تعجب ندارد، قطعا این واحدها 

را برای تامین سرمایه در گردش عرضه خواهند کرد تا بتوانند پروژه های بعدی خود را اجرا کنند.

بانکهاعمومابهصورت
مستقیمبرایساختوساز
مسکنورودنمیکنند

سیدبهاءالدین حسینی هاشمی

علیرضا عزیزالهی مدیرعامل ســابق اتحادیه سراسری دامداران در گفت وگو با فارس از نحوه 
جریمه  سازمان تعزیرات برای گران فروشی لبنیات انتقاد کرد و گفت: این جریمه ها ده ها بار انجام 
شده اما هیچ نتیجه ای نداشته است. جریمه های سازمان تعزیرات به اندازه ای نازل است که حالت 
بازدارندگی برای صنایع ندارد و تا ســازمان تعزیرات به خودش بیاید چند برابر این جریمه ها سود 
می کنند. دولت باید طوری برنامه ها و سیاست ها را تنظیم کند که حاشیه سودی برای تولید کننده 
و صنایع داشته باشند مثلا پایین آوردن قیمت تمام شده تولید و سیاست درست صادراتی و واردات 
از جمله شیر خشک می تواند به عنوان سوپاپ اطمینان برای کنترل بازار باشد.  شاید با این اقدامات 
کارخانه ها هم قیمت محصول را مرتب افزایش ندهند اما اگر افزایشی هم بود باید جریمه های سنگینی 
اعمال شود که دیگر آنها جرات تکرار چنین کاری را نداشته باشند. در حالی که کارشناسان جریمه های 
ناچیز سازمان تعزیرات را برای گران فروشی صنایع لبنی خام و ناکارآمد می دانند این سازمان اخیرا 

چند برند لبنی را به روال پیشین به خاطر گرانفروشی جریمه کرده است. 

جریمههایاندکتعزیرات
بازدارندهگرانفروشی
صنایعلبنینیست

علیرضا عزیزالهی

نشست دکتر مونسان، وزیر میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی با مدیران عامل و معاونان اعتباری بانک ها، به منظور 
تقویت هم افزایی بین این وزارتخانه و بانک های مختلف کشور، با حضور دکتر فطانت، مدیرعامل، حسین مجاهدی، معاون اعتبارات، 
نایب رییس هیأت مدیره، و دکتر فخریان، رییس اداره اعتبارات خرد و متوسط بانک آینده برگزار شد. در این نشست، مدیرعامل 
بانک آینده ضمن ارائه گزارشی از مهم ترین اقدامات بانک  در خصوص حمایت از صنعت گردشگری و صنایع دستی، بر لزوم تقویت 
حمایت ها از این دو حوزه تأکید کرد. فطانت با اشاره به ظرفیت بالای حوزه گردشگری داخلی، با تبیین لزوم حمایت بیش تر از 
حوزه های گردشگری و صنایع دستی گفت: شایسته است بانک ها با استفاده جدی تر از ابزارهای مختلف بانکی و جلب مشارکت 
عمومی برای انجام کارهای بزرگ تر در این حوزه ها، حمایت نمایند. ایشان ضمن اعلام آمادگی و همراهی بیش تر بانک آینده در 
خصوص حمایت و پشتیبانی از حوزه گردشگری و صنایع دستی کشور و فعالان شاغل در این بخش، ابراز امیدواری کرد که بانک 
آینده با استفاده از ابزارهای مختلف بانکی و ارائه تسهیلات، به خصوص در شرایط مقابله با کرونا، منشاء اثر بسیار خوبی در این 
زمینه باشد تا با سهمی بیش تر، شاهد افزایش اشتغال و درآمد در این حوزه ها باشیم.  در این نشست مونسان  ، از حمایت ها و 

همراهی های بانک آینده در جهت تقویت صنعت گردشگری و صنایع دستی کشور، قدردانی کرد.

استفاده
جدیترازابزارهای
مختلفبانکی

محمد فطانت

 با اعلام بیمه مرکزی جمهوری اســلامی ایران سطح توانگری مالی این شرکت همچنان در سطح یک 
صنعت بیمه قرار دارد.  نسبت توانگری مالی بیمه پارسیان در سال های اخیر همواره در سطح اول صنعت بیمه 
قرار داشــته و برای سال جاری نیز این نسبت برای بیمه پارســیان محفوظ ماند. در متن تایید بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران آمده است؛ بر اساس اجرای ماده ۶ نحوه محاسبه و نظارت بر توانگری مالی موسسات 
بیمه برای بیمه پارسیان با توجه به صورت های مالی سال ۹۸ و همچنین محاسبات و تعدیلات جدید این شرکت 
ضمن ارتقای نسبت توانگری مالی خود همچنان در سطح اول توانگری مالی صنعت بیمه کشور با عدد ۱۲۹ به 
کار خود ادامه می دهد. بر این اساس شرکت های دارای سطح یک توانگری مالی، شرکت هایی هستند که برای 
ایفای تعهدات خود در مقابل بیمه گذاران از توانایی کافی برخوردارند و بیمه مرکزی نیز تاکید دارد بیمه گذاران 
در انتخاب بیمه گر خود این مورد را به دقت مدنظر داشته باشند. گفتنی است بیمه پارسیـان همواره سعی کرده 
در فعالیت بیمه گری خود به سبد پرتفوی مناسب، رشد فروش و مدیریت ریسک حرفه ای توجه داشته باشد 
تا همچنان به عنوان یک شرکت توانمند و حرفه ای در صنعت بیمه کشور جایگاه خود را حفظ و ارتقاء بخشد.

بیمهپارسیانهمچناندر
سطحاولتوانگریمالی،
روندیصعودیدارد

بیمه پارسیان

عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور از اجرای طرح پایلوت در یکی از استان ها در راستای کاهش 
آمار طلاق و آسیب  های اجتماعی با همکاری دیگر استان ها خبر داد. یکی از مباحث گسترش کار 
دستگاه های متولی بهزیستی درباره امر مشاوره در ازدواج و طلاق بود. زحماتی که در مراکز مشاوره 
طبق مصوباتی بوده است، در سراسر کشور ارائه شد. وی افزود: با توجه به هدف گذاری که در تأسیس 
مراکز مشاوره ای قبل و حین ازدواج بوده، توانستند به هدف ۱۵ الی ۲۰ درصد برسند و دستگاه ها 
هم نظرات خود را ارائه دادند. مقرر شد با هماهنگی های مستمر و رفع اشکالات در عمل و استفاده از 
ظرفیت مردمی در این حوزه، بویژه مراکز مشاوره ای خصوصی که در کشور وجود دارند و اتصال آنها 
به این شبکه، بتوانیم از امر خانواده صیانت بیشتری داشته باشیم و شاهد کاهش طلاق در جامعه 
باشیم و خانواده ها به ثبات برسند. وزیر کشور در ادامه بیان کرد: در این جلسه قرار شد یک استان را 
به عنوان پایلوت انتخاب کنیم تا دوســتان با شیوه های ابتکاری در این استان عمل کنند و الگوی 

مناسب اجرا شده را به استان های دیگر تسری بدهیم.

برنامهریزی
برایکاهش
آمارطلاق

عبدالرضا رحمانی فضلی

ســید سجاد رضوی رئیس دبیرخانه شورای عالی بیمه سلامت، درباره شرایط قائل شدن پوشش بیمه ای 
برای دو داروی کمک کننده به درمان کرونا و واکسن آنفلوآنزا توضیح داد. درباره فرایند تحت پوشش بیمه قرار 
گرفتن داروهای رمدسیویر و فاویپیراویر که در درمان بیماری کووید۱۹ موثر هستند و هنوز این دو دارو در کل 
دنیا هم تایید مصرف ندارد، برخی آن را تایید کردند. اگر این داروها از سوی معاونت درمان تایید شوند و پروتکل 
تجویز رمدسیویر و فاویپیراویر ابلاغ شود، تحت پوشش بیمه قرار خواهند گرفت. در ابتدا باید دستورالعمل استفاده 
از این دو دارو مشخص شود و سپس می توان آن را برای پوشش بیمه در شورای عالی بیمه مطرح کرد. اینکه دارو 
تولید داخل باشد یا خیر برای بیمه مطرح نیست و تلاشمان این است هر دارویی که معاونت درمان دستورالعمل 
آن را بنویســد و برای درمان ابلاغ شود، مورد پوشش بیمه قرار گیرد. معاونت درمان درخواست خود برای تحت 
پوشش بیمه رفتن واکسن آنفلوآنزا را مطرح کرده است تا تنها گروه های پر خطر بتوانند واکسن را با در نظر گرفتن 
بیمه دریافت کنند. هدف ما این است که واکسن با قیمت ارزان تر در اختیار گروه هدفمان قرار گیرد. این در حالی 

است که هر ساله معاونت بهداشتی نیز واکسن آنفلوآنزا را به شکل رایگان در اختیار برخی گروه ها قرار می دهد.

شرطپوششبیمهای
داروهایضدکرونایی
»رمدسیویر«و»فاویپیراویر«

سید سجاد رضوی

جلسه هیات سرمایه گذاری خارجی به ریاست »سید علی محمد موسوی« معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل 
سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ایران برگزار و برابر آن ۳۲ طرح جدید با حجم سرمایه گذاری 
خارجی بیش از ۱,۶ میلیارد دلار به تصویب رســید. در دویست و چهل و چهارمین جلسه هیات سرمایه گذاری 
خارجی که با حضور اعضای هیات برگزار شد، ۳۲ طرح جدید با حجم سرمایه گذاری خارجی بیش از ۱,۶ میلیارد 
دلار به همراه چندین طرح سرمایه گذاری مربوط به افزایش سرمایه ها، تمدید مجوز سرمایه گذاری و انتقالات ارزی 
سرمایه گذاران خارجی به تصویب رسید. طرح های مذکور، محدود به یک بخش اقتصادی خاص نبوده و تنوع آن 
در حوزه انرژی، صنعت، کشاورزی، حمل و نقل و خدمات گسترده شده و سرمایه گذاران اتباع کشورهایی مختلف 
را در فهرست سرمایه گذاران خارجی دارد. همچنین، پراکندگی طرح ها در سطح کشور نیز از تنوع بالایی برخوردار 
است؛ به طوری که ۱۲ استان کشور پذیرنده این طرح ها خواهند بود. هیات سرمایه گذاری خارجی در سال ۱۳۹۹ 
در مجموع ۶۰ طرح ســرمایه گذاری خارجی به ارزش تقریبی ۴/۲ میلیارد دلار را به تصویب رسانده است که در 

مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، افزایش سه برابری را نشان می دهد.
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سید علی محمد موسوی

به منظور رفاه حال مشتریان و با توجه به شیوع بیماری کرونا انقضای کارتهای موسسه بدون مراجعه به شعب 
یک سال دیگر تمدید گردید.    با هدف افزایش رفاه خانواده و حمایت از تولید داخل تسهیلات خرید کالای ایرانی در 
موسسه اعتباری ملل ارائه می گردد.  در راستای اهداف نظام جمهوری اسلامی در حمایت از کالای ایرانی و به منظور 
کمک به توانمندی اقتصادی مردم عزیز کشورمان ارائه تسهیلات خرید کالای ایرانی در قالب کارت اعتباری در کلیه 
شعب موسسه اعتباری ملل انجام می گردد. متقاضیان محترم می توانند با مراجعه به یکی از شعب موسسه نسبت به 
ارائه درخواست و صدور کارت اعتباری اقدام کنند. به  منظور توسعه کسب و کار در راستای مشتری مداری به کلیه 
اشخاص حقیقی و حقوقی در قالب عقد مرابحه تسهیلات پرداخت می گردد.  این موسسه با هدف تامین سرمایه در 
گردش و خرید مواد اولیه و خرید ماشین آلات و تجهیزات، انواع تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی در قالب طرح 
افق ۱ پرداخت می نماید. اشخاص حقیقی می توانند در قالب عقد مرابحه با بازپرداخت ۶۰ ماهه تا مبلغ ۱ میلیارد ریال 
و اشخاص حقوقی تا مبلغ ۵ میلیارد ریال دریافت نمایند. مشتریان گرامی می توانند جهت اطلاعات بیشتر به شعب 

موسسه اعتباری ملل در سراسر کشور مراجعه نمایند.

ارائهتسهیلات
خریدکالایایرانی
درموسسهاعتباریملل

موسسه اعتباری ملل

خبـــــر

 محمد مخبر رئیس 
ســتاد اجرایــی فرمان 
امام)ره( از آغاز ســومین 
»مشــق  ملی  پویــش 
احســان« و ارسال یک 
میلیــون بســته کیف و 
نوشــت افزار ایرانی برای 
توزیع در مناطق محروم کشــورخبر داد. درآســتانه 
بازگشــایی مدارس، ســومین پویش ملی و سراسری 
»مشق احسان« باهدف جذب مشارکت های مردمی و 
توزیع کیف و لوازم التحریر ایرانی درمناطق کم برخوردار 
کشور، توسط بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان امام آغاز 
شد.  ارزش هرکدام از این بسته ها ۱۵۰ هزار تومان برآورد 
شــده و اعتبار کل محموله ۱۵۰ میلیارد تومان خواهد 
بود. وی درخصوص نحوه توزیع این بسته ها نیزگفت: ۵ 
هزار گروه جهادی و مردمی همکار ستاد اجرایی فرمان 
امام در سراسر کشور این بسته ها را درمناطق کم برخوردار 
به صورت رایگان توزیع خواهند کرد. تمام اقلام این کیف 
و نوشــت افزارها کاملا ایرانی هستند و برای تامین این 
اقلام ۱۰۰ کارگاه کوچک تعطیل شده، احیا شدند و ۳۰ 
کارگاه جدید نیز راه اندازی و ۲هزار شــغل جدید ایجاد 
شد. وی افزود: در راستای تحقق کامل عدالت آموزشی، 
تاکنون ۱۳۰۰ مدرسه درمناطق محروم احداث و تحویل 

وزارت آموزش و پرورش داده ایم. 
تا پایان امســال ۲۰۰ مدرســه دیگر نیز تحویل 
آموزش و پرورش می شود. مخبر از طرح ستاد اجرایی 
فرمان امــام برای اهدای تبلت به دانش آموزان مناطق 
محروم نیز خبرداد و افزود: باتوجه به شــرایط کرونا و 
برگزاری کلاس های درس به صورت آنلاین و اینترنتی، 
به زودی ۱۵ هزار تبلت به دانش آموزان این مناطق اهدا 

خواهیم کرد.

خبـــر
خبرخوشستاداجراییفرمانامام)ره(

برایدانشآموزان
اعضای جدید هیات نظُّار بانک مرکزی 

منصوب شدند 
وزیر اقتصاد و امور دارایــی طی احکامی جداگانه 
اعضای جدید هیات نظار بانک مرکزی را منصوب کرد. به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، فرهاد دژپســند طی احکامی جداگانه، علیرضا 
مرادی، مهدی مرجانی و اشرف سادات میری طامه را به 
مدت دو سال به ســمت عضو هیات نظار بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران منصوب کرد. این احکام صادره 
از سوی وزیر اقتصاد به استناد صورت جلسه ۱۱ تیر ماه 
سال جاری مجمع عمومی بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران صادر شده است. دژپسند در این احکام تاکید کرده 
اســت: نظار جدید بانک مرکزی در انجام کامل وظایف 
محوله بر اساس ماده ۲۲ قانون پولی و بانکی کشور اهتمام 
ورزیده و گزارش های مربوط به عملکرد این بانک را به طور 
مســتمر از طریق رئیس هیات نظار به وزیر اقتصاد ارائه 

کنند.
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علیرضا مختارپور در دیدار با 
مهدی روشــنفکر، ضمــن بیان 
دغدغه ها و مشکلات کتابخانه های 
عمومی در خصوص راه حل های رفع 
موانع و بهبود شرایط بحث و گفتگو 

کرد. 
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
علیرضــا مختارپــور دبیــرکل نهــاد 
کتابخانه های عمومی کشور در نشست با 
نماینده مردم شهرستان های بویراحمد، 
دنا و مارگون در مجلس شورای اسلامی، 
با بیان اینکه در قانون نهاد کتابخانه های 
عمومی ایرادات بسیاری وجود دارد، اظهار 
داشت: از جمله این ایرادات این است که 
در بند اول قانــون نهاد کتابخانه ها آمده 
اســت که تأســیس، ســاخت و تجهیز 
کتابخانه ها با نهاد است، این در حالی است 
که دولت و مجلس تاکنون هیچ بودجه ای 
برای ســاخت کتابخانه در اختیار ما قرار 

نداده اند.
مختارپــور با بیان اینکــه دولت و 
مجلس در ســال های گذشــته با نهاد 
همــکاری  عمومــی  کتابخانه هــای 
نمی کردند، ابراز کرد: تنها امیدی که اخیرا 
ایجاد شــده، این است که نمایندگانی به 
مجلس جدیــد آمده اند که بــرای رفع 
مشکلات نهاد کتابخانه ها قول مساعدت 
داده انــد. همچنین پیگیــر این موضوع 
هستیم که در بودجه سال ۱۴۰۰، به جز 
نیم درصد شــهرداری ها، منابع پایداری 
برای نهــاد کتابخانه های عمومی در نظر 

گرفتــه شــود. در قانون آمــده که نهاد 
کتابخانه های عمومــی، دو منبع اصلی 
درآمدی شامل کمک دولت و نیم درصد 
درآمد شهرداری ها را دارد و  این در حالی 
است که دولت می گوید ما بر اساس برنامه 
به شما اعتبار نمی دهیم و اگه پولی داشته 
باشیم، کمک می کنیم.  هر بار که به زمان 
توزیع بودجه سالانه کشور نزدیک شدیم، 
به مجلس اعلام کردیم که دولت بودجه 
کمی در اختیار نهاد کتابخانه های عمومی 
قرار می دهد و اگر می خواهید کتابخانه ها 
در شــهرهایتان گسترش پیدا کند، باید 
افزایش بودجــه کتابخانه ها را پیگیری 
کنید که نمایندگان هم در دوره های قبل 
قول هــای فراوانــی می دادنــد و عمل 

نمی کردند.
وی با بیان اینکــه در هنگام توزیع 
بودجه سال ۹۹ هم مراجعات مکرری به 
نمایندگان داشتیم که چیزی دستمان را 
نگرفت، در رابطه با واریز نیم درصد درآمد 
شهرداری ها به حســاب کتابخانه های 

عمومــی هم گفــت: در رابطــه با نحوه 
هزینه کرد نیم درصد درآمد شهرداری ها، 
در قانون آمده که باید در همان شهر هزینه 
شــود، این در حالی است که طبق اعلام 
وزارت کشور، نیمی از شهرهای ما از جمله 
شــهرهای اســتان های کهگیلویــه و 
بویراحمد، سیستان و بلوچستان، خراسان 
جنوبی و حتی برخی شــهرهای استان 
تهران مانند ملارد، رباط کریم و بهارستان 

درآمدی ندارند. 
ماهیانــه ۳۸.۵ میلیــارد حقــوق 
پرداخــت می کنیم در حالــی که دولت 
ماهیانه ۱۳ میلیارد اعتبار در اختیار ما قرار 
می دهد، یعنی ماهیانــه ۲۵.۵ میلیارد 
کســری بودجه داریم که به ما می گویند 
کســری بودجه را از نیــم درصد درآمد 
شــهرداری ها تأمین کنید، این در حالی 
است که درآمد شهرداری ها هم به خاطر 

بیماری کرونا پایین آمده است.
مختارپــور بابیــان اینکــه اگــر 
می خواستیم ۵۰ درصد افزایش حقوق را 

اعمال کنیم، ماهیانه بــا ۴۳.۵ میلیارد 
کسری روبرو می شدیم، گفت: وقتی در 
پایان بهمن ۹۸ که سازمان برنامه و بودجه 
طرح ۵۰ درصد افزایش حقوق را اجرا کرد، 
مــا نامه نگاری هایی برای افزایش حقوق 
کتاب داران انجام دادیم که سازمان برنامه 
و بودجه اعلام کرد چون نهاد کتابخانه های 
عمومی غیردولتی اســت، این افزایش 
حقوق الزام آور نیســت و حتی اعلام کرد 
کــه اگر ایــن اعتبار را تامیــن کردید و 
خواستید این طرح را اجرا کنید باید از ما 

باید اجازه بگیرید.
مهدی روشنفکر نماینده بویراحمد، 
دنا و مارگون در مجلس شورای اسلامی 
نیز در این نشست خواستار تسریع در راه 
انــدازی کتابخانه عمومی شهرســتان 
مارگون شــد و گفت: پــروژه نیمه تمام 

کتابخانه کبگیان تعیین تکلیف شود.
مهدی روشنفکر با اشاره به ضرورت 
نیازســنجی برای احداث کتابخانه های 
شهری و روســتایی در مناطق مختلف، 
افزود: برای اســتفاده بهینه و درست از 
فضای مجازی باید چاره اندیشی کرد زیرا 
نســل جوان از مطالعه کتاب دور شده و 
بیشــتر در فضای مجازی و شبکه های 

اجتماعی حضور دارند.
وی همچنیــن خواســتار فعالیت 
نظام مند و بیش از بیش انجمن خیرین شد 
و ادامه داد: عدم توجه به پیوســت های 
فرهنگــی کتابخانه ها در نشســت های 
شورای فرهنگ عمومی مشهود بوده و باید 

تدبیری کرد.

علیرضا مختارپور :چاره اندیشی و ارائه راهکار
 برای بهبود شرایط کتابخانه های عمومی کشور

صدوربیشاز۴۷میلیونکارت
ملیهوشمند

سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور، از صدور بیش 
از ۴۷ میلیون کارت ملی هوشمند برای شهروندان خبر 

داد.
ابوترابی، درباره آخریــن وضعیت کارت های ملی 
هوشمند افزود: تا به امروز ۵۷ میلیون و ۹۱۳ هزار و ۳۸۵ 
نفر نسبت به تکمیل ثبت نام کارت ملی هوشمند خود 
اقدام کردند و ۴۷ میلیون و ۶۴۹ هزار و ۵۶۳ کارت ملی 
هوشــمند صادر شده است.  طبق وعده چاپخانه دولتی 
برای تأمین بدنه کارت های ملی هوشمند، یک میلیون و 
۲۱۹ هزار و ۸۱۴ کارت ملی توسط چاپخانه دولتی تولید 
شده است.  متأسفانه ۴ تا ۵ میلیون نفر از شهروندان هنوز 
بــرای تکمیل ثبت نام کارت ملی هوشــمند خود اقدام 

نکرده اند.
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هیئت وزیران با توجه به لزوم حمایت حداکثری از صادرات خدمات فنی مهندسی کشور، با اصلاح نرخ های کارمزد )حق بیمه( خدمات صندوق ضمانت صادرات ایران، موافقت کرد. هیئت وزیران در جلسه ۸ 
مرداد ۱۳۹۹ به پیشنهاد وزارت صنعت، معدن و تجارت، بسته نرخ های کارمزد )حق بیمه( خدمات صندوق ضمانت صادرات ایران را اصلاح کرد. بر این اساس، ضمانتنامه های مورد نیاز صادرکنندگان خدمات فنی و 
مهندسی به این شرح صادر می شود: ۱- ضمانتنامه شرکت در مناقصه با تایید صلاحیت سازمان برنامه و بودجه کشور یا حسب مورد کارگروه موضوع ماده )۱۹( آئین نامه اجرایی حمایت از صدور خدمات فنی و 
مهندسی، 2- ضمانت نامه حسن انجام تعهدات، پیشپرداخت، استرداد کسور وجه الضمان و همچنین گواهی سقف ضمانتنام های و اعتباری مورد نیاز برای صادرکنندگان پس از تایید کارگروه موضوع ماده )۱۹( آئین نامه 
اجرایی حمایت از صدور خدمات فنی و مهندسی. برای صدور ضمانت نامه های )شرکت در مناقصه، پیشپرداخت، حسن انجام کار، کسور وجه الضمان(، در مقابل حداکثر دو درصد وجه نقد یا سایر وثایق مورد قبول 
صندوق و ۹۸ درصد سفته نسبت به ارزش ضمانت نامه و نرخ کارمزد صدور ضمانت نامه به میزان نیم درصد ارزش ضمانت نامه های مورد نیاز می باشد. در مورد خسارت و تأمین ذخایر فنی که درآمد های صندوق 
کفاف پرداخت آن ها را ندهد، مطابق قانون چگونگی اداره صندوق ضمانت صادرات ایران اقدام خواهد شد. نرخ کارمزد برای سایر پیمانکاران نیازمند به اخذ انواع ضمانت نامه های شرکت در مناقصه، حسن انجام تعهدات، 
پیش پرداخت، استرداد کسور وجه الضمان، و گمرکی که مشمول بند های فوق نمی شود، در پروژه های برون مرزی و پروژه های صادرات محور داخل کشور )و مبنا قراردادن گروه ریسک 2 برای ایران( تعیین می شود.

اصلاحنرخهای
کارمزدخدمات
صندوقضمانت
صادرات

هفته نامه اقتصادی ایرانخانه ملت

سیدپرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تا پایان سال، ۳۱ منطقه در ۳۱ استان را به عنوان 
نقطه هدف محرومیت زدایی تعیین و حداقل ظرف ۳ سال در این مناطق محرومیت زدایی می کنیم. 
حضور بنیاد مستضعفان در مناطق محروم کلید خورده است. ما در حال حاضر ۱۵ نقطه را به عنوان 
منطقه هدف آبادانی و پیشرفت در کشور انتخاب کرده ایم. وی ادامه داد: البته بعضی استان ها مانند 
سیستان و بلوچستان دارای ۲ منطقه هدف هستند. در بقیه استان ها تقریبا یک منطقه را به عنوان 
نقطه هدف انتخاب کرده ایم. من شخصا به قصر قند سفر کردم و از روند اقدامات مطلع شدم و بزودی 
به زهک در شمال سیستان و  بلوچستان هم سفر خواهم کرد. فتاح بیان کرد: بزودی ۵ منطقه را به ۵ 
استان اضافه می کنیم که نقاط هدف ما به ۲۰ نقطه می رسد، البته تا آخر سال به ۳۱ استان یعنی 
همان ۳۱ منطقه می رسیم، یعنی در هر استان، یک منطقه نمونه محرومیت زدایی خواهیم داشت. 
بنیاد مستضعفان مانند قلعه گنج و قصر قند، در آن مناطق مستقر می شود و در بازه زمانی ۳ ساله 

تلاش می کند حداقل از لحاظ شکلی و محرومیت چهره مناطق بعد از آن ۳ سال تغییر کند

تعیین31منطقه
بهعنواننقطههدفپیشرفت
درکشورتاپایانسال

سیدپرویز فتاح

محمد لاهوتی رئیس کنفدراســیون صادرات ایران  در مورد دلایل کاهش تراز تجاری کشــور گفت:  با توجه به آمار 
منتشرشده توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران صادرات کشور طی چهار ماه ابتدای امسال نسبت به مدت مشابه از نظر 
ارزشی ۴۱ درصد کاهش یافته است.واردات نیز از نظر ارزشی ۲۴ درصد کاهش یافته است و تراز تجاری کشور هم طی مدت 
مذکور در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۲/ ۲ درصد کاهش یافته است.  دلیل اصلی منفی شدن تراز تجاری کشور، شرایط 
به وجود آمده ناشی از تاثیر منفی شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد جهانی است. پیش بینی می شود در سال ۲۰۲۰ بین ۱۵ تا ۳۰ 
درصد حجم تجارت جهانی در دنیا کاهش یابد که پیرو این مساله اقتصاد تمام کشورهای دنیا متاثر از آن کوچک تر خواهد 
شد.بعد از شیوع ویروس کرونا در کشورمان از ابتدای اسفند سال گذشته تا اوایل خرداد امسال تقریبا تمام مرزهای ما به صورت 
کامل بسته بود و هیچ کالایی از ایران صادر نمی شد. از آنجا که طی مدت شیوع ویروس کرونا تجارت دریایی تقریبا ادامه داشت 
و شریک اول تجاری ما نیز کشور چین بود، بنابراین واردات از این کشور به ایران که قبلا از طریق مرزهای دریایی انجام می شد 
همچنان ادامه یافت. بیشترین حجم صادرات کالاهای ایرانی به کشورهای عراق و افغانستان انجام می شود و با توجه به بسته شدن 

مرزهای زمینی عملا طی حدود سه ماه بسته بودن مرزها دو بازار صادراتی مهم را از دست دادیم.

کاهش
۴1درصدی
صادرات

محمد لاهوتی

در زمینه عرضه سهام شرکت ها و بورس، اولویت صندوق بازنشستگی سهام دار شدن بازنشستگان 
زیرپوشش اســت. اکبر افتخاری مدیر عامل صندوق بازنشستگی کشوری گفت: طرح های رفاهی 
مختلفی در کنار وظیفه اصلی صندوق بازنشستگی که پرداخت حقوق و همسان سازی است، دنبال 
می شود که یکی از آن ها که تا دو هفته آینده کلید خواهد خورد ارائه تسهیلات بلندمدت برای خرید 
کالای خانگی است.  وی افزود: در این طرح بازنشستگان می توانند با اقساط بلندمدت ۵ ساله نسبت 
به خرید کالای خانگی با کیفیت اقدام کنند؛ همچنین برای فرزندان بازنشســتگان کشوری نیز در 
قالب »ســبد جهیزیه« خرید تعدادی از کالا های خانگی ضروری با استفاده از همین تسهیلات و با 
قیمت های مناسب تر در نظر گرفته شده است. طرح های رفاهی صندوق بازنشستگی کشوری با هدف 
بهبود کیفیت زندگی و افزایش قدرت خرید بازنشستگان عزیز در حال اجرا است و در قالب طرح های 
مختلفی عملیاتی و اعلام می شود.   اجرای همسان سازی و متناسب شدن حقوق بازنشستگان کشوری 

با شاغلین همطراز از مهرماه کلید خواهد خورد.

درعرضهاولیهبورس
اولویتبابازنشستگان
است

اکبر افتخاری

در جلسه ای با حضور دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل و دکتر علیرضا صادقی معاون امور بانکی بانک کارآفرین و همچنین رضا 
باکری دبیر انجمن صنایع فراورده های لبنی ایران و مدیران عامل شرکت های صنایع شیر ایران، دامداران، پگاه و کاله به تفاهمنامه همکاری 
امضا رسید.دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین عنوان کرد: استراتژی بانک کارآفرین در برنامه دوساله ۱۴۰۰-۱۳۹۹، تمرکز 
بر ارائه خدمات بانکی به مشتریان شرکتی و بنگاه ها است. به این منظور در حال عقد تفاهمنامه با شرکت های بزرگ و توسعه بانکداری 
شرکتی هستیم. بانک کارآفرین همواره پرهیز از بنگاهداری را در صدر اهداف و برنامه های خود داشته و بر ارائه خدمات بانکی تمرکز داشته 
است. همچنین با همراهی گروه مالی بانک، مشتریان می توانند مجموعه ای از خدمات صرافی، لیزینگ و کارگزاری را نیز دریافت نمایند.

در نظر داریم خدمات الکترونیکی بانک را گسترش دهیم و تا پایان سال جاری از محصولات جدیدی در زمینه بانکداری الکترونیک و 
بانکداری مجازی رونمایی کنیم. همچنین خدمات تامین سرمایه در حال حاضر در مدیریت بانکداری سرمایه گذاری به متقاضیان ارائه 
می شود. لذا بانک آمادگی دارد تا با پذیرش رکن ضامن، در امر تامین مالی از بازار سرمایه و انتشار انواع صکوک اقدام نماید.نکته مهم در 
ساختار بانک کارآفرین چابکی در اتخاذ تصمیم ها و عملیاتی شدن آنها است. با همراهی و همدلی همکاران در شعب و واحدهای ستادی، 

تلاش می کنیم که پس از دریافت درخواست مشتریان، در کمترین زمان ممکن خدمات مورد نیاز آنها را طراحی و اجرا کنیم.  

امضایتفاهمنامه
باانجمنصنایع
فراوردههایلبنیایران

محمدرضا فرزین

دکتر اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در مراسم نهمین دوره 
جایزه ملی مدیریت پروژه ایران گفت:  پروژه احداث کارخانجات اســید که ازسوی انجمن مدیریت 

پروژه منتخب گواهی تعهد به تعالی شد، پروژه ای اقتصادی و زیست محیطی است.
 به گزارش »نیسیکو« جایزه ملی مدیریت پروژه ایران که براساس استاندارد بین المللی تعالی 
مدیریت پروژه PEB هر ساله ازسوی انجمن ملی مدیریت پروژه ایران به پروژه های برتر کشور تعلق 
می گیرد، امسال به پروژه احداث کارخانجات اسید شرکت ملی صنایع مس ایران رسید.  برای پروژه 
کارخانجات اسید شرکت مس ۱۶۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری انجام گرفته است، پروژه احداث 
کارخانجات اسید با هدف تکمیل چرخه تولید مس در تکنولوژی ذوب فلش و تبدیل گازهای مضر 
به اسید سولفوریک انجام گرفت. با اجرای این پروژه تمامی گازهای مضر ناشی از فرآیند ذوب فلش 
کنترل و تبدیل به ماده ای با ارزش افزوده بالا شــد. اجرای پروژه احداث کارخانجات اسید هم یک 

پروژه زیست محیطی است و هم یک پروژه اقتصادی است. 

پروژهاحداثکارخانجاتاسید
شرکتمسگواهی
تعهدبهتعالیراازآنخودکرد

اردشیر سعدمحمدی

سمیه خلوصی مدیر دفتر برنامه ریزی و نظارت راهبردی ایمیدرو گفت: “نظام کنترل مدیریت”، ابزار مدیریتی این سازمان 
برای راهبری و نظارت بر تولید و توسعه در شرکت های بزرگ حوزه معدن و صنایع معدنی کشور است.  این ابزار با هدف تداوم توسعه 
در شرکت های بزرگ بخش معدن و صنایع معدنی و به منظور دستیابی به مقیاس های بین المللی طراحی شده است. ابزار مدیریتی 
ایمیدرو، هدایت و راهبری زنجیره فلزات اساسی نظام کنترل مدیریتی شرکت های بزرگ را برعهده دارد و برنامه های افزایش ظرفیت 
تولید ورق های فولادی در فولاد مبارکه، رشد ظرفیت شمش فولاد و شمش آلیاژی در فولاد خوزستان، افزایش ظرفیت تولید مس 
در شرکت ملی مس و نیز تکمیل طرح ها در حوزه معادن سنگ آهن در شرکت های گل گهر و چادرملو در ایمیدرو پیگیری و نظارت 
می شود. راستای توسعه توان ساخت داخل و بومی سازی نیز در جلسات کنترل مدیریتی، جهت دهی شرکت های بزرگ مشخص 
شد به طوری که شرکت فولاد مبارکه به عنوان رهبر دستیابی به دانش فنی و بومی سازی فناوری در فولاد، شرکت ملی مس به 
عنوان رهبر دستیابی به دانش فنی در مس و شرکت کل گهر به عنوان رهبر دستیابی به دانش فنی در حوزه معادن سنگ آهن 
انتخاب شدند.  برنامه ریزی برای تکمیل زنجیره آلومینیوم با احداث واحد آند سازی جدید توسط ایرالکو و همچنین تجهیز معدن 

جدید چادرملو و توسعه اکتشاف این شرکت، جزو سیستم نظارت کنترل مدیریت ایمیدرو محسوب می شود.

نظامکنترلمدیریتایمیدرو؛
ابزارنظارتبرتولیدوتوسعه
شرکتهایبزرگ

سمیه خلوصی

مصطفی مقصودی معاون مالی بیمه کوثر ســطح یک توانگری مالی شــرکت بیمه  کوثر برای 
پنجمین ســال متوالی توسط بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران تایید شد. نسبت توانگری مالی 
شرکت برای سال۱۳۹۹ معادل ۱۲۷ درصد )سطح یک(، توسط بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
تایید شد. بیمه مرکزی با اجرای ماده”۶” آیین نامه نحوه محاسبه و نظارت بر توانگری مالی موسسه های 
بیمه )شماره۶۹( و باتوجه  به بررسی و کنترل انجام شده، بر اساس اطلاعات صورت های مالی سال 
۱۳۹۸ و پس از اعمال تعدیلات طبق محاسبات، توانگری سطح یک بیمه کوثر را تایید کرد. حفظ 
ســطح یک توانگری و افزایش نسبت آن به عنوان مهم ترین برنامه شرکت است و مبنای محاسبات 
توانگری، آخرین صورت های مالی حسابرسی شــده و مفاد آیین نامه “۶۹” بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران است که بر اساس این، اصلاح ترکیب فروش شرکت موجب این امر شد. پنج سال متوالی 
قرار گرفتن در سطح یک توانگری مالی موجب افزایش اعتماد بیمه گذاران، ذی نفعان شرکت و فعالان 

اقتصادی و نیز مشارکت سرمایه گذاران و استفاده بهینه از سرمایه سهام داران می شود.

تاییدسطحیک
توانگری
مالی

بیمه کوثر

گفتگو۴

وزیــر اقتصاد با حضور در دو جلســه اخیر هیأت عالی 
نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام با ارائه گزارشی از 
پیشرفت پروژه های مصوب اقتصاد مقاومتی در حیطه های 
مسئولیتی وزارت اقتصاد، مهم ترین اقدامات و پروژه های انجام 
شده در راستای اجرای بندهای مرتبط با سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتــی را برای اعضای این هیأت تبیین کرد. این 
پروژه ها در حوزه هایی نظیر بهبود محیط کسب و کار، خزانه 
داری، بازار سرمایه، گمرک، بانک های دولتی و نظام مالیاتی 
قرار دارند و اقدامات اجرایــی در هر کدام از این موضوعات، 
بخشی از سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی را به فعلیت 
می رساند. بنابر این گزارش، دکتر دژپسند در ادامه ضمن ارائه 
گزارش آماری از منابع و مصارف بودجه در ســه ماهه ابتدای 
سال جاری، مهم ترین رویکردها و سیاست های دولت و وزارت 
اقتصــاد را به منظور تأمین منابع لازم برای پوشــش منابع 
درآمدی پیش بینی شده در بودجه سال جاری، تشریح کرد. 
وزیر اقتصاد در این جلسه تأکید کرد، از ابتدای دولت یازدهم 
تاکنون، اســتقراض از بانک مرکزی خــط قرمز دولت آقای 
روحانی بوده و در سال جاری نیز این رویکرد کماکان به عنوان 
یک اصل بسیار جدی، مورد توجه قرار گرفته است. وی افزود: 
بــرای کمک به مدیریت نقدینگی در ســال جاری، معاونت 
نظارت مالی و خزانه داری وزارت اقتصاد، حتی از تمام ظرفیت 
تنخواه بودجه که در قانون مشخص شده است استفاده نکرد 

تا فشار کمتری از این محل به پایه پولی وارد شود.
 دژپســند همچنین در ادامه گزارش خود، به تشریح 
اقدامات و سیاســت های دیگر وزارت اقتصاد و شورای عالی 
بورس برای مقاوم سازی بازار و استفاده از ظرفیت های آن برای 
توسعه و پیشــرفت اقتصاد پرداخت. دژپسند تصریح کرد، 
مصوبات اخیر شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا و دولت 
برای تسهیل ورود شرکت های جدید به بازار سرمایه از منظر 
بررســی های مالیاتی و همچنین الزام شرکت های بورسی 
دولتی و بخش عمومی به افزایش سهام شناور آزاد، ابزارهای 
سیاستی هستند که مسیر توسعه سرمایه گذاری از طریق بازار 

سرمایه را تقویت می کند.  

خبـــر
دژپسند:استقراضازبانکمرکزی

خطقرمزدولتاست

وزیر بهداشــت گفت: در سه تا 
چهار مــورد همکاری مشــترک، 
واکسن های ایرانی کرونا تقریباً مدل 
انسانی را پاس کرده و به زودی وارد 

مرحله ارزیابی بالینی می شویم.
سعید نمکی در نشست خبری ویدیو 
کنفرانسی با خبرنگاران در پاسخ به سؤالی 
دربــاره تولید واکســن کرونا در کشــور 
اظهارداشت: هنوز حرف های زیادی درباره 
واکســن کرونا در جهان وجــود دارد و به 
نتیجه قابل قبولی در این زمینه نرسیدیم. 
مشابه این ویروس تاکنون دیده نشده و در 
نتیجه تهیه این واکسن هم پیچیدگی های 
خاص خود را دارد. اینکه این واکسن یا در 
جهــان چه زمانــی به بــازار می آید و آیا 
واکســنی که به بازار می آید، طول مدت 
ایمنی آن چقــدر خواهد بود مورد تردید 

است.
نمکی ادامه داد: در مجمع بین المللی 
سازمان جهانی بهداشت هم شرکت کرده 
و ســبد خود را در خرید گذاشته ایم تا اگر 
جایی از جهان این واکسن را عرضه کرد، 
بتوانیم این واکسن را برای شهروندان خود 

خریداری کنیم.
وی افزود: رسانه ها به مردم این را یاد 

بدهند که تا زمانی که واکسن موثر نیامده، 
موثرترین پدیده شستن دست ها، رعایت 
فاصله گذاری و شیوه نامه های بهداشتی 

است.
ماجرای تعویق کنکور

وزیر بهداشــت: در پاسخ به سؤالی 
درباره کنکور گفت: اعلام نکردیم که کنکور 
به تعویق افتاد. وقتی پروتکل های ما نسبت 
به پروتکل های برگزاری کارشناسی ارشد 
و دکتری ســخت تر شــد، وزیــر علوم و 
رئیس سازمان سنجش اعلام کردند که اگر 
بخواهیم این پروتکل های سخت گیرانه تر 
را اجرا کنیم، نیازمند وقت بیشتری برای 

فضایابی هستیم. در نتیجه اعلام کردیم که 
این موضوع باید در ستاد ملی کرونا مطرح 
شده و تعویق آن تصویب شود. نمکی ادامه 
داد: خانواده ها در اضطراب بودند و در این 
زمینه جلسه ای گذاشتیم و دیدیم که این 
تامین فضــا را می توانیم انجام بدهیم. در 
نتیجه اعلام شد که تاریخ همان تاریخ باشد 
و کل این موضوع در کمتر از ۲۴ ســاعت 
طول کشــید. اصرار ما این بــود که باید 
پروتکل ها سخت گیرانه تر باشد. موضوع 
کنکور تصمیم ستاد ملی مقابله با کروناست 
و تصمیم وزارت بهداشــت یا وزارت علوم 

نیست.

 ۳۰ درصد از یک میلیارد یورو را 
دریافت کردیم

وی درباره یک میلیارد یورو صندوق 
ذخیره ارزی نیز گفت: از این یک میلیارد 
یورو، ۳۰ درصد اولیه را تحویل گرفتیم که 
بیشــتر آن هــم در کاهــش درآمدهای 
بیمارســتان ها، قســمتی بــرای دارو و 
تجهیزات پزشــکی، قسمتی برای تامین 
اکسیژن برای مراکز درمانی و قسمتی هم 
برای توسعه زیرساخت هایی مثل تخت آی 
سی یو هزینه شده است. بعد از آن هم هنوز 

دریافتی از این مبلغ نداشتیم.
علت نوسان آمار کرونا

وزیر بهداشــت در پاســخ به سؤالی 
درباره نوسان آمارهای کرونا اظهارداشت: 
نوسان آمار معمولا نشــان از یک راست 
گویی و صداقت در سیســتم اســت. این 
نوســان حاصل کم یا زیاد شــدن مرگ و 
میرها در کشور است. اگر امروز بستری در 
یک استان بالا برود، ۱۵ روز دیگر مرگ ها 
افزایش پیــدا می کند و وقتی موج جدید 
می رســد، تغییری دیده می شود. این را 
بدانیــد که آمارهای کرونا در ایران یکی از 
دقیق تریــن و منطبــق بــر حق تریــن 

آمارهاست.

وزیر بهداشت:واکسن های ایرانی کرونا 
تقریباً مدل انسانی را پاس کرده اند 

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: با وجود اینکه 
کمتر از ۶ درصد آنچه باید از محل درآمدهای نفتی محقق 
می شد، محقق شده اما ۷۵ درصد از درآمدهای مالیاتی 
سال جاری تاکنون محقق شــده که ۲۰ درصد بیش از 
مدت مشابه سال گذشته اســت. طبق اظهار نظر اخیر 

محمدباقر نوبخت، درآمدهای ناشی از مالیات به بیش از 
۷۲ هزار میلیارد تومان رسیده است. بر این اساس رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه معتقد اســت برخلاف برخی 
مباحث، این طور نبوده که عمده منابع بودجه کشــور از 
محل فروش اوراق تامین شود. به گزارش تسنیم، براساس 

اعلام سازمان برنامه و بودجه، کل اوراقی که از ابتدای سال 
جاری به فروش رفتــه، در حال حاضر ۵۸ هزار میلیارد 
تومان است، هر چند وزارت اقتصاد در گزارش اخیر خود 
به فروش حدود ۵۰ هزار میلیارد تومان اوراق اشاره کرده 

بود.                 

درآمدهای مالیاتی دولت به بیش از ۷2 هزار میلیارد تومان رسید

در پاسخ به منتقدان »تهاتر بدهی دولت« و »متناسب سازی« 
مستمری بازنشستگان

علیحیدری:عدهایخودرابهفراموشیزدهاند
ثالثا شرایط سازمان با 
گذشــته متفاوت است، 
یعنی در گذشته سازمان 
دچار کسری نقد و جاری 
نبــود و در نتیجه قدرت 
و  داشــت  چانه زنــی 
گزینه های جایگزین برای 
تأمین مالی به جای تهاتر با دولت پیش روی خود داشت. 
رابعا شرایط سازمان با گذشته متفاوت است، یعنی در طی 
سال های اخیر ســازمان به خاطر کسری نقدی و جاری 
شدید مجبور به استقراض یا صدور اوراق با هزینه تأمین 
مالی بعضا ۳۵درصد شــده بــود و علی القاعده در چنین 
شرایطی اگر سازمان مالی را تهاتر کند و با مبلغ معادل یا 
حتی ۲۰درصد پایین تر بفروشــد و استقراض نکند، بهتر 

است.
الزام قانونی

علاوه بر مواد ۱۱۱ و ۹۶ قانون تأمین اجتماعی که بر 
متناسب سازی مستمری ها تأکید دارد، به هر تقدیر بند ب 
ماده ۱۲ قانون برنامه ششــم توسعه که در زمان تصدی 
مســئولیت منتقدان طرح متناسب سازی مستمری ها 
تصویب شده اســت و نیز بند »و« تبصره ۲ قانون بودجه  
سال ۱۳۹۹کل کشــور توقع و انتظار مضاعفی را در بین 
ذی نفعان سازمان ایجاد کرده است و سازمان تلاش کرد تا 
هــم در وصول مطالبات از دولت و هم در اعمال عدالت در 
متناسب ســازی با لحاظ مقتضیات و شرایط روز تصمیم 
بهینه بگیــرد، ولی جالب توجه این اســت  که منتقدان 
موصوف که بر اجرای یک طرح خاص با ذی نفعان خاص 
که مصوبه قانونی و مقرراتی نداشت، صحه گذاشتند و امضا 
و تعهد دادند که هزینه هــای آن را از محل منابع داخلی 
ســازمان تأمین می کنند، درحال حاضر چگونه بر صرف 
بخشی از منابع وصولی بابت مطالبات بیمه ای سازمان از 
دولت برای چند میلیون نفر مستمری بگیر ناجوانمردانه 
می تازنــد و تلاش می کنند که این ذی نفعان عام را از این 

مزیت محروم سازند.

به پیشنهاد بانک مسکن و بر اساس موافقت کمیسیون اعتباری بانک مرکزی ج.ا.ا سقف سنی واحدهای مسکونی مشمول 
تسهیلات صندوق پس انداز مسکن یکم از ۱۵ سال به ۲۰ سال افزایش پیدا کرد. با توجه به این تصمیم و بر اساس ملاحظه  های 
مربوط به ضرورت حفظ تعادل منابع و مصارف صندوق و همچنین استطاعت خانه اولی  ها برای پرداخت اقساط تسهیلات مقرر 
شد با هدف افزایش قدرت پوششی تسهیلات خرید مسکن یکم سقف عمر بنای آپارتمان  ها و خانه های مشمول استفاده از 
این تسهیلات به ۲۰ سال افزایش پیدا کند. این طرح بانک مسکن در عمل طیف انتخاب واحدهای مسکونی برای خرید توسط 
خانه اولی  های سپرده  گذار در صندوق پس انداز مسکن یکم را افزایش می  دهد ، بنابراین چالش کمبود فایل واحدهای مسکونی 
فروشی در بنگاه  های املاک از این طریق برای زوج های جوان تا حدود زیادی رفع می شود. از طرف دیگر به دلیل اختلاف قیمت 
قابل توجه بین واحدهای مسکونی با عمر بنای بالای ۱۵ سال و آپارتمان  های با سن ساختمانی کمتر ، اثر تسهیلات مسکن 
یکم بر پوشش هزینه خرید خانه اولی  ها افزایش پیدا می  کند. بانک مسکن معتقد است در شرایط کنونی اقتصادی تامین اعتبار 
مورد نیاز برای حل مشکل مسکن خانه اولی  ها به عنوان یک ضرورت ملی باید در اولویت باشد و بانک تخصصی مسکن از همین 

رو گشایش تازه  ای برای پرداخت تسهیلات مسکن یکم به زوج  های جوان ترتیب داده است.

افزایشسقفسنیواحدهایمسکونی
مشمولتسهیلاتصندوقپسانداز
مسکنیکماز1۵سالبه2۰سال

بانک مسکن
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هفته نامه اقتصادی ایران

شرکت بیمه نوین با توجه به عملکرد مناسب خود در حوزه مدیریت ریسک، توجه به نیازهای بازار و تنوع گسترده در ارائه خدمات بیمه ای موفق شد ۳۸ 
درصد رشد صدور حق بیمه در سه ماهه ابتدایی سال جاری را نسبت به مدت مشابه سال قبل در کارنامه عملکرد خود ثبت کند. بنابراین گزارش، بیمه نوین در 
دوره ســه ماهه ســال جاری ۲ هزار و ۳۰۴ میلیارد و ۱۳۱ میلیون ریال حق بیمه صادر کرده اســت. این رقم در سه ماهه ابتدایی سال ۹۸، معادل یک هزار و ۶۷۱ 
میلیارد و ۴۶۱ میلیون ریال بوده که حاکی از رشد بیمه نامه های صادره در این شرکت است. شرکت بیمه نوین طی چند سال گذشته موفق شده است با حفظ رتبه 
یک توانگری خود، توجه به حقوق مشتریان، سهامداران و شبکه فروش و نیز ارائه طرح های نوین بیمه ای، رشد قابل توجهی در عملکرد بیمه ای خود داشته باشد.  

سخنگوی گمرک گفت: حجم تجارت خارجی ایران در 4 ماه اول امسال به 19 میلیارد و ۶۳5 میلیون دلار رسید که از این میزان 8 
میلیارد و71۳ میلیون دلار سهم صادرات و 1۰ میلیارد و 922 میلیون دلار سهم واردات است.  سید روح الله لطیفی اظهار داشت: در 4 
ماهه نخست سال 1۳99 میزان صادرات قطعی کالاهای غیرنفتی کشور به استثنای نفت خام، نفت کوره و نفت سفید و همچنین بدون 
صادرات از محل تجارت چمدانی، بالغ بر ۳۰ میلیون و 285 هزار تن و به ارزش 8 میلیارد و 71۳ میلیون دلار بوده است که در مقایسه 
با مدت زمان مشابه سال گذشته حدود 4۰ درصد کاهش در ارزش دلاری داشته است. همچنین میزان واردات کشور در این مدت با 

بیش از 24 درصد کاهش به رقم 1۰ میلیارد و 922 میلیون دلار و به وزن 11 میلیون و 79۳ هزار تن رسیده است.

صدور حق بیمه نوین ۳ماهه،  ۳8 درصد رشد کرد  حجم تجارت خارجی کشور به 19/۶ میلیارد دلار رسید

خبـــــر

رحمت الله فیروزی پور نماینده شهرستان نطنز و 
بخش قمصر ، حجت الاســلام والمسلمین محمدتقی 
نقدعلی نماینده خمینی شهر و پروین صالحی نماینده 
شهرستان مبارکه در مجلس شورای اسلامی پنج شنبه 
۱۶ مرداد ماه با حضور در ذوب آهن اصفهان ، ضمن بازدید 
از خط تولید بویژه فرایند “تولید ریل ملی “، با مدیرعامل 

و دیگر مسئولین این شرکت دیدار و گفتگو کردند .
نماینده نطنز و قمصر در حاشیه این بازدید در گفتگو 
با خبرنگار ما ضمن قدردانی از تلاش مسئولین وکارگران 
ذوب آهــن اصفهان جهت تحقــق جهش تولید گفت :  
گزارش های مربوط به این شرکت نشان دهنده توسعه و 
پیشرفت ذوب آهن اصفهان است و امیدواریم با توجه به 
بهبود شرایط این شرکت در تامین مواد اولیه که با حمایت 
وزارتخانه های صمت و رفاه صورت گرفته است ، شاهد 
شکوفایی هر چه بیشتر این مجتمع عظیم صنعتی باشیم.

ذوب آهــن اصفهان قلــب تپنده صنعت 
کشوراست

حجت الاسلام محمدتقی نقدعلی نماینده خمینی 
شهر نیز ، ذوب آهن را قلب تپنده صنعت کشور دانست و 
گفت : این شرکت با تولید ریل و تامین کامل نیاز کشور 
به انواع ایــن محصول  ، افتخار بزرگی آفریده اســت و 

خوشبختانه دیگر نیازی به واردات ریل نداریم . 
وی با اشاره به کاهش مشکلات ذوب آهن اصفهان 
در تامین مواد اولیه با حمایت وزارت خانه های صمت و 
رفاه گفت : افزایش تولید واحدهای فولادی نقش مهمی 
در تنظیم بازار این محصولات دارد و دولت و مجلس برنامه 
گسترده ای جهت نظارت بر عرضه این محصولات دارند.

تولید ریل توســط ذوب آهن اصفهان ، گام 
بزرگی برای توسعه حمل و نقل ریلی کشور است

پروین صالحــی نماینده شهرســتان مبارکه نیز 
بالندگی و رشد ذوب آهن اصفهان را که از قدمت بالایی 
در صنایع کشور برخوردار است ، بسیار مهم دانست و گفت 
: تولید وتامین نیاز کشور به ریل توسط ذوب آهن اصفهان 
، گام بزرگی برای توسعه حمل و نقل ریلی کشور است و 
لذا باید از مسئولین و کارگران این شرکت قدردانی نمود.

وی افزود : شاهد هستیم که در ذوب آهن اصفهان 
، عزم راسخی برای جهش تولید وجود دارد و شرایط این 

شرکت نشان می دهد که این هدف محقق می شود .
 رویکرد ذوب آهن اصفهان به ســمت تولید 

محصولات با ارزش افزوده بالاتر است
منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز 
گفت : روش تولید ذوب آهن اصفهان به شیوه کوره بلند 
است و محصولات آن از کیفیت بالایی برخوردارند و لذا 
رویکرد این شــرکت به سمت تولید محصولات با ارزش 
افزوده بالاتر است تا هم نیاز کشور به این محصولات رفع 

شود و هم شرایط اقتصادی این شرکت بهبود یابد.
مدیرعامل ذوب آهن با اشــاره به تولید محصولات 
جدید همچون ورق سازه های فولادی ، انواع ریل و اخیراً 
میلگرد ۴۰ ، گفت : در سال جهش تولید تلاش می کینم 
به لحاظ کمی و کیفی شاهد رشد چشمگیری در تولید 

این شرکت باشیم .
یزدی زاده با اشــاره به رکوردشــکنی ذوب آهن 
اصفهان در صادرات در سال گذشته گفت : امسال تلاش 
می کنیم از رکورد سال گذشته در صادرات عبور کنیم و 
البته تامین نیاز بازار داخلی در اولویت است اما محصولات 
مازاد بر نیاز داخل صادر می شــود تــا بتوانیم نیاز ارزی 

شرکت را تامین کنیم .
وی افزود : ســال گذشته علاوه بر تامین نیاز ارزی 
خود ، ۱۲۰ میلیون دلار نیز به نظام بانکی کشــور وارد 
کردیم که این امر یک مسئولیت اجتماعی برای ذوب آهن 

اصفهان است .
مدیرعامــل ذوب آهــن اصفهان اظهار داشــت : 
محصولات ذوب آهن به طور کامل در بورس کالا عرضه 
می شود اما متاسفانه قیمت این محصولات در بورس کالا 
با قیمت در بازار متفاوت اســت که این امر به ضرر تولید 
کننــده و مصرف کننده می باشــد . امیدواریم دولت و 
مجلس با برنامه خوبی که در این زمینه دارند ، این مشکل 

عمده را حل نمایند.  

بزرگ ترین معدن خواری نیم قرن گذشــته مازندران در 
منطقه »شاه زید« آمل با تلاش نیروهای سازمان اطلاعات سپاه 
کربلای مازندران محکوم شد. یک منبع آگاه با بیان اینکه سال 
۹۴ بزرگ تریــن معدن خواری نیم قرن گذشــته مازندران در 
منطقه »شاه زید« آمل صورت گرفت، اظهار کرد: به دنبال آن، 
اداره منابع طبیعی شهرســتان آمل از حسن جهانبخش مدیر 
شرکت آمل ماســه به دلیل تصرف در مال غیر و برداشت های 
بی رویه ماسه که سبب تخریب محیط زیست و منابع طبیعی 
شده بود، شــکایت کرد. وی با بیان اینکه در این پرونده از ۸۰ 
هکتاری که به این شرکت برای استخراج ماسه مجوز داده شد 
افزود: اما مدیر متخلف آمل ماســه، با پشت پا زدن به قانون و 
بی اعتنایی به مجوز صادره پا را فراتر از محدوده قانونی گذاشت 
و در وسعت ۵۰ هکتار با برداشت های بی رویه و استخراج ماسه، 
سبب ریزش های متعدد کوه شده بود که اگر همین رویه ادامه 
داشــت، فاجعه ای اســفناک در مازندران به وجود می آمد که 
خسارت آن جبران ناپذیر بود. مدیر این شرکت در این چند سال 
با لابی های فراوان توانست ثروت هنگفتی از معدن منطقه شاه 
زید آمل ) چیزی قریب به ۵۰۰ تا ۱۰۰۰ میلیارد تومان( به جیب 
بزند. این شرکت از سال ۹۴ تا ۹۸ بیش از ۱۵ میلیون تن شن و 
ماســه از دل کوه استخراج کرده است که این حجم استخراج، 
اعتراضات مدیران نظارتی را در پی داشت، چرا که طبق قانون 
این شــرکت مجوز استخراج ۱۵۰ تن ماسه از دل کوه را در هر 
سال داشت، اما مدیر این شرکت در این چهار سال برابر ۱۰ سال 
شن و ماسه غیرمجاز از دل کوه استخراج کرد. کارشناسان فنی 
ســازمان اطلاعات سپاه کربلا توانستند پرونده بسته شده این 
شــرکت را باز کرده و با کمک دستگاه قضایی و کار کارشناسی 
مســتمر و ارائه اســناد متقن تخلفات، حکم قضایی حســن 
جهانبخش مدیر متخلف شرکت آمل ماسه را بگیرند. در مرحله 
اولیه با صدور حکم بازداشت موقت وی توسط دادیار آمل، جلوی 
بزرگترین معدن خواری استان در ۵۰ سال گذشته گرفته شد و 
دادگاه، حسن جهانبخش مدیر شرکت آمل ماسه را به پرداخت 
۱۰۳ میلیارد تومان جریمه نقدی،۷۴  ضربه شلاق، منع اشتغال 
به هرگونه فعالیت مرتبط با معدن به مدت ۲ سال و انتشار حکم 

محکومیت قضایی به عنوان مجازات تکمیلی محکوم کرد.

خبـــر
تلاشگرانذوبآهناصفهانبرای

جهشتولیدباتمامتوانهمتمیکنند

محکومیتبزرگترینمعدنخوار
مازندرانباتلاشنیروهایاطلاعاتسپاه

مزایای فروش اوراق نفتی
 از دیدگاه رئیس بانک مرکزی 

رئیس کل بانک مرکزی ضمن دفاع از انتشار 
اوراق سلف نفتی برای جبران کسری بودجه، اعلام 
کرد: طرح فروش اوراق ریالی سلف نفتی انتظارات 

تورمی  را مدیریت می کند.
فروش اوراق ســلف نفتی طی هفته اخیر بســیار 
خبرساز شد، برخی کارشناسان آن را روش مناسبی برای 
تامین کســری بودجه و حتی رونق صادرات دانستند و 
برخی هم با  اشاره به بهره بالای آن، آینده خوبی را برایش 
متصــور نبودند. پس از کش و قوس های فراوانی که بین 
مدافعــان و منتقدان طرح جدید دولــت به وجود آمد، 
رئیس کل بانک مرکزی نیز به عرصه دفاع از این طرح وارد 
شــد و مزایای آن را برشــمرد.  عبدالناصر همتی طی 
یادداشــتی در فضای مجازی نوشت: تامین مالی سالم 
کسری بودجه دولت، چهار راه حل بیشتر ندارد: کاهش 
هزینه ها، افزایش درآمدهای مالیاتی، فروش سهام و اموال 
دولت، انتشار اوراق بدهی یا پیش فروش کالاهایی نظیر 
نفت در شرایط تحریمی. ظرفیت افزایش درآمد مالیاتی 
و کاهش هزینه برای دولت و مجلس در ســال جاری، با 
عنایت به کرونا، مشخص و محدود است. وی افزود: فروش 
سهام با همه موانع در حال انجام است و اوراق بدهی نیز، 
تاکنون ۵۲ هزار میلیارد تومان فروش رفته است. طرح 
فروش اوراق ریالی ســلف نفتی که عملًاً فروش قطعی 
می باشد و تحویل آن دو سال دیگر خواهد بود، دو ویژگی 
دارد: ۱- انتظارات تورمی  را مدیریت می کند. ۲- نسبت 
به اوراق قرضــه کم هزینه تر و قابل مدیریت تر اســت، 
همزمان سود بیشــتری نیز برای دارنده این اوراق دارد. 
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: انتشار هرگونه اوراق، 
روش تجربه شده در همه دنیا برای هموارسازی هزینه های 
دولت و کاهش نوسانات اقتصاد کلان است و بحث هایی 
مانند آینده فروشی یا بدهکاری دولت های آینده، چندان 
با ادبیات اقتصادی همخوانــی ندارد. دولت ها همواره با 
سیاست های مالی در اقتصاد حضور دارند. در هر صورت، 
اگر با منابع چهارگانه بالا، کســری بودجه تامین نشود، 
استقراض از بانک مرکزی، حتی اگر غیرمستقیم باشد، 
رشــد بیشتر نقدینگی و تورم در سال های آتی و متضرر 

شدن مردم در آینده خواهد بود. 
www.etebar.net

سخنگوی قوه قضائیه گفت: در 
یک سال گذشته با پیگیری سازمان 
امور مالیاتی و اقــدام نمایندگان 
دادســتان بیش از 2۳ هزار میلیارد 
تومان مالیات از بدهکاران عمده در 
تهران و حدود ۶ هزار میلیارد تومان 

هم در سایر استان ها وصول شد.
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی قوه قضاییه، غلامحسین اسماعیلی 
در ســی و یکمین نشست خبری خود با 
اصحاب رســانه، در پاسخ به سؤالی درباره 
اقدامات قوه قضائیه در راستای وصول بدهی 
از بدهکاران مالیاتی و بانکی، اظهارداشت: 
وضعیت فعلی کشور و وضعیت اقتصادی ما 
ایجاب می کند که ما یقه بدهکاران بزرگ 
بانکی و یقه بدهکاران عمــده مالیاتی را 
بگیریم و حقوق متعلق به مردم و جامعه را 
استیفا کنیم. البته این کار با همکاری بانک 
مرکزی در مــورد بدهــکاران بانکی و با 
همکاری ســازمان امور مالیاتی در وصول 
مطالبات از بدهکاران مالیاتی انجام می شود. 
در یک سال گذشته، در تهران و با پیگیری 
ســازمان امور مالیاتی و اقدام نمایندگان 
دادستان در حوزه های مالیاتی، بیش از ۲۳ 
هزار میلیارد تومــان مالیات از بدهکاران 
عمده با همکاری نمایندگان دادســتان 

وصول شد.
وی افزود: آنچه که ما اعلام می کنیم 
ناظر به بدهکاران خرد نیست و آن را سازمان 
امور مالیاتی اقدام می کند، به عنوان دستگاه 
قضایی به هیچ عنوان به سمت کسبه جزء 
نرفتیم و ســراغ بدهکاران بزرگ مالیاتی 

رفتیم.
سخنگوی دستگاه قضا بیان کرد: با 
نیابت هایی که برای برخی از بدهکاران به 
سایر استان ها داده شده بود، حدود ۶ هزار 
میلیارد تومان هم در سایر استان ها وصولی 
داشــتیم و جمعا بیش از ۲۹ هزار میلیارد 
تومان از بدهکاران عمده مالیاتی وصول و 

به سازمان امور مالیاتی تقدیم شده است.
پرداخت بدهی ۱4۰ میلیارد تومانی

 یک بدهکار بانکی
اسماعیلی ادامه داد: اخیرا و در هفته 
گذشــته در مورد یکی از بدهکاران عمده 
بانکی مربوط به گــروه »فرزان راد«۱۴۰ 
میلیارد تومان بدهی ایــن گروه به بانک 
مسکن با پیگیری واحد های قضایی تسویه 
شد و ۲۳۰ میلیارد تومان بدهی این واحد 
به بانک رفاه در حال تسویه است. وی بیان 
کرد: علاوه بر این ها از ناحیه سازمان بازرسی 
کل کشور رقم درشتی از مالیات ها بالغ بر 
هزار میلیارد تومان وصول شده و از ناحیه 
اجرای ثبت سازمان ثبت اسناد و املاک نیز 
ارقام درشتی وصول شــده که به همین 

مثال ها بسنده می کنم.
پیگیری وضعیت متهمان متواری 

پرونده پتروشیمی
 از طریق پلیس بین الملل

سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به 
سؤالی درخصوص متهمان متواری پرونده 
پتروشیمی، اظهارداشت: سه نفر از این ها 
قبل از تشــکیل پرونده در خارج از کشور 
بودند و زمانی که پرونده تشکیل شد و به 

دادگاه آمد اصلا در ایران حضور نداشتند.
اســماعیلی ادامه داد: شریفی نیک 
نفس در زمانی که پرونده در دادسرا مطرح 
بوده از کشور خارج شده است. در آن زمان 
پرونده در مراحل تحقیقات مقدماتی بوده 
و قــرار مجرمیــت، جلب به دادرســی و 
کیفرخواست صادر نشده بود و وی ممنوع 
الخروج نبوده و از کشور خارج شده، نفر دیگر 

آقای ریاحی هم اخیرا از کشور خارج شده 
و ممنوع الخروج بوده است و ظاهرا با اسناد 
جعلی و پاسپورت دیگری غیر از پاسپورت 
خودش از کشور خارج شده است؛ اما بار ها 
اعلام کردیم برای یکایک افرادی که تحت 
تعقیب نظام قضایی هســتند، به ویژه در 
جرایم مالی و اقتصــادی از طریق پلیس 
بین الملل و اینترپــل اقدامات لازم برای 
بازگشــت آنها به کشــور انجام شــده و 
امیدواریم که با همکاری پلیس بین الملل 
در اسرع وقت به کشور برگردند و به پرونده 
اتهامی آنها با حضور خودشــان رسیدگی 

شود.
وی افزود: فعلا عدم حضور آنها مانع 
رسیدگی نیست و دادگاه حسب مستندات 
و محتویــات پرونده حکم خــود را صادر 

خواهد کرد. اگر حکم محکومیتی به ویژه 
در حوزه موضوعات مربوط به اســترداد، 
جزای نقدی و رد مال صادر شــد، از اموال 
داخل کشــور آنها، این بخش از احکام در 
صــورت صدور حکم محکومیــت اجرا و 

استیفا خواهد شد.
ورود دستگاه قضایی

 به بازار افسارگسیخته خودرو 
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به 
ســؤال خبرنگاری مبنی بر اینکه آیا قوه 
قضائیه با فســاد یــا تخلفــی از جانب 
خودروسازان که منجر به اخلال در قیمت 
خودرو مبنی بــر گرانی های اخیر خودرو 
شده باشــد، مواجه نشده است، گفت: در 
حــوزه خودرو که واقعاً یکی از مســائل و 
مشکلاتی است که امروز مردم با آن مواجه 
هستند و گرانی های افسارگسیخته خودرو، 
قوه قضائیه نسبت به این حق عمومی مردم 
بی تفاوت نبوده و هم در حوزه قیمت گذاری 
خودرو از ناحیه خودروسازان پیگیری های 
مجدانــه ای برای ورود شــورای رقابت به 
قیمت گذاری خــودرو انجام داد که اثرات 
مثبتی را داشــت و هم در حوزه برخی از 
شرکت های خودرویی که با ایجاد بازار سیاه 
و سوءاستفاده موجب افزایش قیمت خودرو 
می شدند، افرادی را تحت تعقیب قرار داد. 
هم در مورد خودروســازان حتماً مطلع 
هســتید که مدیران قبلی هر دو شرکت 
خودروساز تحت تعقیب دستگاه قضایی 
قرار گرفتند و الان بعضاً در زمره متهمان و 

محکومان پرونده های ما هستند.
تبانی در تامین قطعات خودرو 

اسماعیلی ادامه داد: به صورت خاص 
در زمینه گرانی خودرو، سازمان بازرسی کل 
کشــور ورود و بازرسی جدی انجام داد که 
یک نمونه را عرض می کنم که در بازرسی از 
ایران خودرو به این نتیجه رسیدند که یکی 
از تامین کننــدگان قطعات فولاد آلیاژی 
برای خودروســاز ما، با تبانی مبادرت به 
گران نمایی و گران فروشی می کرده است 
و علیرغم اینکه فولاد آلیاژی می توانسته از 

تولیدکنندگان داخل کشور تهیه شود، در 
قالب یک شــرکت خارجــی که به نوعی 
مرتبط با خودشــان بــود از طریق خرید 
خارجی انجام شد و این کالا را با گران نمایی 
و قیمت های بسیار گران تر به خودروساز ما 
فروختند که نهایتاً معلوم شد تبانی هایی 
بین برخی از دست اندرکاران این حوزه بوده 
که علاوه بر تحت تعقیب قرار دادن متهمان 
فقط درباره یکی از شرکت هایی که فولاد 
آلیاژی به خودروساز ما می فروخت، متوجه 
شدند که بیش از ۵۴۴ میلیارد تومان هزینه 
مــازاد در ســال های ۹۴ تــا ۹۸ به این 
خودروساز تحمیل شده که با پیگیری که 
ما انجام دادیم تاکنون ۵۳۳ میلیارد تومان 
از این مبلغ به شــرکت خودروساز عودت 
داده شد. یک مبلغ ۱۱ میلیارد تومان دیگر 

باقی مانده که آن هم انشــاءالله مســترد 
خواهد شد.

ماموریت ویژه ریاست قوه قضائیه 
برای دادستان کل کشور 

وی در پاســخ به ســؤالی در مورد 
وضعیت پرونده هفت تپه، گفت: با دستور 
رئیس قوه قضائیه بعد از آنکه حدوداً دو هفته 
پیش جلسه ای با مقامات ذی ربط از استان 
و تهــران در محضر ریاســت قوه قضائیه 
تشکیل شد، ریاست قوه قضائیه به دادستان 
کل کشور ماموریت ویژه دادند که موضوع 
مربوط به هفت تپه را به صورت تخصصی 
بررسی و تحقیق و پیگیری کنند. دراین دو 
هفته دادستان کل کشور جلسات متعددی 
برگزار کرده و اقدامات شایســته ای انجام 
شده است و هم در حوزه رسیدگی به پرونده 
با قضات و هم با مقامات استانی و دولت و 
بخش های اطلاعاتی و امنیتی به صورت 
استانی و ملی جلساتی برگزار کردند. این 
موضوع جزو دستورات همیشگی ماست؛ تا 
زمانی که وضعیت هفت تپه از این شرایط 
با حفظ فعالیت کارخانه و تداوم حیات این 
مجموعه و رسیدگی به پرونده اتهامی این 

متهمان، خارج شود.
بررسی ادعای نماینده مجلس 

توسط دستگاه قضایی
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به 
سؤالی درباره ادعای میرسلیم درخصوص 
بحث اخذ رشوه ۶۵ میلیاردی از سوی یکی 
از روسای کمیسیون های مجلس عنوان 
کرد: این ادعایی که مطرح شده از حیث ادعا 
مطرح شده و گزارشی به قوه قضائیه واصل 
شــده اســت. ما داریم این ادعا را بررسی 
می کنیم و رســیدگی ها نســبت به این 

موضوع شروع شده است.
بازداشت یک نماینده سابق

اسماعیلی ادامه داد: یکی از نمایندگان 
سابق مجلس در این ارتباط بازداشت شده 
و در بازداشت است؛ اما آغاز کار است و هنوز 
ماهیت و جزییات موضوع روشن نشده است 
و نمی شــود تا زمانی که ما به جمع بندی 

کافی در ارتباط با این موضوع نرســیدیم، 
اطلاع رســانی در این حوزه داشته باشیم.
مطمئن باشید ما در رسیدگی ها آنچه که از 
گزارشات و تخلفات به قوه قضائیه منعکس 
شود این اطمینان را داده ایم و باز هم تاکید 
می کنیم که مورد رسیدگی قرار می گیرد. 
وی بیــان کــرد: در موضوعــی که هنوز 
رسیدگی نشده افراد به جای اینکه در رسانه 
به آن بپردازند به قوه قضائیه اعتماد کنند و 
مطمئن باشــند که مورد رسیدگی قرار 

خواهد گرفت.
لزوم اصلاح ماده ۱۰۰ قانون شهرداری

اسماعیلی در پاسخ به سؤالی در مورد 
رویه شهرداری ها در آرای کمیسیون ماده 
۱۰۰ بیــان کرد: ما پیگیری هایی را انجام 
دادیم و هماهنگی هایی انجام شده که به 
زودی مجلس ماده ۱۰۰ قانون شهرداری ها 
و تبصره هــای آن را اصــلاح کند. نظرات 
کارشناســی تقدیم شــده؛ امیدواریم در 
اصلاح این قانون به شکل قانونمند وضعیت 
ساخت و ســاز های قبل از این تاریخ نیز 
روشن شود. ما از نظر نگرش نسبت به این 
موضوع که تخلفی انجام شــود و به ازای 
تخلف وجهی پرداخت شود، به هیچ عنوان 

نظر مساعدی نداریم.
 بازداشت تعدادی از جاسوسان 

در بخش های مختلف و قطعیت حکم 
2 جاسوس

ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به 
ســؤالی درخصوص بازداشت تعدادی از 
جاسوسان گفت: تعدادی از جاسوسان و 
عناصر خودفروخته و کسانی که مرتکب 
جنایاتی در کشــور شــده بودند، توسط 
سربازان گمنام امام زمان )عج( تحت تعقیب 
قرار گرفتند و دستگیر شدند که من همین 
جا از تلاش های این عزیزان تشکر می کنم 
و اخیرا چهار پنج مورد دستگیری داشتیم 
که هم در وزارت امور خارجه بوده و هم در 
برخی از صنایع خرد و شرکت های دیگر و 
شــرکت های تامین کننــده قطعــات و 
پشــتیبانی کننده مربوط به حوزه انرژی، 
وزارت دفاع و انرژی هســته ای که افراد در 
مردادماه امسال شناسایی و دستگیر شدند.

وی افــزود: در همین ایــام دو نفر از 
جاسوسان دیگر هم حکم محکومیتشان 
صادر شــد و قطعیت پیدا کرد و در حال 
اجراست. آقای مســعود مصاحب فرزند 
محمود که در قالب دبیرکل انجمن دوستی 
اتریش و ایران از طریق اقدام علیه امنیت و 
همکاری با رژیم اشغالگر قدس و همچنین 
ســرویس آلمان مبادرت به جاسوســی 
می کرد و اطلاعات مختلفی را در حوزه های 
گوناگون از جمله حوزه هــای زیربنایی، 
نظامی، هسته ای، موشکی، نانو و درمانی را 
در اختیار سرویس های بیگانه قرار می داد، 
محاکمه و محکوم به ۱۰ سال حبس شد و 

حکم وی نیز قطعی شده است.
اسماعیلی ادامه داد: محکوم دیگری 
هم در همین ایام داشــتیم آقای شهرام 
شیرخانی از جواسیس بود که شناسایی شد 
و جاسوس انگلیس در حوزه های مختلف 
بود و به ویژه در حوزه های حساس کشور 
اطلاعاتی را جمع آوری می کرد و به دنبال 
آلوده سازی برخی از مدیران و جذب عناصر 
برای سرویس بود و نه تنها خودش همکاری 
می کــرد بلکه عناصر دیگری را هم جذب 
می کرد و اطلاعــات قرارداد های ما را در 
حوزه بانک مرکزی، بانک ملی و وزارت دفاع 
به دشمن داده بود که شناسایی و دستگیر 
و محاکمه شد و به ۱۰ سال حبس محکوم 

شده و حکم قطعی او در حال اجراست.

29 هزار میلیارد تومان از بدهی بدهکاران عمده 
مالیاتی با اقدام دستگاه قضایی وصول شد
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وزیراموراقتصادیوداراییگفت:ازابتدایسالتاکنونورودیحقیقیوحقوقیخالصبهبازارسرمایهمعادل۷۰هزارمیلیاردتومانبودهاست.فرهاد
دژپســندبااشارهبهبند۹سیاستهایکلیاقتصادمقاومتی،ازفعالشدنبازارسرمایهبهعنوانیکیازمؤلفههایتحققاینسیاستهانامبردواظهار
داشت:تعدادکدهایسهامداریدربازارسرمایهتاپایانخردادماه۱۵میلیونو۲۵۱هزارکدوبااحتسابسهامعدالتبه۴۸میلیونو۵۰۰هزارکدرسیده
اســت.وزیراموراقتصادیودارایی،ارزشمعاملاتبورسدر۴ماههاولسالرانسبتبهسال۹۸،معادل۱۴۵درصدونسبتبهمدتمشابهدرسال
گذشتهمعادل۶۲۵درصداعلامکرد.دژپسندعرضهاولیهسهامشرکتهادربورسوفرابورسدر۴ماهاولسالرامعادل۱۳۷میلیاردریالونزدیک
بهدوونیمبرابرکلســال۹۸اعلامکردوافزود:ازابتدایسالتاکنونورودیحقیقیوحقوقیخالصبهبازارسرمایهمعادل۷۰هزارمیلیاردتومانبوده
استکهدرتلاشهستیماینسرمایهورودیراحفظوبهبازاراولیهونهایتاًبهحوزهتولیدوتوسعهسرمایهگذاریسوقدهیم.ویهمچنینازراهاندازی

بورساملاکومستغلاتوامتیازاتباسرمایهاولیه۵هزارمیلیاردتومانخبرداد./مهر

ورود۷۰هزار
میلیاردتومانبهبورس
ازابتدایسال۹۹

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد بورس

مدیر برنامه ریزی و توسعه شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار کشور با اشاره به آزادسازی سهام عدالت از اردیبهشت ماه گفت: این هفته ۳۰ درصد 
بعدی ســبد ســهام عدالت قابل معامله است. سیدمحمدجواد فرهانیان افزود: در دور گذشته به دلیل آماده نبودن زیرساخت ها، مردم به بانک ها و کارگزاری ها 
مراجعه می کردند و در این مرحله، مراجعه به بانک ها وجود دارد اما بانک ها از درگاه کارگزاری خود اقدام به فروش می کنند. وی گفت: فروش سبد سهام عدالت 
محدودیت زمانی ندارد. فرهانیان افزود: کسانی که روش مستقیم را برای دسترسی به سبد سهام خود انتخاب کرده و به کارگزاری های بازار سرمایه معرفی شده اند، 

ممکن است به حساب برخی از آنها پول سهام واریز نشده باشد، زیرا همه سفارش ها تکمیل نشد و ناهماهنگی بین بازار پول و سرمایه اتفاق افتاد. 

رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه اخلالگران بازار ارز از کشورهای حاشیه خلیج فارس حمایت می شوند، تصریح کرد: از قوه قضائیه به ما اطلاع دادند 
تعدادی از ۲۵۰ نفری را که اسامی آنها را داده ایم، بازداشت کرده اند و اینها اخلالگرانی حرفه ای هستند که حتی یک دلار ارز وارد کشور نکرده اند. اگر شرایط فعلی 
نبود بانک مرکزی کار خود را انجام می داد اما شرایط، شرایطی است که آنهایی که می خواهند کشور را به هم بزنند از همه ابزارهای شان استفاده می کنند. همتی 
در بخش دیگری از سخنانش درباره اقدامات بانک مرکزی برای مقابله با اختلاس های بانکی تاکید کرد: قوه قضائیه خوب برخورد می کند، ظرف همین چند ماه 

گذشته جناب آقای رئیسی اقدامات بسیار خوبی را انجام داده اند و نزدیک به ۱۶ هزار میلیارد تومان از مطالبات بدهکاران بانکی را وصول کرده ایم. 

امکان فروش ۶۰ درصد سهام عدالت برای مردم وصول 1۶ هزار میلیارد تومان  از مطالبات بانکی با اقدامات دستگاه قضا

خبـــــر

سالم  سازی شبکه توزیع از جمله مهم ترین زمینه های 
توسعه اقتصادی پایدار کشور، تامین عدالت اجتماعی و 
امنیت اقتصادی اکثریت مردم جامعه است. فروشگاه های 
زنجیره ای رفاه با رسالت فراهم کردن کالاهای مورد نیاز 
جامعه، اصلاح الگوی مصرف و حمایت از تولید اقلام اساسی، 
نقشی مهم و اساسی از ابتدا تاکنون، درسالم سازی شبکه 

توزیع در کشور ایفا کرده اند. 
رسول محمدی، مدیرعامل شرکت فروشگاه های زنجیره ای 
رفاه با اشــاره به این مطلب گفت: به عنوان یکی از گســترده ترین 
شــبکه های توزیع کالا در جهت نوین سازی نظام توزیع کالاهای 
مصرفی و بادوام در سطح خرده فروشی عملکرد مثبتی از خود نشان 

دهیم.
وی افزود: این فروشگاه به عنوان نخستین فروشگاه زنجیره ای 
ایران در حوزه خرده فروشی، موفق به عضویت در انجمن مراکز خرید 
و خرده فروشی خاورمیانه و شمال آفریقا شده است. در واقع این کار 
موجب افزوده شدن شبکه ای از متخصصان و شرکت های مرتبط با 

صنعت خرده فروشی به دایره همکاران ما شده است.
به گفته محمدی، خرده فروشی مدرن توسط این فروشگاه در 
ایران پایه گذاری شد و این مهم در حالی بود که آن زمان کسی باور 
نداشت بتوانیم خرده فروشی مدرن را در این ابعاد توسعه دهیم، اما با 
انجام این کار و راه اندازی فروشگاه های فرانچایز، توانسته ایم برای ۱۱ 

هزار نفر شغل ایجاد کنیم.
وی توضیح داد: در سراسر دنیا بیش از ۸۵ درصد از ظرفیت 
عرضه و تقاضا در اختیار زنجیره توزیع مدرن است و زنجیره سنتی 

تنها ۱۲ تا ۱۳ درصد از ظرفیت توزیع را بر عهده دارد.
وی با اشــاره به اینکه ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، کار قیمت گذاری کالاها را در رفاه انجام می دهد، 
خاطرنشان کرد: رفاه به هیچ وجه کالاها را قیمت گذاری نمی کند، اما 
تضمین می دهد که مشتریان یک کالای مشابه را ارزان تر از دیگر 
فروشگاه ها خریداری  کنند.  وی تصریح کرد: در این دوران که با شیوع 
بیماری کرونا رو به رو هستیم و درآمدها کاهش پیدا کرده است و مردم 
گرفتار مشکلات معیشتی هستند در هماهنگی با دولت تلاش 
می کنیم که نیاز مردم را با تخفیف به دستشان برسانیم. مدیرعامل 
شــرکت فروشــگاه های زنجیره ای رفاه با اشــاره بــه حمایت از 
تامین کنندگان داخلی نیز اظهار کرد: تولیدکنندگان ایرانی را ترغیب 
می کنیم که کالاهای باکیفیت خود را به رفاه عرضه کنند تا جایگزین 
کالاهای  خارجی شود. حمایت از تولید داخل یکی از عوامل موفقیت 

در دوران تحریم است.
 محمدی با اشاره به نگرانی ها از آلودگی اقلام عرضه شده در 
فروشگاه ها به ویروس کرونا گفت: پیش از ارسال کالاها به فروشگاه ها، 
آنها را چهار تا پنج روز در شرایط مناسب قرار می دهیم و پس از اطمینان 
از رعایت تمام پروتکل های بهداشتی، آنها را به فروشگاه ها ارسال 

می کنیم.
محمدی با اشاره به طرح های توسعه ای رفاه افزود: در حال حاضر 
پیگیری راه اندازی مدل فروشگاه های نمایندگی )فرانچایز( را در دستور 
کار داریم. بر این اساس قرار است سوپرمارکت های محلی را به شعب 
رفاه تبدیل  کنیم. تاکنون ۳۰۰ فروشگاه به این شکل راه افتاده است 
و ۴۰۰ فروشــگاه دیگر هم به این طرح اضافه می شود. در این طرح 
اجناس را رفاه تامین می کند و مالک فروشگاه فروش آن را مدیریت 
می کند و استراتژی مجموعه ما در این طرح، ارائه تخفیف ۵ تا ۴۰ 
درصدی روی اجناس فروشگاه های نمایندگی است.  محمدی با بیان 
برنامه  های حمایتی در راستای مسوولیت های اجتماعی این شرکت 
گفت: به مناسبت عید غدیر خم میان ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار مددجو، 
سبدهای غذایی را که شامل برنج، مرغ و روغن است توزیع می کنیم. 
شناسایی مددجویان از طریق وزارت رفاه انجام می شود و این وزارتخانه 
سبدها را میان آنها توزیع می کند. همچنین توزیع ۴۰ هزار بسته غذایی 
با کمک هلال احمر و یونیسف در میان مادران باردار و شیرده در دستور 

کار است.
مدیرعامل شرکت فروشگاه های زنجیره ای رفاه با اشاره به آغاز 
مرحله دوم طرح یاری بازنشستگان کشوری از مردادماه ادامه داد: با 
صندوق بازنشستگی کشوری بر سر اجرای سه مرحله ای این طرح 
توافق کرده ایم. مرحله اول در اسفندماه اجرا شد و تسهیلات یک 
میلیــون و ۲۰۰ هزار تومانی با کارمــزد ۲ درصد در کارت حقوق 
بازنشستگان کشوری وارد شد تا خرید کنند و پس از یک ماه تنفس 

در چهار قسط از حقوق شان کسر شود.

بالغ بر ۱۴۹ هزار و ۲۷۸ میلیار ریال سهم دولتی در 
۴ ماه گذشته به صورت تدریجی در بورس و فرابورس به 
فروش رسیده است. بالغ بر ۱۴۹ هزار و ۲۷۸ میلیارد ریال 
سهم و اموال دولتی از ابتدای امسال تا پایان تیرماه توسط 
سازمان خصوصی ســازی از طریق بورس اوراق بهادار و 
فرابورس ایران به صورت تدریجی واگذار شده است. از این 
میزان واگــذاری ۵۵ هزار و ۸۸۳ میلیارد ریال به صورت 
بلوکی و ۹۳هزار و ۳۹۵میلیارد ریال به صورت تدریجی 
در بورس عرضه و فروخته شده است. علاوه بر این از ۱۴۹ 
هزار و ۲۷۸ میلیارد ریال سهم فروخته شده در این مدت، 
۱۴۹ هزار و ۴۵ میلیارد ریال در بورس اوراق بهادار و ۲۳۳ 
میلیــارد ریال در فرابورس ایران واگذار شــده اســت. 
همچنین از مجموع واگذاری های ۴ ماه گذشته دولت، 
۸۰۸میلیارد ریال مربوط به شــرکت های »گروه یک« 
واگذاری ها و ۱۴۸هــزار و ۴۷۰ میلیارد ریال مربوط به 
شــرکت های »گروه دو« واگذاری ها بوده است.گفتنی 
است طبق اصل ۴۴ قانون اساسی، سال ۹۳ آخرین مهلت 
قانونی برای واگذاری شرکت های دولتی تعیین شده بود 
که این مهلت در ســال های ۹۴، ۹۵، ۹۶، ۹۷، ۹۸ و ۹۹ 

تمدید شده است./تسنیم

خبـــر
نقشفروشگاههایزنجیرهای
درسالمسازیشبکهتوزیع

دولت۱۴هزارمیلیاردتومانسهم
طی۴ماهدربورسفروخت

 صندوق ETF دوم  در نخستین چهارشنبه 
شهریورماه عرضه می شود

وزیــر امور اقتصادی و دارایی از هماهنگی با وزارت 
نفت و توافق برای عرضه صنــدوق دارا دوم )ETF( در 
نخستین چهارشنبه شــهریورماه )۵ شهریور( خبر داد. 
فرهاد دژپسند با اشاره به ناهماهنگی اخیر ایجاد شده میان 
وزارت نفت و وزارت اقتصاد برای عرضه صندوق دارا دوم 
موسوم به صندوق پالایشی گفت: در این زمینه اشکالی 
در اجرا وجود داشت، چرا که دستگاه تخصصی ذی ربط 
این برداشــت را داشــت که در مورد دارا دوم هم وزارت 
اقتصاد به مانند دارا اول می تواند نســبت به تاســیس 
صندوق اقدام کند، در حالی که در قانون بودجه تصریح 
شــده است تاســیس صندوق ها باید توســط دستگاه 
تخصصی ذی ربط انجام شود که در این باره، وزارت نفت 
مسؤول است. دژپسند در ادامه با اشاره به برطرف شدن 
ناهماهنگی به وجود آمده و متوقف شدن عرضه بلوکی 
شرکت های دارا دوم، ادامه داد: طی هماهنگی های انجام 
شــده اخیر، مقرر شــد وزارت نفت در نخستین فرصت 
نسبت به تاســیس صندوق دارا دوم اقدام کند، بنابراین 
عملا مشکلات مربوط به این صندوق مرتفع شده و من 
امیدوارم در نخستین چهارشنبه شهریورماه )۵ شهریور( 
که مصادف با هفته دولت هم است، نسبت به عرضه این 
صندوق اقدام شود. وزیر امور اقتصادی و دارایی در پایان 
با اشــاره به مزایــای خرید باقی مانده ســهام دولت در 
پتروشیمی اصفهان، تهران، تبریز و بندرعباس به صورت 
متمرکز و در قالب صندق دارا دوم، گفت: همه مردم ایران 
در حالی می توانند در خرید این صندوق مشارکت داشته 
باشند که برخلاف صندوق دارا یکم که سقف خرید در آن 
۲ میلیون تومــان بود، بنا داریم با اخذ مصوبه دولت این 
ســقف را به ۵ میلیون تومان افزایــش دهیم. وی افزود: 
خریداران این سهام همچنین در این معامله می توانند از 
امتیاز تخفیف ارزش ســهام هم برخوردار شوند، چراکه 
قانونگــذار به دولت اجازه داده اســت تــا با تخفیف ۳۰ 
درصدی ارزش سهام صندوق دارا دوم در روز عرضه، این 

صندوق در بازار بورس عرضه شود. 
در همین راستا همچنین وزیر نفت روز گذشته در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی نوشت: با ارائه سهام  
پالایشگاه ها در بورس نه تنها مخالف نیستیم، بلکه موافق 
هم هستیم. بیژن زنگنه همچنین تاکید کرد: با توجه به 
درخواســت اخیر وزیر محترم امور اقتصادی و دارایی، 
دستور داده شد شرکت پالایش و پخش به سرعت نسبت 

به ایجاد صندوق ETF پالایشی اقدام کند.    
www.etebar.net

در مراسمی با حضور مدیرعامل 
بورس تهران و همچنین مدیرعامل 
تامین ســرمایه امین، تعداد یک 
میلیارد و ۵۰ میلیون سهم معادل ۱۵ 
درصد از سهام شرکت تامین سرمایه 
امین با نمــاد »امین« به روش ثبت 
سفارش در بورس تهران عرضه اولیه 

شد.
ســلمان خادم الملــه مدیرعامل 
شرکت تأمین ســرمایه امین گفت: روز 
چهارشــنبه ۱۵درصد از سهام شرکت 
تأمین سرمایه امین با قیمت پایه هر سهم 
۱۰۴۰ تومان در بورس عرضه  شد که به 
عنوان پنجمین شرکت تأمین سرمایه در 
بورس بعد از تأمین ســرمایه ملت، نوین، 
امید و لوتوس پارسیان شناخته می شود.

وی افزود: شــرکت تأمین سرمایه 
امین بزرگترین انتشار اوراق بدهی برای 
فولاد مبارکــه را در دســتور کار دارد و 
بنابراین چشم انداز سودآوری خوبی برای 
خریداران سهام این عرضه اولیه متصور 

اســت و پیش بینی می شود تا پایان سال 
بازدهی مناســبی برای خریداران داشته 
باشد. مدیرعامل شرکت تأمین سرمایه 
امین همچنین گفت: برای اینکه مشکلی 
برای سهاداران فعلی شرکت پیش نیاید 
سهام آنها به سهام ممتاز تبدیل شده است.

تا آخر شهریور امسال شرکت پتروشیمی 
بندر امــام خمینــی را در بورس عرضه 
می کنیــم کــه بــه عنــوان بزرگترین 
پتروشیمی ایران زیر مجموعه هلدینگ 
خلیج فارس به شمار می رود.مدیرعامل 
شــرکت تأمین ســرمایه امیــن گفت: 
همچنین تا پایان امسال در نظر داریم ۱۵ 
هزار میلیارد تومان دیگر انواع اوراق منتشر 
کنیم که برای تأمین مالی شرکت ها به کار 

می رود.
خادم المله همچنین در پاسخ به این 
پرسش که برای تأمین مالی شرکت های 
بورسی چه روش هایی در نظر گرفته شده 
اســت، گفت: با هدف رشد اقتصادی به 
موازات رشد بازار ســرمایه شرکت های 

تأمین ســرمایه از مهمتریــن ابزارهایی 
هستند که به بورسی کردن یا عرضه اولیه 
ســهام این شــرکت ها در بورس کمک 
می کنند و پولی که از عرضه اولیه به دست 
سهامدار عمده می رسد صرف پروژه های 
تولیدی می شــود. با انتشار اوراق بدهی 
مانند ۱۴ مدل انواع صکوک و همچنین 
اوراق تبعی و اوراق مشــارکت نسبت به 
تأمین مالی شرکت ها از طریق بورس اقدام 

می شود.
مدیرعامل شــرکت تأمین سرمایه 
امین روش دیگر تأمین مالی شرکت ها از 
طریق بورس را سلب حق تقدم دانست و 
گفت: در این روش قیمت اسمی سهام به 
شرکت اصلی می رسد و رشدقیمت سهام 
در بازار برای ســهامداران در نظر گرفته 

می شود.
خادم المله روش دیگر تأمین مالی از 
طریق بورس را صرف ســهم دانســت و 
تصریح کرد: صرف ســهام در حقیقت به 
ازای افزایش سرمایه ای که در بورس انجام 

می شود به عنوان مثال عدد ۱۰۰ تومان 
قیمت اسمی ســهام به شــرکت ناشر 
می رسد و مابه التفاوت آن در قالب صرف 
سهام نصیب دارندگان سهام می  گردد و 
ایــن ارزش حق تقدم اســت که صرف 
افزایش سرمایه عادی شرکت ها می شود.

وی افــزود: در عرضــه اولیه تأمین 
سرمایه امین به هر کد معاملاتی حداکثر 
۳۰۰ سهم میرســد و ۱۵ درصد از سهام 
شرکت با ســرمایه ۷۰۰ میلیارد تومان 
عرضه می شــود که پیش بینی می شود 
حدود شــش میلیون نفر برای خرید این 
سهام شــرکت کنند بنابراین این سهام 

پتانسیل رشد زیادی دارد.
مدیرعامل شــرکت تأمین سرمایه 
امین در مورد زمان انتشار ۱۰ هزار میلیارد 
تومان اوراق اجاره ســهام فولاد مبارکه 
گفت: تشریفات اداری این کار طی ۱۰تا 
۱۲ روز آینــده انجام و در قالب پنج نوبت 
در هر نوبت دو هزار میلیارد تومان از این 

اوراق منتشر می شود.

هیأت  لطفــی عضو  مرتضی 
مدیره ســازمان تأمین اجتماعی با 
بیان اینکه بیش از ۸۵ درصد از منابع 
این ســازمان در بازار بورس عرضه 
می شود، گفت: ۱۵ درصد از دارایی ها 
و سایر منابع نیز تا پایان سال ۹۹ باید 

وارد این بازار شود.
درآمد سازمان تامین اجتماعی به 
طور متوســط در هر ماه برابر با ۱۲ هزار 
میلیارد تومان اســت که در صورت عدم 
وصــول اعتبار با کســری بودجه مواجه 
می شود؛ مخارج جاری هم ۱۱ تا ۱۲ هزار 
میلیارد تومان است.وی با اشاره به قابلیت 
ســازمان تامیــن اجتماعــی در عرصه 
درآمدزایی تاکید کرد: مطابق با اصل ۴۴ 
قانون ســازمان تامین اجتماعی درصدد 
واگذاری باقی سهام شستا و ورود تمامی 
شــرکت ها در بازار بورس کشــور است 
براســاس برنامه راهبردی هم باید در ۶ 
صنعت )با بازدهی بالا( سرمایه گذاری و از 
پراکندگی منابــع و درآمدها جلوگیری 
شود. به گفته عضو هیات مدیره سازمان 
تامیــن اجتماعی، از ۲۷۰ شــرکت ۹۰ 
سازمان از شرکت های کم بازده محسوب 
می شــد که در قالب واگذاری به سازمان 
تامین اجتماعی داده شــده بود. اقدامات 
ســازمان تامین اجتماعی نیز در دو سال 
اخیر شکاف منابع و مصارف را کاهش داده 
اســت و بانک رفاه نیز بــه عنوان یکی از 
مهمترین همراهان این سازمان در هر ماه 
پرداخت ها را محقق کرده است. در صورت 
عدم برنامه ریزی دولت به منظور پرداخت 
بدهی ها بی شــک تامیــن اجتماعی در 
کوتاه مدت برای تامین منابع و هزینه های 
و  درمــان  و  بهداشــت  خدمــات 

مســتمری بگیران و...  با دشواری روبرو 
می شــود.وی تصریح کــرد: اکنون این 
سازمان در۲۰ عرصه ارائه خدمات می کند، 
در دو سال اخیر بیمه تکمیلی بازنشستگان 
هم انجام و بخش اعظم اعتبارات طرح از 
طریق سازمان تامین اجتماعی تامین شده 
اســت. عضو هیات مدیره سازمان تامین 
اجتماعی همچنین با اشاره به طرح تحول 
دیجیتال گفت: این طرح یکی از مهمترین 
اهداف سازمان تامین اجتماعی است؛ در 
حال حاضر اســتفاده از مراکز بهداشت و 
درمان غیرمســتقیم با عــدم نظارت و 
هزینه های اقتصــادی قابل توجه همراه 
شــده اســت و طرح نظام ارجاع )تحول 
دیجیتــال( بیماران را بــه مراکز درمان 
سازمان تامین اجتماعی ارجاع می دهد.

لطفی تاکید کرد:  در واقع منابع مصرفی 
ســازمان تامین اجتماعی براساس یک 
تجزیه و تحلیل در قالب کاهش  هزینه ها 

و ترمیم درآمدها بررسی می شود.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
هم از بررســی موضوع واگذاری ۳۲ هزار 
میلیارد تومان از سهام ۹ شرکت دولتی به 

تامین اجتماعی خبر داد.

 مهدی عیسی زاده در تشریح دستور 
کار کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی از حضور مصطفی ســالاری 
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در این 
نشســت خبر داد و گفت: در این نشست 
موضوع واگذاری ۳۲ هزار میلیارد تومان 
از سهام ۹ شرکت دولتی که بابت بدهی به 
تامین اجتماعی واگذار شده بررسی شد تا 
اطمینان خاطر داشته باشیم که این مبلغ 

به جیب بیمه شدگان می رود.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی افزود: در رابطه با واگذاری 
نگران هایی وجود داشــت که قرار شــد 
ســازمان تامین اجتماعی برای مجلس 
شفاف ســازی کند و هر چند که سهام ۹ 
شــرکت واگذار شــده اما بــا دقت لازم 
شرکت های زیان ده را مورد بررسی قرار 
دهد. موضوع دفترچه های درمان سازمان 
تامیــن اجتماعی هم در نشســت فوق 
بررسی شــد که بر اساس اظهارات آقای 
سالاری تمامی افراد تحت پوشش تا پایان 
ســال ۱۴۰۰ می توانند بدون دفترچه و 
نسخه با مراجعه به تمامی پزشکان سراسر 
کشور و مراکز درمانی اعم از خصوصی و 

دولتی امور درمانی خود را پیگیری کنند 
و همچنین پزشــکان و داروخانه ها هم 
تمامــی حق الزحمه خود را از ســازمان 
دریافــت می کنند و این خبری بســیار 
خوشــحال کننده اســت و ما هم کمک 
خواهیم کرد که این مهم سریع تر تحقق 
یابد. نماینده مردم میاندوآب، شاهین دژ 
و تکاب در مجلس شــورای اســلامی از 
بررســی بدهی هــای دولت بــه تامین 
اجتماعی خبر داد و گفت: اختلاف نظرها 
و روایت های مختلفی در مورد میزان این 
بدهی وجود دارد که بر اساس حدسیات 
مبلغ بدهی تا پایان پارســال ۱۸۰ هزار 
میلیارد تومان است و ما هم تلاش خواهیم 
کرد که مبلغی به این عدد اضافه کنیم که 
بنا به گفته مسئولان تامین اجتماعی اگر 
مبلغی به ۱۸۰ هزار میلیارد تومان اضافه 
شود حداقل تا سه سال به راحتی می توانند 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین 
اجتماعی را اجرایی و تضمین کنند.وی 
تصریح کرد: هر چند ما هیچگونه تعهدی 
به تامیــن اجتماعی نداریم اما با توجه به 
اینکه افراد تحت پوشش تامین اجتماعی 
جزو دهک های پایین جامعه هســتند 
بنابرایــن مجلس در این راســتا خود را 
موظف می داند که از بــاب نظارتی امور 
مربوط به بیمه شدگان را پیگیری کند و 
نظارت کارشناســانه، عالمانه، آگاهانه و 
هوشــمندانه را داشته باشــد تا بتوان با 
تبادلات و همکاری با دولت، طلب تامین 
اجتماعی را تا جایی که برای دولت مقدور 
است مطالبه کند و تحویل بگیرد تا تامین 
اجتماعی با خیال راحت و بدون دغدغه 
بتواند مطالبات بیمه شدگان را پرداخت 

کند.

عرضه یک میلیارد و 50 میلیون سهام در بورس 

تأمین اجتماعی در بورس

نمایندگان دوفوریت لایحه افزایش سرمایه شرکت 
های پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار با سلب حق تقدم 

را تصویب کردند..
نمایندگان در نشست علنی مجلس شورای اسلامی، 
در جریان بررســی لایحه افزایش سرمایه شرکت های 
پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار با سلب حق تقدم، با 
بررسی دوفوریتی این لایحه با ۱۶۸ رأی موافق، ۳۹ رأی 
مخالف و ۱۱ رأی ممتنع از مجموع ۲۳۷ نماینده حاضر 

در صحن، موافقت کردند.
اسماعیل جلیلی معاون امور حقوقی و مجلس وزیر 
اقتصاد در تشــریح لایحه دوفوریتی افزایش ســرمایه 

شرکت های پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار با سلب 
حق تقدم گفت: این لایحه براساس توصیه های مکرر ارائه 
شده در نشست های تخصصی، کمیسیون های مجلس و 
جلسات نشست های علمی حوزه بازار سرمایه تدوین و 

ارائه شده است.
وی افزود: از آنجایی که تقویت و استمرار تعمیق بازار 
سرمایه و بورس مدنظر است، لایحه دوفوریتی افزایش 
سرمایه شرکت های پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار 
با ســلب حق تقدم در ۲۲ تیر ۹۹ توسط هیات دولت به 

تصویب رسید و در اول مرداد ۹۹ به مجلس تقدیم شد.
جلیلی اضافه کرد: براساس لایحه مذکور دستگاه های 

اجرایی که شرکت های بورسی را تحت کنترل یا تملک 
دارند، می توانند برای طریق تامین مالی طرح های جاری 
و توصیه ای از طریق افزایش سرمایه اقدام کنند، اما این 
امر منوط به عرضه سهام آن ها در بورس به صورت عمومی 

است.
معاون امور حقوقــی و مجلس وزیر اقتصاد با بیان 
اینکه این لایحه می تواند به سهامداران خرد کمک کند، 
ادامه داد: در صــورت تصویب لایحه دوفوریتی افزایش 
سرمایه شرکت های پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار 
با سلب حق تقدم، شرکت های بورسی رابطه خود با منابع 

دستگاه های اجرایی را قطع می کنند.

تصویب دو فوریت لایحه افزایش سرمایه شرکت های پذیرفته شده در بورس
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فرآوری
ضایعاتسنگ
وجلوگیریاز
خروجارزکشور

هفته نامه اقتصادی ایران

با همکاری دو شرکت 
دانش بنیــان تدبیرپرداز 
دلسا و تجارت الکترونیک 
عــرش گســتر، پــروژه 
کنترل کننده هوشــمند 
ســیگنال مخابراتی، در 

کشور اجرایی شد. 
این پروژه در راستای بومی سازی صنعت مخابرات و 
تقویت طراحی و تولید داخلی شکل گرفته که نقطه عطفی 
برای صنعت مخابرات کشور به شمار می آید. این طرح، گام 
بلندی در راســتای بومی سازی طراحی و تولید داخلی و 
تولید انبوه سیستم های مخابراتی در کشوراست.  به گفته 
فرهاد کرم زاده مدیرعامل شرکت تدبیر پرداز دلسا و مجری 
طرح کنترل کننده هوشمند سیگنال مخابراتی، از نقاط 
قوت این طرح، دانش کاملا بومی این تجهیزات است، به 
این صــورت که محصول مذکور به صورت صد در صد در 
داخل طراحی شده و به تولید انبوه می رسد. همچنین از 
 VDSL آنجایی که این پروژه در ادامه توســعه خدمات
شاتل راه اندازی شده است، فرآیند دسترسی به اینترنت پر 
ســرعت را در سراســر کشــور فراهم می کنــد. پروژه 
کنترل کننده هوشــمند سیگنال مخابراتی، نقطه شروع 
اجرای طرح های بومی سازی محصولات این شرکت است 
و از این پس کمیته مشترک تحقیق و توسعه در دو شرکت 
همکار در این پروژه تشکیل می شود تا طراحی مهندسی 
و بومی ســازی محصولات های تک صنعــت مخابرات، 
براساس چشم انداز پیش بینی شده در سال جهش تولید، 
در دستور کار باشد. این تکنولوژی های تک، ارزش افزوده 
زیادی برای کشور به همراه خواهد داشت؛ یکی از مهم ترین 
اهداف ما در سال جهش تولید، بومی سازی سیستم های 
های تک برای مصرف کنندگان است و به زودی خبرهای 
خوبی از روند بومی سازی و تولید انبوه پروژه های کلان و 
ملی، از ســوی شــرکت دانش بنیان تدبیرپرداز دلسا به 

صنعت مخابرات خواهیم داشت.

بومیسازی
درصنعتمخابراتکشور

دکتر محمدرضا پور ابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: هدف از ارائه این طرح، حل 
مشکلات موجود در زمینه مالیات بخش های مختلف است. به گفته پورابراهیمی، با توافقی که با دولت 
داشته ایم این اصلاحیه در قالب طرح به صحن ارائه خواهد شد. وی با اشاره به این که با تصویب این طرح، 
بزرگترین اتفاق در نظام اقتصادی کشور رقم خواهد خورد تصریح کرد: براساس این طرح، هرگونه درآمد 
در بخش های مختلف از جمله مسکن، ارز، طلا و هرگونه فعالیتی که خارج از محدوده فعالیت های فردی 
شــکل می گیرد، بعنوان مجموعه درآمد لحاظ می شود. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس افزود: این 
قانونی است که در کشور های مختلف اجرا شده است. امیدواریم بتوانیم تا چند هفته آینده، مهمترین 
موضوع اقتصادی کشور که اصلاح قانون مالیات های مستقیم است را به سرانجام برسانیم. بزودی کارگروه 
تخصصی جهش تولید و بهبود فضای اقتصادی کشور در ذیل شورای عالی هماهنگی کار خود را با حضور 
نمایندگان قوا آغاز خواهد کرد. قطعا در قالب لوایح دولت یا طرح هایی که می تواند مد نظر قرار گیرد، ما 
در نیمه دوم سال شاهد تحولاتی خواهیم بود. تشکیل این کمیسیون در صحن مجلس رای آورده است.

طرحاصلاحقانونمالیات
مستقیمبزودیدرصحن
علنی

محمدرضا پور ابراهیمی

دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی ج.ا.ا با صدور ابلاغیه ای، ضمن تایید صلاحیت 
حرفه ای دکتر  رضا مصطفوی برای تصدی مدیرعاملی بیمه میهن، از جمله بر بهبود عملکرد شرکت، 
اجرای حاکمیت شــرکتی و رعایت مقررات و اصول بیمه گری تاکید کرده اســت. دکتر مصطفوی 
مدیرعامل جدید بیمه میهن از سوابق درخشان و مؤثر بیمه ای در حوزه فنی و اجرایی برخوردار است 
و پیش از این، مدیر آموزش و توسعه، مدیرکل پذیرش مؤسسات و دفاتر بیمه ای، مدیرکل مبارزه با 
پولشــویی و مدیرکل توسعه مدیریت ریسک بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران را عهده دار بوده 
است. مصطفوی دانشجوی دکترا در رشته مدیریت تطبیقی و توسعه و در مرحله دفاع از رساله است 
و سوابق پژوهشی متعددی نیز در حوزه بیمه دارد. گفتنی است اعضای هیأت مدیره بیمه میهن پیشتر 
به اتفاق آراء دکتر مصطفوی را که به نمایندگی از بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برای عضویت در هیأت 
مدیره معرفی شده و بیمه مرکزی نیز این موضوع را تأیید کرده است، به عنوان مدیرعامل بیمه میهن 
انتخاب و برای انجام تشریفات اداری و احراز صلاحیت حرفه ای به بیمه مرکزی معرفی کرده بودند.

انتصاب
مدیرعامل
بیمهمیهن

رضا مصطفوی

لادن حیدری معاون توسعه مدیریت و منابع وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، خبرنگاران را یکی از تلاشگران و 
اقشار مخلص، صمیمی  و نقش آفرین در جهت ارتقای فرهنگ عمومی، جایگاه فرهنگی - سیاسی جامعه عنوان و 
تاکید کرد: در شرایط حاضر کشور، قلم خبرنگاران و نوع نگاهی که به موضوعات دارند، در استحکام بخشی به وحدت 
ملی تاثیر بسیاری دارد که باید با آگاهی بیشتری وظیفه خطیر خود را دنبال کنند.  در دنیای امروز بشر روزانه با 
مسایل متعددی روبرو است، موضوعات فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی، سیاسی و شرایط جهانی و غیره که هر یک 
بر جامعه تأثیرگذارند. با توجه به شتاب گردش اطلاعات برحسب ضرورت های اجتناب ناپذیر جهان کنونی، نقش 
کلیدی رسانه ها کتمان  ناپذیر است.  رسانه ها در رشد آگاهی و شکل دهی به افکار عمومی جامعه در حوزه های 
مختلف نقش موثر و چشم گیری دارند.  جامعه به واسطه تلاش آنان با دنیای اخبار و اطلاعات ارتباط برقرار می کند. 
خبرنگاران با نقش موثر و خطیری که در جامعه دارند، اساسی ترین قضاوت بین توده ها درباره مباحث مختلف یک 
جامعه را شکل می دهند. پدیده افکار عمومی هویت باطنی یک جامعه را مشخص می کند و اطلاع از این اخبار و 

وقایع اغلب از طریق رسانه های جمعی صورت می گیرد که خبرنگاران نقش مهم و موثری در آن دارند.

نقشبیبدیلقلمخبرنگاران
دراستحکامبخشی
بهوحدتملی

لادن حیدری

روابط عمومی بانک ملت، مجدداً نســبت به فعالیت های غیرقانونی و سودجویانه برخی کانال های 
تلگرامی با استفاده از نام و نشان این بانک به کاربران هشدار داد.

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، با وجود هشدارهای قبلی، کماکان شبکه ای از کانال ها و گروه های 
تلگرامی با ادعای پرداخت پول نقد در ازای عضویت و دعوت از دیگر کاربران برای عضویت، سوء استفاده از 
نام و نشان تجاری بانک ملت را ادامه داده که در راستای برخورد با این شبکه، اقدامات قانونی لازم از سوی 
بانک صورت گرفته است. روابط عمومی بانک ملت با تاکید بر این نکته که پیگیری سوء استفاده این شبکه از 
نام و نشان این بانک، از طریق مراجع قضایی و پلیس فتا نیز پیگیری می شود، به کاربران پیام رسان ها و شبکه 
های اجتماعی توصیه کرد که برای پیشگیری از هرگونه سوءاستفاده احتمالی، از عضویت در چنین گروه 
هایی یا دعوت از دوستان برای عضویت جداً پرهیز کنند. بر اساس این اطلاعیه، بانک ملت هیچ گونه کانال یا 
گروه رسمی در پیام رسان تلگرام ندارد و استفاده از نام یا نشان این بانک از سوی گروه ها و کانال ها غیرقانونی 

و ممنوع است و حق پیگرد قانونی را برای بانک ملت محفوظ نگه می دارد.

هشداردوبارهدربارهسوء
استفادهازنامبانکملت
درکانالهایتلگرامی

بانک ملت

محمد رضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران با بیان اینکه در مرحله نخست اجرای طرح، این اعتبار در بانک 
ملی ایران به اشخاصی تعلق می گیرد که روش غیرمستقیم را برای دسترسی به سبد سهام عدالت خود انتخاب کرده اند، 
گفت: امکان توثیق سهام عدالت و استفاده از این ظرفیت پس از پذیرش و ورود شرکت های استانی به بورس اوراق بهادار 
میســر خواهد شد. اکنون شرکت سهام عدالت استانی خراسان جنوبی به بورس اوراق بهادار تهران وارد شده، بنابراین 
امکان ارائه این خدمت به مردم خراسان جنوبی در حال حاضر فراهم است و با ورود سایر شرکت های سهام عدالت استانی 
به بورس، این خدمت توسعه می یابد. بانک ملی ایران به صورت پایلوت این برنامه را آغاز کرده و همه فرآیند های مربوط 
به این عملیات در این بانک به صورت غیرحضوری و دیجیتال انجام خواهد شد. متقاضیان می توانند از طریق اپلیکیشن 
ایوا در قبال توثیق سهام عدالت خود، به میزان ۵۰ درصد ارزش روز آن تا سقف ۱۰۰ میلیون ریال، کارت اعتباری دیجیتالی 
دریافت و اعتبار آن را در بیش از چهار هزار فروشگاه زنجیره ای کشور مصرف کنند. مهلت زمان تسویه این اعتبار یک ماه 
پس از نخستین تراکنش خواهد بود و در صورت تسویه در موعد مقرر، مجدداً برای ماه بعد شارژ اعتبار انجام خواهد شد. 

بهره مندان از این خدمت نه تنها سودی پرداخت نمی کنند، بلکه مشمول پاداش خوش حسابی نیز خواهند شد.

اعلامجزئیات
»ارائهکارتاعتباری
باتوثیقسهامعدالت«

محمد رضا حسین زاده

مهدی کلانتر زاده مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری قم از برگزاری نخســتین 
جشــنواره رسانه ای شــهرما در ۱۳ موضوع اصلی و ۴۳ موضوع شهری در قم خبر داد. شهرداری و 
مدیریت شهری دارای ۳۷۲ وظیفه مهم در اداره شهر و خدمت رسانی به شهروندان است که بیش 
از ۶۰ درصد از وظایف مدیریت شهری هنوز برای شهروندان شناخته  شده نیست.شهروندان شهر 
یاوران هستند و ما خادمان آن ها به شمار می رویم، به طور کلی خدمت کردن در قم با توجه به میزبانی 
از بیش از ۲۰ میلیون نفر زائر و وجود ظرفیت های مهمی چون حرم مطهر، مسجد جمکران و حوزه های 
علمیه، کاری ســخت و البته بسیار ارزشمند است. شهروندان باید در آستانه ورود به قرن جدید به 
نقاط مشترک با هدف مطالبه گری برای داشتن شهر هوشمند برسند. یکی از طرح های مهم برای 
تحقق این نقاط مشــترک و آشنایی شهروندان با وظایف مهم مدیریت شهری، برگزاری جشنواره 
رســانه ای شهرما توســط اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم است که فراخوان آن از 

مردادماه اعلام شده و شهروندان تا پایان شهریور در جهت ارسال آثار فرصت دارند.

نخستین
جشنوارهرسانهای
»شهرما«

مهدی کلانتر زاده

سیدیاســر رایگانی سخنگوی سازمان تعزیرات در پاسخ به سوالی مبنی بر این که چرا قیمت 
حبوبات و مرغ قطعه بندی شده بسته بندی این قدر با مرغ کامل و حبوبات فله ای تفاوت قیمت دارد؟ 
گفت: ســازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان حتماً باید در خصوص اختلاف قیمت ۵۰ تا ۶۰ 
درصدی کالا های بسته بندی با فله ای ورود کند. در این خصوص باید به ما تخلفات اعلام شود تا ورود 
کنیم و این که بگویند کالا های بسته بندی شده مشمول قیمت گذاری نیست، قابل پذیرش نیست.

شرکت های بسته بندی مجوز سازمان صمت را می گیرند و چون شناسه تولید دارند باید ضوابط و 
چارچوب های قیمت گذاری را هم رعایت کنند.

سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی از مسئولان سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
خواست بر قیمت کالا های بسته بندی نظارت کنند.

سخنگوی ســازمان تعزیرات گفت: سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان حتماً باید در 
خصوص اختلاف قیمت ۵۰ تا ۶۰ درصدی کالا های بسته بندی با فله ای ورود کند.

انتقادازاختلافحدود
6۰درصدیقیمتکالاهای
بستهبندیبافلهای

سیدیاسر رایگانی

با همکاری بین بخشی و در راستای حمایت معیشتی از مستمری بگیران معزز سازمان تأمین اجتماعی، 
باشگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور راه اندازی و به بهره برداری رسید.

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، تمامی مستمری بگیران سازمان تامین اجتماعی در سراسر 
کشور می توانند برای عضویت و بهره مندی از امتیازات این باشگاه با ورود به سایت باشگاه مشتریان سازمان 
تامین اجتماعی به نشانی club.tamin.ir نسبت به ثبت نام رایگان و اینترنتی در سامانه اقدام و از خدمات 
این باشگاه بهره مند شوند. در همین راستا، بازنشستگان و مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی می توانند 
از فروشگاه های طرف قرارداد با باشگاه مشتریان سازمان تأمین اجتماعی در سراسر کشورکالاهای مورد نیاز 
خود را به صورت اقساطی و بدون سود دریافت کنند و بانک رفاه کارگران اقساط مربوطه را از حقوق بازنشستگان 
کسر و به حساب فروشگاه های مربوطه واریز می کند. گفتنی است، اجرای این طرح در ابتدا به شکل آزمایشی 
در استان فارس انجام شد که به دلیل استقبال مستمری بگیران معزز از طرح مذکور، اکنون در سراسر کشور 

در دسترس تمامی بازنشستگان و مستمری بگیران این سازمان قرار گرفته است.

باشگاهمشتریانسازمان
تامیناجتماعیدرسراسر
کشوربهبهرهبرداریرسید

بانک رفاه کارگران

 علیرضا مختارپور در مراسم معارفه سرپرست 
معاونت اداری و مالی نهاد، اظهار داشت: امید است 
با وجود مجلس جدیــد و همکاری های در حال 
شکل گیری، اتفاقات مثبتی رقم بخورد و بتوانیم 
ضمن رفع موانع حقوقی، بودجه بیشــتری را به 

صورت پایدار برای نهاد تأمین کنیم. 
به گزارش اعتبــار به نقل از روابــط عمومی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، مراسم تکریم اسماعیل 
شــفاعی، معاون سابق اداری و مالی و معارفه هوتن والی 
نژاد به عنوان سرپرســت معاونت اداری و مالی نهاد ۱۹ 
مردادماه، بــا حضور علیرضا مختارپــور، دبیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور؛ امیــن متولیان، معاون 
برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات؛ مهدی رمضانی، 
معاون توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی؛ مهدی 
توکلیان، مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل؛ مهدی 
صبــاغ، مدیــرکل منابع انســانی و امور پشــتیبانی؛ 
محمدهادی زرافشان؛ مدیرکل حقوقی؛ عباس نعمتی، 
مدیرکل حراســت؛ هادی امیری، مدیــرکل عمرانی؛ 
محمدهادی ناصری طاهــری، مدیرکل کتابخانه های 
عمومی استان تهران؛ هوتن والی نژاد، سرپرست معاونت 
اداری و مالی نهاد و اسماعیل شفاعی، معاون سابق اداری 

و مالی نهاد برگزار شد.
علیرضــا مختارپور، دبیرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور در این جلسه اظهار داشت: جناب آقای 
شفاعی ســال های زیادی در نهاد زحمت کشیدند؛ کار 
کــردن در نهاد، نه تنها در معاونت اداری و مالی، بلکه در 
تمامی معاونت ها و ادارات کل نهاد، با ســایر دستگاه ها 
متفاوت بوده، پردردسر و بدون پشتوانه پایدار است. نبود 
بودجه و امکانات مطمئن و پایدار از یک ســو و توقعات 
منطقی و گاه غیرمنطقی از ســوی دیگر و در عین حال 
انجام فعالیت ها و برنامه های فرهنگی در سطحی گسترده 
و متنوع، دشــواری کار را نشــان می دهد. قطعا این کار 
انتخاب اول هیچ کسی نخواهد بود، آن هم در شرایطی که 
بــرای معاونان، مدیران و برخی همکاران ما در ســتاد، 

کارهایی کم دردسرتر و با مزایای بیشتر وجود دارد؛ حضور 
دوستانی که در این شرایط کنار ما می مانند و در حد توان 
خود به مجموعه کمک می کنند، برای ما ستودنی است. 
ان شاءالله همه ما در انجام کار خلوص عمل داشته باشیم؛ 
چراکــه برای ما که به دیانت و آخرتی معتقد هســتیم، 
موفقیت ها و تقدیرهای دنیوی به تنهایی کافی نیست و 
می دانیم دســتگاه محاسباتی دیگری هست که به طور 

جزئی به حساب مان رسیدگی می کند.
وی ادامه داد: آقای شــفاعی با وجود تمام مسائل و 
تنگناها، زحمات بسیاری کشیدند و امیدواریم آقای والی 
نژاد نیز در این مســئولیت موفق باشــند؛ از همکاران 
مجموعه اداری و مالی درخواست می کنم همانطور که با 
جناب آقای شــفاعی همفکری و همکاری داشتند، این 

شیوه را کماکان در پیش بگیرند. 
کار در معاونت مالی و اداری سنگین است؛ به ویژه 
امسال که در وضعیت ویژه ای هستیم و امیدی ایجاد شده 
که با وجود مجلس جدید و همکاری های در حال شکل 
گیری، اتفاقات مثبتــی رقم بخورد و بتوانیم ضمن رفع 
موانع حقوقی، بودجه بیشــتری را به صورت پایدار برای 

نهاد تأمین کنیم. برای انجام این امور فرصت زیادی نداریم 
و همکاران ما باید بســیار تلاش کنند. در استان ها هم 
مدیران و همکاران در حال فعالیت هستند و امیدواریم 
این تلاش ها به نتیجه برســد تا در دنیا و آخرت سربلند 

باشیم.
اسماعیل شفاعی: عدم توقف فعالیت ها و ایجاد 

بن بست در کارها، خط قرمز من بود
در ادامه اسماعیل شفاعی، ضمن تبریک عید غدیر، 
اظهار داشت: از بهمن ۱۳۹۳ حدود ۵ سال و شش ماه در 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور افتخار خدمت داشتم. 
از حمایت ها و محبت های جناب آقای مختارپور و نگاه 
تیزبین ایشان نسبت به مسائل که اتفاقات بزرگی را برای 

نهاد رقم زد، قدردانی می کنم؛ من از ایشان آموختم.
شــفاعی بیان کرد: در حوزه معاونت اداری و مالی 
مرســوم است که گاه امور با تأخیر انجام شود؛ طی مدت 
حضورم در نهاد، عدم توقف فعالیت ها و ایجاد بن بست در 
کارها، خط قرمز من بود و در این زمینه تمام تلاش خود 
را کــردم. نمونه بارز این امر افتتــاح چند باب کتابخانه 
مرکزی بود. با وجود تمام تلاش ها و زحمات جناب آقای 

رمضانی و همکاران ایشان در معاونت توسعه کتابخانه ها، 
موضوع تأمین منابع مالی یکی از مباحث اساســی این 
پروژه ها بود؛ خدا را شــاکرم که در کوتاه ترین زمان و به 

بهترین شکل، رفع شد.
وی ضمن آرزوی موفقیت بــرای هوتن والی نژاد، 
سرپرســت معاونت اداری و مالی نهاد، اضافه کرد: بنده 
توفیق همکاری با جناب آقای والی نژاد را داشته ام؛ تدین 
و تعهد ایشان زبانزد است  و قطعا کارها را بهتر از گذشته 

پیش خواهند برد.
در ادامه هوتن والی نژاد، سرپرست اداری و مالی نهاد، 
ضمن تبریک عید غدیر، اظهار داشــت: از اعتماد جناب 
آقای مختارپور تشکر می کنم و ان شاءالله به فضل خداوند 
و کمک مدیران نهاد و همکاران مجموعه معاونت مالی و 

اداری، بتوانیم پاسخ مناسبی به اعتماد ایشان بدهیم.
در ادامه این مراســم امین متولیان، معاون معاون 
برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات، اظهار داشت: 
شش سال حضور جناب آقای شفاعی در مجموعه نهاد به 
سرعت گذشــت؛ همکاری ما در این مدت فراتر از یک 
همکاری و همراهی اداری بود. با اینکه طبیعت کار اداری، 
 مسائل و مشکلاتی به همراه دارد، ایشان با روی خوش و 
ســعه صدر برادری کردند و فضــای رفاقت، همکاری و 
همدلی حاکــم بود. به پاس این برادری و رفاقت همواره 
دعاگویشان خواهم بود و امید که بیش از پیش بدرخشند.

در این مراســم همچنین مهدی رمضانی، معاون 
توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی و محمدهادی 
ناصری طاهری، عضو شــورای معاونین نهاد و مدیرکل 
کتابخانه های عمومی اســتان تهران با اشاره به اخلاق 
پسندیده و برخورد دوستانه اسماعیل شفاعی با همکاران 
معاونت اداری و مالی و نیز مدیران کل، برای هوتن والی 
نژاد به عنوان سرپرســت معاونــت اداری و مالی آرزوی 

موفقیت کردند.
گفتنی است، در پایان نشست دبیرکل نهاد ضمن 
تقدیر از خدمات اسماعیل شفاعی حکم انتصاب هوتن 

والی نژاد را به وی اهدا کرد.

رفع موانع حقوقی نهاد و تأمین بودجه پایدار انگیزه ما برای تلاش بیشتر است خبـــــر
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هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

دکتر غلامرضا سلیمانی رئیس بیمه مرکزی با بیان اینکه سرانه حق بیمه در ایران ۷۱۰ هزار تومان است 
که این رقم برای میانگین کشور های پیشرفته، ۸۱۸ دلار است و ما فاصله زیادی با این رقم داریم، افزود: در سال 
گذشــته، ۵۹ هزار میلیارد تومان حق بیمه تولید شد و ضریب خسارت هم حدود ۸۹ درصد بوده است. البته در 
سطح جهان این ضریب بین ۶۰ تا ۶۵ درصد است. تعداد بیمه نامه های صادر شده در سال ۹۸ را ۸۰ میلیون بیمه 
نامه و  در سال گذشته از ۲۵ میلیون خودروی فعال در کشور ۲۳ میلیون خودرو و از ۱۱ میلیون موتورسیکلت، ۲ 
میلیون موتورسیکلت تحت پوشش بیمه نامه ثالث بودند. نرخ دیه ۳۳۰ میلیون تومانی برای ماه های غیر حرام و 
۴۴۰ میلیون تومانی در ماه های حرام و ضریب خسارت در رشته بیمه ثالث برای سال گذشته معادل ۱۰۹ درصد 
بود که امیدوار هستیم با تصویب قانون راننده محور شدن رانندگان در کمیسیون اجتماعی دولت، این رقم کاهش 
یافته و سر و سامانی به وضعیت رانندگی خودرو و موتورسیکلت ها داده شود.  در سال گذشته همچنین ۲۳ هزار 
زیان دیده مقصر یا معسر در بیمه ثالث را شناسایی کردیم و با همکاری صندوق تامین خسارت های بدنی مانع از 

زندانی شدن این افراد شدیم که اقدام بزرگی توسط صنعت بیمه در زمینه مسئولیت اجتماعی بود.

سرانه
حقبیمهدرایران
چقدراست؟

غلامرضا سلیمانی

 شرکت بیمه دانا و کانون انجمن های صنفی کارفرمایان موسسات و شرکت های حمل و نقل داخلی 
کالای کشور قرارداد بیمه درمان تکمیلی و عمر و حوادث گروهی امضا و رد و بدل کردند.   در مراسم امضای 
این قرارداد حدود یک میلیون نفر از رانندگان ناوگان حمل و نقل کالای کشور از جمله کامیون داران تحت 
پوشش بیمه درمان تکمیلی بیمه دانا و بیش از ۴۰۰ هزار نفر از آنها نیز تحت پوشش بیمه های عمر و حوادث 
گروهی این شرکت قرار گرفتند.  در این مراسم دکتر ابراهیم کاردگر، نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 
بیمه دانا با اشاره به ارائه خدمات مطلوب بیمه ای به بیمه گذاران، رتبه نخست بیمه دانا در بیمه درمان تکمیلی 
کشور را یادآور شد و اظهار داشت: رانندگان ناوگان حمل و نقل کالا با حداقل امکانات، به اقتصاد کشور ارائه 
خدمت می کنند و وظیفه ما این است که بهترین و سریع ترین نوع خدمات بیمه ای را به این قشر زحمتکش 
ارائه کنیم. یکی از دغدغه های اصلی ما داشتن بیمه درمان تکمیلی برای عموم مردم  است و  با راه اندازی 
باجه های پرداخت خسارت در شهرها و بنادر مهم کشور از جمله بندرعباس و بندر امام خمینی)ره( بهترین 

نوع خدمت رسانی به رانندگان عزیز کشوری را از سوی شرکت بیمه دانا شاهد باشیم. 

یکمیلیونرانندهحملکالا
تحتپوششبیمهدانا
قرارگرفتند

ابراهیم کاردگر

سود ناخالص ناشی از فعالیت های بیمه ای بیمه آرمان در بهار ۹۹ با رشدی ۳۱۰ درصدی نسبت به بهار ۹۸ روبه رو بوده 
است. تازه ترین گزارش حسابرسی نشده شرکت بیمه آرمان نشان می دهد که این شرکت روند سودآوری خود را ادامه می دهد 
و در بهار امسال ۱۵۷ میلیارد و ۸ میلیون ریال سود شناسایی کرده که سود هر سهم این شرکت ۱۰۵ ریال برآورد شده است.  
این در حالی است که در بهار سال گذشته شرکت بیمه آرمان با زیان ۳۴ میلیارد و ۶۹۰ میلیون ریالی مواجه شده و به ازای 
هر سهم ۲۳ ریال زیان شناسایی کرده بود. این شرکت در سه ماه نخست امسال موفق شده تا نسبت به مدت مشابه پارسال 
حق بیمه بیشتری تولید کند، به نحوی که حق بیمه تولیدی شرکت بیمه آرمان از یک هزار و ۶۴ میلیارد و ۹۰۳ میلیون ریال  
در بهار پارسال به رقم یک هزار و ۱۲۴ میلیارد و ۲۷۰ میلیون ریال افزایش یافته است. البته درآمد حق بیمه این شرکت در 
این مدت یک درصد کمتر از بهار پارسال بوده و میزان درآمد بیمه آرمان در بهار امسال یک هزار و ۷۰ میلیارد و ۳۰۲ میلیون 
ریال برآورد شده است. این گزارش می افزاید: سود ناخالص ناشی از فعالیت های بیمه ای بیمه آرمان در بهار امسال با رشدی 
۳۱۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل بیش از  ۳۰۵ میلیارد و ۶۷ میلیون ریال بوده در حالی که فصل بهار سال گذشته 

این شرکت از محل فعالیت های بیمه ای تنها ۷۴ میلیارد و ۴۱۰ میلیون ریال سود شناسایی کرده بود.

رشد
31۰درصدی
سودبیمهگری

بیمه آرمان 

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توســعه تعاون از ایجاد ۳۶ هزار شــغل جدید با اختصاص چهار هزار 
میلیارد تومان تسهیلات به بخش توسعه روستایی خبر داد و گفت: طرح ملی اشتغال پایدار روستایی از سال 
۹۶ شروع شده است که چهار بانک توسعه تعاون، کشاورزی، پست بانک و صندوق کارآفرینی با اختصاص ۲۰ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات مسئول اجرای آن هستند که سهم بانک توسعه تعاون پرداخت تسهیلات تا سقف 
چهار هزار میلیارد تومان است. تاکنون دو هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان ازاین تسهیلات پرداخت شده است و هزار 
و ۵۰۰ میلیارد تومان آن نیز آماده پرداخت اســت. در رابطه به شــیوع کرونا و مشکلات ایجاد شده در کسب و 
کار ها چهار گام مهم برداشته شده است که امضای تفاهم نامه چهار جانبه با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
صندوق کار آفرینی و صندوق ضمانت ســرمایه گذاری یکی از این فعالیت هاست که در قالب آن صد میلیارد 
تومان تسهیلات با نرخ چهار درصد به متقاضیانی که از طریق وزارت کار معرفی می شوند پرداخت خواهد شد. 
هزار میلیارد تومان نیز در قالب یک بسته حمایتی از محل منابع داخلی با نرخ ۱۴ تا ۱۸ درصد پرداخت می شود 

که مدت زمان بازپرداخت آن حداکثر دو سال است و تا امروز ۵۰ میلیارد تومان آن پرداخت شده است.

ایجاد36هزار
اشتغالجدید
بهبخشروستایی

حجت اله مهدیان

در راســتای تقویت و گسترش تعاملات، تفاهم نامه همکاری فی مابین بانک دی و بیمارستان 
خاتم الانبیاء منعقد شــد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک دی، با هدف گسترش ارائه 
خدمات بانکی و توســعه تعاملات و همچنین در راستای حمایت از نظام سلامت کشور، دکتر برات 
کریمی، مدیرعامل بانک دی در دیدار با  دکتر پیرحسین کولیوند، مدیر بیمارستان خاتم الانبیاء تفاهم 
نامه همکاری امضا کرد. بر اساس این گزارش در این تفاهم نامه ارائه خدماتی همچون افتتاح حساب 
های متمرکز ویژه کارکنان بیمارستان، صدور انواع ضمانت نامه های ارزی و ریالی و گشایش اعتبارات 
اسنادی، اعطای انواع تسهیلات به کارکنان بیمارستان، فعالسازی خدمت CRN )واریز شناسه دار( 
به منظور ایجاد امکان واریز آنلاین هزینه های درمانی بیماران سراسر کشور، راه اندازی وب سرویس 
ویژه برای پردازش آنلاین دســتور پرداخت های گروهی بیمارســتان، ارائه انواع خدمات بانکداری 
الکترونیک و اینترنتی و همچنین ارائه درگاه پرداخت اینترنتی )IPG( ، ارائه خدمات بانکداری اینترنتی 

ویژه مشتریان حقوقی و صدور بن کارت برای کارکنان بیمارستان، مورد توافق طرفین قرار گرفت.

انعقادتفاهمنامه
همکاریبانکدی
بابیمارستانخاتمالانبیاء

برات کریمی

سید ضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا گفت: افزایش بهره وری و تعالی و ارتقاء بانک بدون وجود 
ســرمایه انسانی سالم و بانشاط، محقق نمی شود لذا تمام تلاش و هدف مدیریت بانک، فراهم ساختن 
محیطی بانشاط و بدون دغدغه فکری برای تمام همکاران ساعی، پرتلاش و سختکوش بانک است.امروزه 
قدرت ســازمانی در کنار برخورداری از سرمایه و درآمد کافی، در گرو مدیریت دانش و مشارکت دادن 
کارکنان در امور جاری و فعالیت های روزمره به منظور تقویت خودباوری و انگیزه آنان اســت که این 
موضوع در برنامه ریزی و سیاست های بانک، مدنظر قرار گرفته است.در این زمینه شعبی که از نسبت 
مصارف به منابع پایین تری برخوردارند و با اهداف فاصله دارند، باید تلاش کنند تا به حداقل نســبت 
مدنظر و مطلوب برسند.اگرچه پرداخت تسهیلات امری مهم و ضروری برای ارتقاء جایگاه بانک و افزایش 
سهم بازار است اما همکاران باید دقت کافی داشته باشند که سرعت در تخصیص منابع، موضوع بهداشت 
اعتباری را تحت الشعاع قرار ندهد، زیرا هرگونه سهل انگاری در این زمینه می تواند هم هزینه ها را افزایش 

دهد و هم توان و انرژی مجموعه را صرف امور پیگیری و به نتیجه رساندن پرونده های معوق نماید.

سرمایهانسانیباانگیزه؛
بانکرابهسمتپیشرفت
وتعالیسوقمیدهد

سید ضیاء ایمانی

تحلیلگران بیمه ای، خســارات بیمه شده در انفجار انبار بندر بیروت را حدود ۳ میلیارد دلار 
تخمین می زنند. به گزارش بخش بین الملل روابط عمومی بیمه آسیا به نقل از خبرگزاری رویترز، 
به گفته مقامات محلی، مجموع خسارات اقتصادی انفجار بندر بیروت، ۱۵ میلیارد دلار برآورد می 
شود که بخش اعظم آن تحت پوشش بیمه نیست. این گزارش می افزاید، شرکت های بیمه ای مونیخ 
ری، آکسا و آلیانز اعلام کرده اند که هنوز برای تخمین ارقام خسارت ها خیلی زود است ولی با اینحال، 
خسارات بیمه شده در این انفجار، بین ۲ تا ۳ میلیارد دلار برآورد می شود. بنا بر این گزارش، انفجار 
بیروت به بسیاری از املاک مسکونی و تجاری، از جمله رستوران ها و هتل ها صدمه زده است که به 
گفته منابع بیمه ای، بیشترین مطالبات بیمه شده نیز مربوط به این موارد است. گفتنی است، به طور 
کلی ضریب نفوذ بیمه در لبنان در سطح پایینی قرار دارد و بیمه های اموال تنها بخش کوچکی از 
صنعت بیمه لبنان را تشکیل می دهند. بخش بزرگی از پوشش های بیمه ای در لبنان در سه بخش 

بیمه های زندگی، درمان و اتومبیل متمرکز هستند.           

تخمین3میلیارددلاری
خساراتبیمهشده
درانفجاربیروت

بیمه آسیا

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین معرفی شهر 
مقدس قم به عنوان پایتخت فرهنــگ و هنر ایران 
اســلامی، گفت: انتخاب پایتخت فهمــا، می تواند 
چشم اندازی برای سال های آینده فراهم کند، علاوه بر 
این تاثیرات این انتخاب در فضای بیرون مســجد نیز 
موثر اســت، این اتفاق می تواند منجر به تاثیرگذاری 

جریان مسجدی بر جریان های فرامسجدی شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، آیین معرفی شهر مقدس قم 
به عنوان پایتخت فرهنگ و هنر ایران اسلامی عصر امروز )پنج 
شنبه ۱۶ مرداد( در محل حرم حضرت فاطمه معصومه)س( با 
حضور ســید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی، 
آیت الله سید محمدرضا سعیدی تولیت حرم مطهر کریمه اهل 
بیت)س(، حجت الاسلام والمسلمین حبیب رضا ارزانی مشاور 
وزیر و دبیر ستاد عالی هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد کشور و سید موسی حسینی کاشانی مدیرکل فرهنگ 

و ارشاد اسلامی استان قم برگزار شد.
سید عباس صالحی در این آیین طی سخنانی با بیان اینکه 
یکی از ویژگی های حضرت رسول این بود که آن حضرت رسالت 
خود را با کتاب آغاز کــرد و وحی مکتوب از آغاز بعثت همراه 
پیامبــر )ص( بود، اظهار کرد:  از ویژگی های خاص نبی مکرم 

اسلام این بود که بعثت نبوی از مسجد آغاز شد.
وی ادامه داد: از سوی دیگر زمانی که دولت شهر اسلامی 
می خواهد شکل بگیرد و پیامبر)ص( به مدینه می آید، نخستین 
قدم خود را با تاسیس مسجد آغاز می کند، بنابراین به نظر می آید 
دو فاز اصلی بعثت و رسالت نبوی، کتاب قرآن و دیگری مسجد 
است که از آغاز بعثت و در تدوام تمدن سازی اسلامی پیوند با 

این مهم دارد. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه انقلاب اسلامی 
نیز در تدوام این مســیر پیامبر)ص( با مسجد پیوند وسیعی 
داشت، خاطرنشان کرد: در دوران مختلف از جمله دفاع مقدس 
این پیوند بروز و ظهور ویژه ای داشت و فعالیت های متعددی 

در دل مسجد شکل گرفت.
صالحی یادآور شد: یکی از مجموعه های فعال در مساجد، 

کانون های فرهنگی هنری هستند، اکنون در سطح کشور ۲۵ 
هــزار و ۵۰۰ کانون با بیش از دو میلیون عضو حضور دارند که 
مشخصات آنها در سامانه بچه های مسجد ثبت شده است، این 
گستره از ظرفیت های قابل توجه فرهنگی، دینی و انقلابی ما 

است و اقتضا می کند که آن را گسترش و تعمیق ببخشیم.
وی افزود: دوســتان مــا در کانون های فرهنگی هنری 
مســاجد ایده های مختلفی را در ســال های اخیر و در تداوم 
فعالیت های پیشــین دنبال کردند، یکی از این ایده ها )فهما( 
اســت و بیش از ۲۵ هزار کانون در سال گذشته درگیر با یک 
رقابت وســیع و متنوع در قالب هشــت شــاخه، شاخص و 
محورهای مختلف و در نهایت ۷۲ موضوع شــدند قابل توجه 
بوده و از درون این رقابت پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران 

بیرون آمده است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تصریح کرد: هدف این بود 
که در یک رقابت و مسابقه به رتبه ای برسیم که الگوها متمایز 
و مشخص شود و سپس این الگوها تکثیر شود، به نظر بنده در 
این مســیر و رقابت که درسال گذشته انجام شد محصولات و 
تاثیرات متعددی را در درون کانون های فرهنگی هنری و بیرون 
از آن داشته ایم که باید نسبت به گسترش و عمق بخشی آن در 

سال های آینده بیشتر تلاش شود.
صالحی ابراز کــرد: در این میان باید به چند نکته توجه 
کنیم، نکتــه اول اینکه باید بتوانیم ایده ها و ابتکارات خلاقانه 
کانون ها را منتشر کنیم، این کانون ها مردمی هستند و تنوعی 
که در فضای کانون ها می بینیم یک ظرفیت اســت، نشر این 
ابتکارات و خلاقیت ها فرصت مبارکی است زیرا بخشی از این 
دو میلیون نفر عضــو در کانون ها اگر نگوییم همه اما اکثریت 
قاطع اعضا نوجوان و جوان هســتند که فضای سنی آنها حول 

ابتکار و خلاقیت می چرخد.
وی ادامه داد: نکته دوم این حرکت آن است که می تواند 
به کمک ایجاد شبکه های مفهومی و موضوعی بیاید، به عبارتی 
دیگر در ســطح این ۲۵ هزار و ۵۰۰ کانون و دو میلیون نیروی 
جوان شبکه های مهفومی و موضوعی پدید می آید، در واقع در 
۷۲ موضوع و هشــت شــاخص در شــکل کلان پیوستگی و 
شبکه سازی مجموعه ای ایجاد می شود، برای مثال کانون هایی 
که در حوزه نقاشی، سرود، حوزه های دینی و مذهبی و تلاوت 
قرآن فعال هستند با یکدیگر ذیل یک شبکه مرتبط شده و در 
کنار هم قرار بگیرند، این امر کمک به شکل گیری شبکه هایی 
در هر حوزه و موضوع می شود که سبب خواهد شد بسیاری از 

حوزه ها فعال و ظرفیت تصاعدی پیدا کنند.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی تصریح کرد: رویداد فهما 
در سال ۹۸ می تواند چشم اندازی برای سال های آتی باشد، اما 
ســومین نکته در این رویداد الگوسازی است، به این معنا که 
وقتی شــاخه های مختلف ۲۵ هزار و ۵۰۰ کانون به ســمت 
الگوسازی حرکت کنند، کارهای متعددی می توان انجام داد تا 
کانون هایی که ممکن است در فضایی وارد نشده باشند تشویق 

به ورود شده و فعالیت کنند.
صالحی افزود: به نظر می آیــد تداوم این اهداف و موارد 
مشــابه در ســال نخســت انتخاب پایتخت فهما، می تواند 
چشــم اندازی را برای سال های آینده فراهم کند، علاوه بر این 
تاثیرات این انتخاب در فضای بیرون مسجد نیز موثر است، این 
اتفــاق می تواند منجر بــه تاثیرگذاری جریان مســجدی بر 

جریان های فرامسجدی شود.
وی ادامه داد: اینکه جریان تئاتر به مســجد بیاید و روی 
غیرمسجد اثر بگذارد، جریان سرود و فضاهای آوایی مسجد بر 
فضای غیرمسجد اثر بگذارد، جریان هنرهای تجسمی مسجد 
بر فضای هنرهای تجسمی غیرمسجد اثر بگذارد یک جریان 
فرهنگی دینی را ایجاد می کند. یکــی از مواردی که همواره 
دغدغه بوده و هســت این است که ۸۰ میلیون ایرانی در تمام 
ایام سال احساس کنند که با مسجد مرتبط هستند. این نگاه 
باعث می شود که ۲۵ هزار و ۵۰۰ کانون و سایر نهادها همچون 
پایگاه های بسیج بتوانند بر جریان فرامسجدی اثرگذار باشند، 

این موارد از مولفه هایی بود که فهما به دنبال آن بود.
قم؛پایتختفرهنگوهنرمساجد

ایراناسلامیتاسال۱۴۰۰
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی اضافه کرد: این که 
استان قم به عنوان اولین پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران 
اسلامی انتخاب شد، امری مبارک است، طبیعی است که قم 
پایتخت فرهنگی تشیع است، پایتخت فرهنگی و مرکز اصلی 
انقلاب اسلامی است و بوی انقلاب از قم استشمام می شود. به 
یک معنا پایه های اصلی انقلاب اسلامی ایران و مسجد ارتباط 
وسیعی با قم داشتند و بنابراین از آنجایی که ظرفیت قم قابل 

توجه بود در نتیجه این انتخاب صورت پذیرفت.
صالحی خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط فعلی ناشی از 
شــیوع ویروس کرونا، انتخاب قم به عنوان پایتخت فرهنگ و 
هنر مساجد ایران اسلامی تا سال ۱۴۰۰ امتداد دارد، از سوی 
دیگر از آنجایی که اولین سال برگزاری و انتخاب پایتخت است 
طبیعتا این انتخاب روی سال های آتی نیز تاثیر می گذارد زیرا 
از ورای این پایتختی اتفاقات دیگر در کانون ها رقم می خورد، 
یعنی مســیر در شــریان جریان فعالیت های شهرستان ها و 
استان های ایران حرکت می کند، اما طبیعتا شروع کننده این 
مســیر قم است، بنابراین هراندازه که این شروع محکم تر و پر 
برنامه تر باشــد طبیعتا دیگران را نسبت به مسیرهای بعدی 

رهنمون می کند. 
وی تصریح کرد: در گذشــته نیز همین گونه بود، شهر 
مقدس قم از ســال ۱۳۴۱ خیزش ها را آغاز و به تدریج ســایر 
شهرها نیز حرکت خود را آغاز کردند، سال ۱۳۵۶ نیز خیزش 
مجدد از قم آغاز شد و به سایر شهرها راه یافت، ما امیدواریم که 
بحث پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران با این نگاه شروع شود 
که نقطه آغاز قم است و در این مسیر اگر استان قم با توجه به 
توانایی هایی که داشــته و دارد حرکت کند، شــاهد تاثیرات 

شگرفی خواهیم بود.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی بیان کرد: ظرفیت حوزه 
علمیه قم اقیانوس بی پایانی اســت، از ســوی دیگر فضاها و 
موقعیت های قم و مراکز فرهنگی و دینی که در این شهر وجود 
دارد قابل توجه است، در نتیجه این ظرفیت ها می تواند کمک 
کند تا در یک سال و نیم آینده شاهد این باشیم که کانون های 
فرهنگی هنری این استان و سایر استان ها اتفاقات خوبی را رقم 
زده و شــاهد نوآوری باشیم به گونه ای که امسال و سال آینده 
بتوانیم فعالیت استان ها و شهرستان های دیگر را با ارجاع به قم 
و فعالیت های و برنامه های این اســتان برای تحول و حرکت 

فرهنگی در مساجد و کانون های مساجد ببینیم.  
صالحی در پایان گفت: این انتخاب را که با دهه امامت و 
ولایت، در آستانه عید غدیر و شب جمعه مصادف شده است به 
فال نیک می گیریم و امیدواریم که منشا خیر و برکت مادی و 
معنوی برای استان و جامعه مسلمانان ایران و بلکه جهان شود.

فهما می تواند منجر به تاثیرگذاری بر جریان های فرا مسجدی شود 

مجتبی کاتب رئیس هیئت مدیره بیمه ســرمد گفت: در چهار ماهه ابتدای ســال ۹۹، حق بیمه 
تولیدی شرکت نسبت به سال گذشته ۸۳ درصد رشد پیدا کرده است. درباره عملکرد چهار ماهه سرمد 
در سال ۹۹ گفت: عملکرد شرکت نشان می دهد که مسیر رشد بیمه سرمد در چهار ماه ابتدایی سال هم 
ادامه پیدا کرده و موفقیت های سرمد در سال گذشته اتفاقی نبوده است. در چهار ماه نخست سال ۹۹ 
حق بیمه تولیدی شرکت ۸۳ درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته و تعداد بیمه نامه های صادره نیز 
۲۲ درصد افزایش پیدا کرده اســت. کاتب هم چنین گفت که این شرکت با حفظ توانگری سطح یک، 
ضمن افزایش این نسبت، توانگری مالی خود را به ۱۴۷ درصد افزایش داده است. بیمه سرمد با ثبت نرخ 
بازدهی ۱۹۵ درصدی در بخش سرمایه گذاری و شناسایی ۲۷۰۰ میلیارد ریال درآمد از این محل در ۴ 
ماهه ابتدایی ســال جاری، تحولی بزرگ را مدیریت نقدینگی شــرکت به نسبت نرخ بازدهی تنها ۱۵ 
درصدی مدت مشــابه سال ۹۸ رقم زده است. سهم بیمه های زندگی از حق بیمه تولیدی نیز در بیمه 
سرمد به رقم قابل توجه ۲۶ درصد افزایش پیدا کرده است که موفقیت دیگری برای این شرکت است.  

رشد83درصدی
حقبیمهتولیدی
بیمهسرمد

مجتبی کاتب
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

مدیرعامل بانک صادرات ایران از پرداخت 
تسهیلات برای نوسازی دو هزار و 4۵۰ کامیون و 
تریلر با نرخ مصوب بانک مرکزی و در قبال ترهین 

کامیون های مورد خریداری خبر داد. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  وزارت راه 
و شهرسازی، آیین امضای قرارداد سه جانبه نوسازی پنج 
هزار دستگاه ناوگان حمل ونقل برون شهری کالا، با حضور 
محمد اسلامی، وزیر راه وشهرسازی، عبدالهاشم حسن نیا، 
معاون وزیر و رئیس ســازمان راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای، حجت الــه صیدی، مدیرعامل بانک صادرات و 
بخش خصوصی در محل وزارت راه و شهرسازی برگزار 

شد.
حجت   اله صیدی، مدیرعامل بانک صادرات ایران در 
بخشی از این مراسم، هزینه مبادله، زیرساخت ها و شبکه 
حمــل و نقل را از کلیدی ترین شــاخص های توســعه 
اقتصادی برشمرد و با اشاره به اینکه قیمت کالای تولیدی 
که به دســت مصرف کننده می رسد نیز شاخص مهمی 
است، گفت: اگر کالا با دو سه درصد هزینه، صرف نظر از 
سود به دست مصرف کننده رسید، از نظر  وضعیت توسعه 
اقتصادی بهتر از آن اســت که همین کالا با سه یا چهار 
درصد هزینه به دست او برسد؛ به طوری که امروز هزینه 

مبادله، یکی از مهم ترین شاخص هاست.
او زیرساخت ها و شبکه حمل و نقل را دومین شاخص 
توســعه یافتگی خواند و ادامه داد: این شــاخص، رابطه 
مستقیمی با هزینه مبادله دارد و می تواند به شدت آن را 
کاهش دهد  این بانک افتخار می کند که در این خصوص 
ماموریت ویژه ای داشته و امروز در ادامه توافق قبلی وارد 
مرحله بعدی می شویم و گام بلند دوم را بر می داریم. بانک 
صادرات ایران ۵۰ هزار  میلیارد ریال با بازپرداخت شش 
ماهه به منظور نوسازی و جایگزینی ناوگان حمل و نقل 
جاده ای کشور اختصاص داده است که این موضوع  امروز 
در قالب امضای تفاهم نامه بین بانک صادرات ایران، وزارت 
راه و شهرسازی  و بخش خصوصی مورد توافق قرار گرفت.

تسهیلات بانک صادرات ایران برای خرید دو 
هزار و 4۵۰ کامیون و تریلر

مدیرعامل بانک صادرات ایران افزود: تســهیلات 
بانک صادرات ایران برای خرید دو هزار و ۴۵۰ کامیون و 
تریلــر با نرخ مصــوب بانک مرکــزی و در قبال ترهین 
کامیون هــای مورد خریداری و بــا بازپرداخت ۷۲ماهه 
پرداخت می شود. هم اکنون بیش از یک صد هزار کامیون 
بالای ۳۵ ســال در کشــور وجود دارد کــه در هر ۱۰۰ 
کیلومتر پیمایش نزدیک بــه ۶۰ لیتر گازوئیل مصرف 
می کنند و با توجه به وضعیت یادشــده، نوسازی ناوگان 
حمل و نقل جــاده ای از طرف دولت مورد پیگیری قرار 
گرفت و با اجرای تفاهم نامه حاضر دو هزار و ۴۵۰ دستگاه 

کامیون و تریلر جایگزین خواهد شد.
او کاهش ســهم حمل و نقل جــاده ای با توجه به 
افزایش ســهم حمل و نقل ریلی در برنامه ششم توسعه، 
به صرفه نبودن خروج کامیون فرسوده از چرخه فعالیت 
برای کامیون داران و همچنین افزایش نیافتن سهم حمل 
و نقل جاده ای در ســال های اخیــر را مبنای پرداخت 
تســهیلات جدید بانک صادرات ایران عنــوان و اظهار 
امیدواری کرد، پرداخت این تسهیلات به عنوان  بخشی 
از مسئولیت اجتماعی بانک صادرات ایران بتواند به کاهش 
مخاطرات جاده ای و  کاهش هزینه های سوخت کمک 

کند.
مدیرعامل بانک صادرات ایران  افزود: سالانه حدود 
دو میلیارد تن کالا از طریق کامیون وارد کشور و  حدود 
۶ میلیارد و ۲۲۸ میلیون تن کالا هم از طریق کامیون از 
ایران به دیگر کشورها صادر می شود که با توجه به اهمیت 
حجم مبادلات تجاری که از این طریق صورت می گیرد،  
اختصاص تســهیلات به خدمات حمل و نقل جاده ای و 
افزایش ضریب ایمنــی و کیفیت این بخش از خدمات، 
پرداخت تسهیلات مورد تفاهم این بخش ضرورت دارد.

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی گفت: ۹۰۰ هزار 
واحد مسکونی تا پایان دولت دوازدهم افتتاح خواهد شد 
که ۵۰۰ هزار واحد آن مربوط به مسکن مهر نیمه تمامی 
است که تکمیل می شــود.  البته تعداد۵۰۰ هزار واحد 
مسکن مهر نیمه تمام، علاوه بر تعداد واحدهای مسکن 
مهری است که در محاکم پرونده دارند که عمدتا تعاونی 
بوده و طرف قرارداد با وزارت راه و شهرسازی نیستند و تا 
زمانــی که رای دادگاه برای این پرونده ها صادر نشــود، 

نمی توانیم کاری کنیم چرا که خارج از کنترل ماست.
در حال حاضر از ۵۰۰ هزار واحد نیمه تمام مسکن 
مهر، حدود ۶۸ هزار واحد نیمه تمام را در حال ســاخت 

داریم که پرونده آن به زودی بسته می شود. 
بــا افتتاح بقیه واحدها به زودی جشــن اختتامیه 
مسکن مهر را در استان ها برگزار می کنیم. در ابتدا که اقدام 
به ثبت نام متقاضیان کردیم برای تحت پوشش قراردادن 
جامعه کارگری و بازنشستگان با وزارت تعاون، برای جامعه 
فرهنگی شاغل و بازنشسته با وزارت آموزش و پرورش و 
برای شاغلان و بازنشستگان نیروهای مسلح با وزارت دفاع 
و سایر دستگاه ها تفاهم نامه هایی را مبادله کردیم تا منابع 
و زمین بیاورند و  بتوانیم جامعه هدف خود را گســترش 
دهیم. امروز ۴۰۰ هزار طرح اقدام ملی مسکن در سطح 
کشور تامین زمین شده  و پروژه های آن تعریف شده است.
تعداد بسیاری از شهرها زمین توسط بنیاد مسکن به مردم 
واگذار شده یا در حال واگذاری است که به صورت گروهی، 

واحدهای خود را می سازند.
 در برخی شهرها خانه ها یک طبقه است و در برخی 
نیز ساختمان های دو طبقه چهار واحدی در یک زمین 
برای چندین خانوار تخصیص داده خواهد شد که توسط 

بنیاد مسکن مدیریت می شود.
وزیــر راه و شهرســازی تصریح کرد: شــماری از 
استان های پیشتاز در طرح اقدام ملی مسکن،  به آستانه 
تحویل رسیده اند و به زودی مسکن ملی را به مردم ارائه 

می دهند.
وی خاطر نشان کرد: در سایر استان ها نیز واحدهای 

طراحی شده در دست احداث است.

خبـــر
پرداختتسهیلاتنوسازیناوگان
برونشهریبابازپرداخت۷۲ماهه

پروندهمسکنمهرآبان
امسالبستهمیشود

برای رسیدن به نقطه مطلوب در صنعت هوایی نیاز 
به همکاری دولت، وزارت راه و قوه قضاییه داریم 

تــورج دهقانی زنگنــه، رییس جدید ســازمان 
هواپیمایی کشــوری در مراســم تکریم علی عابدزاده و 
معارفه خود، با بیان اینکه آمریکا تمام تلاش خود را برای 
زمینگیر کردن صنعت هوایی کشــور انجام داده است، 
گفت: در دوران تحریم موفق شدیم هواپیماهای جدید 
وارد ناوگان هوایی کشور کنیم، شرکت های هواپیمایی 
جدید تاسیس و نیروهای زبده و متخصص تربیت کنیم. 
اکنون تعمیر و نگهداری تمــام هواپیماهای موجود در 
کشــور تا رده های سنگین به همت نیروهای متخصص 
انجام می شــود. شرکت های دانش بنیان جدید تاسیس 
شده اند و پیچیده ترین قطعات را می سازند.  در شرایطی 
قرار داریم که ارکان اصلی صنعت یعنی سازمان هواپیمایی 
کشــوری به عنوان متولی و نماینده حاکمیت، شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و شرکت های هواپیمایی 
در هماهنگی و تعامل خوبی به سر می برند. شرکت  های 
آموزشــی و هندلینگ نیز علی رغم مشکلات، خدمات 
خوبی را به مردم ارائه می هند. اما این به مزله آن نیســت 

که در نقطه مطلوب قرار داریم. 
وی با تقدیر از زحمات آقای عابدزاده گفت: اقدامات 
خوبی از قبیل آزادسازی نرخ بلیت پروازهای داخلی که 
در برنامه چهارم و پنجم تصویب شده بود، به همت آقای 
عابدزاده در صنعت انجام شد که بسیاری گره های صنعت 
را گشــود. برای عبور از بحران کرونا، مشکلات ناشی از 
تحریم، ارتقای ایمنی و بهبود سطح خدمت گذاری نیاز به 
هماهنگی بیشتر و استفاده از ظرفیت های قانونی موجود 
داریــم. در این زمینه بــا حمایت دولــت، وزارت راه و 
شهرســازی و قــوه قضاییه بــه نقطه مطلــوب برای 

خدمت رسانی به مردم خواهیم رسید.
www.etebar.net
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در این قرارداد حدود ۱۴ هزار میلیارد تومان ذکر شده است. بانک صادرات نیز معادل ۸۰ درصد قیمت کامیون نو را تسهیلات پرداخت می کند. سود این تسهیلات ۱۸ درصد است که ۹ درصد آن را سازمان راهداری 
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۴۰ سال دارند.

نوسازی
 5۰۰۰ کامیون 

برون شهری 
کلید خورد 

 وزیر راه و شهرسازی در آئین 
تکریم و معارفه رئیس جدید سازمان 
هواپیمایی کشوری گفت: در چنین 
برنامه هایی باید یک نگاه روبه جلو 
داشت آنهم در شرایطی که کشور در 

شدیدترین تحریم ها قرار دارد. 
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی وزارت راه و شهرســازی، محمد 
اسلامی، در مراسم آئین تکریم و معارفه 
رئیس جدید سازمان هواپیمایی کشوری 
با اشاره به این که در چنین برنامه هایی باید 
یــک نگاه روبه جلو داشــت، اظهار کرد:  
کشــورمان هم اکنون در شــدیدترین 
تحریم ها قرار دارد و هیچ کشوری در طول 
تاریخ با این شدت از تحریم ها مواجه نبوده 

است.
وی افزود: به لطف الهی و تلاش های 
انجام گرفته در کشــور، پیشــرفت های 
زیادی را شــاهد بودیم و هم اکنون زمان 
این اســت که برای مقاوم سازی اقتصاد 
خودمان که یک اقتصاد بازدارنده است، 

تلاش انجام گیرد.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: 
بســیار مهم اســت که با انجام اقدامات 
مناســب ظرفیت جغرافیای اقتصادی 
خودمان را بیش از جغرافیایی سرزمینی 
گسترش داده و سهم بیشتری از بازارهای 
بین المللی را نصیب خودمان کنیم. این 
یک نیاز اســت و باید به این دســتاورد 

برسیم.
این عضو کابینــه دولت دوازدهم با 
تاکید بر اینکه بــا این تکریم و معارفه ها 
هیچکــس از مدار خدمت خارج نخواهد 
شــد، افزود: در این زمینه باید از یکسری 
دشمنی های شــخصی افراد که منافع 
شــخصی خودشــان را دنبال می کنند 

جلوگیری شــود چرا که وقت مسئولان 
کشور را می گیرند.

وی افــزود:  در حوزه های مختلف از 
جمله حوزه هوایی در یک دهه گذشــته 
این مســائل زیاد بوده و ایجاد مزاحمت 
ایجاد شــده است و به همین خاطر وقت 
صــرف پرونده هایی می شــود که اصلا 

کارشناسی نیست.
محمد اسلامی با تاکید بر اینکه در 
این مســیر باید یک هماهنگی و اعمال 
مدیریت با اقتدار انجام شود، اظهار داشت: 
به این شکل ما اسیر مسائل فرعی نخواهیم 
شد و با ماندن در مسیر اصلی زمینه ساز 

ارتقاء کشور را فراهم می کنیم.  
سلامی افزود: قصدمان نبود در این 
مقطع آقای زنگنه را از پست مدیریت وی 
از هما جابه جا کنیم البته طرح جابه جایی 
آقایــان در هیات دولــت زمانبر بود اما با 
شــناختی که رئیس جمهوری از آقایان 
داشتند و با تایید رهبری این دو بزرگوار 
)امیر برخور و زنگنه( به سمت های جدید 
منسوب شدند. امیدواریم با مدیریت این 
افــراد اهدافمان در صنعــت هوانوردی 

محقق شود.

وزیر راه و شهرســازی همچنین در 
حاشیه این مراسم، در جمع خبرنگاران با 
بیان اینکه هیــچ فرد مبتلا به کرونا حق 
تردد در سیســتم حمل و نقل عمومی را 
ندارد، گفت: تردد افراد مبتلا به کرونا جرم 
اســت و طبق مصوبه ستاد ملی مبارزه با 

کرونا با این افراد برخورد می شود.
وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: در 
فرودگاه ها هم تب سنجی انجام می شود و 
تب تنها عاملی اســت کــه از طریق آن 
می توانیم افراد مشــکوک بــه کرونا را 

تشخیص دهیم.
اسلامی ادامه داد: ضمن اینکه رعایت 
حفاظت فردی و استفاده از ماسک در تمام 
فرودگاه ها و سیستم حمل و نقل عمومی 
قانون است و در بدو ورود به فرودگاه ها هم 
ماسک به مسافران با نرخ مصوب فروخته 

می شود.
وی درباره دلیل برکناری عابدزاده 
گفت: این تصمیم به هیچ چیزی ربطی 
ندارد. ایشان پنج ســال در این سیستم 
مدیر بود و با توجه به شــرایط ســازمان 
هواپیمایی کشوری، این ضرورت را دیدم 
 که نســبت بــه جابه جایی مســئولان 

اقدام کنیم.
وزیر راه و شهرســازی همچنین در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا امیر 
برخور که برای ریاست هما انتخاب شد، 
بازنشسته است، گفت: هم آقای برخور و 
هم آقای زنگنه شاغل هستند و موضوع 

بازنشستگی مطرح نیست.
اسلامی همچنین در پاسخ به سوالی 
مبنی بر آخرین اخبار از بازخوانی جعبه 
سیاه هواپیمای اوکراینی در فرانسه گفت: 
آزمایش ها انجام و مشاهدات عینی ثبت 
 CVR و FDR شده اســت. اطلاعات

دانلود و تطبیق داده شده است.
وی ادامه داد: تمام این اطلاعات در 
حــال جمع بنــدی هســتند و در حال 
هماهنگی با طرف اوکراینی هستیم که 
گزارش نهایی را اعلام کنیم و این گزارش 

به زودی اعلام می شود.
وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه 
آسمان ایران همچنان امن ترین آسمان 
جهان اســت، گفت: اســتکبار جهانی با 
شیطنت ها و مداخلات به دنبال این است 
که وانمود کند آسمان ایران امن نیست و 
قبل از رخداد هواپیمای اوکراینی هم این 

اقدامات را آغاز کرده است.
اسلامی افزود: یک شرکت انگلیسی 
استخدام شــده تا موازی با مسیر ایران، 
مسیر هوایی ایجاد کند که این مسیر را با 
نازل تریــن قیمت بازگشــایی کرده و به 
دنبال جذب ایرلاین ها به این مسیر هوایی 

است.
وی تاکیــد کــرد: ما همــواره در 
بیانیه هــای خود به اعتمادســازی برای 
مســیر هوایی ایران ادامــه می دهیم اما 
کاهش پروازهــا به طور طبیعی به دلیل 

شرایط کرونایی است.

وزرای راه و شهرسازی ایران و 
حمل و نقل و زیرساخت ترکیه در 
جلسه ای ویدئو کنفرانسی آخرین 
وضعیت دو کشور در حوزه حمل و 

نقل را مورد بررسی قرار دادند. 
به گــزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی  وزارت راه و شهرســازی، عصر 
امــروز ۲۲ مردادمــاه ۱۳۹۹، محمد 
اسلامی وزیر راه و شهرسازی جمهوری 
اســلامی ایــران در جلســه ای ویدئو 
کنفرانسی با عادل کارا اسماعیل اوغلو، 
وزیر جدید حمل ونقل و زیرســاخت 
ترکیه درخصوص وضعیت دو کشور در 
حوزه حمل ونقل به بحث و تبادل نظر 

پرداخت.
در این جلسه محمد اسلامی وزیر 

راه و شهرسازی ایران بر تشکیل هرچه 
سریع تر برگزاری کمیته مشترک حمل 
و نقل دو کشور در سطح معاونان تاکید 
داشت که این موضوع مورد قبول طرف 
مقابل قرار گرفت. در همین خصوص بنا 
شــد این جلســه در کوتاهترین زمان 
ممکن بــه صورت ویدئو کنفرانســی 
تشکیل تا در ادامه مصوبات آن با بررسی 
در سطح وزرای دو کشور به شکل یک 
تفاهمنامه امضا و هرچه سریع تر قابلیت 

اجرایی و عملیاتی پیدا کند.
در این جلسه وزیر راه و شهرسازی 
ایــران همچنین بر ســرعت گرفتن 
ترانزیت جاده ای دو کشور در مرزهای 
مشــترک تاکید داشــت و با اشاره به 
اقدامــات و تدابیر بهداشــتی صورت 

پذیرفته در زمینه کنترل ویروس کرونا، 
خواهان روان شدن تردد کامیون ها در 
مرزها و بالارفتــن آمار جابه جایی کالا 

شد.
در ادامه این جلســه بحث توسعه 
حمل و نقل ریلی بین ایران و ترکیه دیگر 
موضوعی بود که محمد اسلامی، وزیر 
راه و شهرسازی به آن اشاره داشت. در 
این خصوص وزیر راه و شهرسازی ایران 
با اشاره به تنها مرز ریلی ایران با ترکیه 
از طریق مــرز رازی بــه وان ترکیه بر 
افزایش تعداد مرزهای مشترک تاکید 
کرد. در این گفت وگوی ویدئو کنفرانسی 
اســلامی با اشاره به اینکه یک ایستگاه 
باعث بالا رفتن رسوب بار در مرز بین دو 
کشور خواهد شد، با بیان این که ایران 

براســاس مذاکرات ســران دو کشور، 
ایستگاه چشمه ثریا را برای بازگشایی 
یک مســیر ریلی جدید پیشــنهاد و 
مطالعات انجام شــده آن برای کشور 
ترکیه ارســال شده اســت، بر سرعت 
بخشی در ارســال نتایج و معرفی مرز 

مدنظر طرف مقابل تاکید داشت.
در این خصوص محمد اسلامی در 
پایان این جلسه با بیان اینکه لازم است 
در کارگروه مشــترک حمل و نقل دو 
کشــور این موضوع هرچه سریعت تر 
خاصیت ترانزیتی بگیرد، ضمن تبریک 
مجدد به عادل کارا اسماعیل اوغلو، وزیر 
جدید حمل و نقل و زیرساخت ترکیه 
اشاره ای بر اهمیت ترسیم یک نقشه راه 

مشترک بین دو کشور داشت.

معاون وزیر راه و شهرســازی 
مالیات بر خانه های خالی تحت تملک 
بانک ها را تا 2 برابر سایر مردم اعلام 

کرد.
محمود محمودزاده اظهار داشــت: 
مهم ترین هدف طرح مالیات بر خانه های 
خالی این اســت که این واحدها وارد بازار 
مصرف شود. حال فرقی نمی کند که خانه ها 
متعلق به افراد حقیقی یا دســتگاه های 
دولتی و بانک ها باشد. حتی برای واحدهای 
در تملــک دولت و بانک هــا جریمه های 

سنگین تا دو برابر نسبت به سایر شهروندان 
در نظر گرفته شده است. 

وی در واکنش به این سوال که برخی 
عنوان می کنند تعــداد خانه های خالی 
متعلق به بانک ها چندان قابل توجه نیست 
تاکید کرد: مــا هیچ قضاوتی در خصوص 
تعداد این واحدها نداریم اما حرف من این 
اســت که حتی اگر یک خانه باشد باید به 

بخش مصرف برسد. 
در همین زمینه، عبدالناصر همتی، 
رئیس کل بانک مرکــزی  در واکنش به 

اینکه بانک ها مسکن های خالی را احتکار 
کرده اند، گفت: این اطلاعات غلط است، 
زمانی گفته شــد  دو میلیون و ۲۰۰ هزار 
مســکن خالی در کل کشور و از این میان 
۱۰ هزار از این تعداد برای بانک هاست که 
طبق تحقیــق بنده ایــن واحدها خالی 
نیستند.این ۱۰ هزار واحد مسکونی در ۳۰ 
بانک هستند که خالی نیستند و تملیکی 
هســتند و بســیاری از آن ها برای فروش 
عرضه شــده و ۱۰ سال است که در دست 
بانک ماند ه اند. حتی برخی از آن ها کاربری 

متفاوتــی دارند. ضمن اینکه اگر ۱۰ هزار 
واحد مسکونی در تصرف بانک ها خالی هم 
باشد در قبال دو میلیون و ۲۰۰ هزار خانه 

خالی چیزی نیست.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: ۹۰ 
درصد تامین مالی کشور را بانک ها انجام 
می دهند و نباید این خدمت را زیر ســوال 
برد. ۲۰ هزار میلیارد تومان اعتبار به ودیعه 
مسکن اختصاص داده شــد و از بانک ها 
خواســتیم نرخ ســود بیش از ۱۳ درصد 

نباشد.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد

 باید بازار هوایی کشور را به یک بازار بین المللی 
تبدیل کنیم 

در جلسه ای ویدئو کنفرانسی بین وزرای راه و شهرسازی ایران و حمل و نقل ترکیه مطرح شد

توسعه حمل ونقل ریلی بین دو کشور با ایجاد یک مسیر جدید

مالیات بر خانه های خالی بانک ها 2 برابر اخذ می شود 
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش

خبـــــر

خلیل محبت خواه مدیرکل راه و شهرسازی 
استان تهران نحوه زمان بندی مراجعه مشمولان 
دریافت تسهیلات کمک ودیعه مسکن به بانک ها 

و مدارک مورد نیاز را اعلام کرد.
درباره تسهیلات کمک ودیعه مسکن اظهار داشت: 
پرداخت این وام از دیروز چهارشــنبه ۲۲ مرداد ماه آغاز 
شده اســت و سقف تســهیلات اعطایی در تهران ۵۰، 

کلانشهرها ۳۰ و سایر شهرها ۱۵ میلیون تومان است.
وی با تاکید بر اینکه پرداخت تسهیلات کمک ودیعه 
مسکن یا بر اساس آنچه شورای فقهی بانک مرکزی اعلام 
کرده »تسهیلات مرابحه خرید کالا و خدمات«، مختص 
مستأجران است، افزود: زمان بندی ثبت نام متقاضیان از 
چهارم مرداد آغاز شــد و تا ۹ مرداد امکان ارسال پیامک 
وجود داشت همچنین افرادی که پیامک ثبت نام ارسال 
کرده بودند تا ۲۰ مرداد فرصت داشتند با مراجعه به سامانه 
وزارت راه و شهرســازی مدارک خود را بارگذاری کنند؛ 
بنابراین در حال حاضر ثبت نام برای دریافت این تسهیلات 

به پایان رسیده و دیگر امکان ثبت نام وجود ندارد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران یادآور شد: 
نداشــتن سابقه مالکیت از ســال ۸۴ به بعد و متأهل یا 
سرپرست خانوار بودن است، از شرایط دریافت وام کمک 
ودیعه مسکن است اما داشتن سابقه سکونت پنج سال در 
شهر مورد تقاضا برای دریافت این تسهیلات حذف شده 

است.
محبت خواه افزود: پنج گروه از مستأجران مشمول 
دریافت این وام هستند که شامل کارگران، حقوق بگیران 
ثابت با اولویت ازدواج های سال ۹۹ و خانوارهای پنج نفره 
و بالاتر، خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد، افراد تحت 
پوشش ســازمان بهزیســتی و زنان سرپرست خانواده 

می شود.
وی در پاسخ به این سوال که کدام شهرها کلانشهر 
محسوب می شوند، گفت: مستأجران تهرانی ۵۰ میلیون 
تومان، مستأجران هفت کلانشهر کرج، شیراز، اصفهان، 
تبریز، قم، مشهد و همدان مشمول تسهیلات ۳۰ میلیون 
تومانی و مستأجران در سایر شهرها ۱۵ میلیون تومان وام 

دریافت می کنند.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان تهران افزود: بر 
اساس اعلام بانک مرکزی، ۱۵ بانک و دو مؤسسه اعتباری 
وظیفه اعطای تسهیلات ودیعه مسکن را بر عهده دارند.

محبت خواه مدارک لازم برای ارائه به بانک را اصل 
کارت ملی، اصل شناســنامه، قرارداد اجاره نامه رسمی 
چهارم مرداد به بعد همراه با کد رهگیری، گواهی کسر از 
حقوق یا سهام عدالت یا مستمری بگیری به همراه شماره 
حساب یارانه متقاضی اعلام کرد و گفت: در غیر این صورت 
مستأجر مشمول دریافت این تسهیلات باید سفته ارائه 
دهد. ضمــن اینکه متراژ واحدهای اجاره ای مشــمول 
دریافت این تسهیلات در شهر تهران باید کمتر از ۷۵ متر 
و در سایر شهرها و کلانشهرها کمتر از ۹۰ متر مربع باشد

تراز عملیاتی ۴ ماهه امسال بانک اقتصادنوین مانند 
تراز عملیاتی ۳ ماه آغازین ســال، مثبت شد. بر اساس 
اطلاعات منتشــر شده در ســامانه جامع اطلاع رسانی 
ناشــران )کدال(، بانک اقتصادنوین در ۴ماهه منتهی به 
تیرماه ۱۳۹۹، از محل پرداخت تسهیلات، ۲ هزار و ۲۶۵ 
میلیارد تومان سود کسب کرده و در مقابل در همین دوره 
زمانی به سپرده های سرمایه گذاری حدود ۲ هزار و ۱۸۳ 
میلیارد تومان سود پرداخت کرده است. بنابر این گزارش 
مقایســه این ارقام نشــان می دهد، تراز عملیاتی بانک 
اقتصادنوین در چهار ماه ابتدایی سال جاری ۸۲ میلیارد 
تومان مثبت بوده است. همچنین بانک اقتصادنوین در 
تیرماه ســال جاری از محل پرداخت تســهیلات حدود 
۶۳۶میلیارد تومان سود کسب کرده که بعد از کسر سود 
پرداختی به سپرده های سرمایه گذاری در ماه اخیر، موفق 

به تحقق ۳۰ میلیارد تومان تراز مثبت شده است.

خبـــر
آغازپرداخت

وامکمکودیعهمسکن

تراز۴ماههبانکاقتصادنوین
مثبتشد

برای نظارت بر فضای مجازی 
تابع تصمیمات بالادستی هستیم!

ســازمان  رئیس 
سینمایی در نخستین 
نشست رسانه ای خود 
در ســال ۹۹ دربــاره 
انتقال وظیفه نظارت بر 
فضــای مجــازی به 
صداوسیما  ســازمان 
تأکید کرد که سازمان 

ســینمایی در این زمینه منتظر تصمیم مراجع 
بالادستی است. 

حســین انتظامی در حالی در این نشست خبری از 
نامشخص بودن سرنوشت واگذاری شبکه نمایش خانگی 
و فضای مجازی خبر داد که واگذاری مســؤولیت نظارتی 
شبکه نمایش خانگی و فضای مجازی به صداوسیما تقریبا 

قطعی شده است. 
انتظامی در پاسخ به ســوالی درباره واگذاری صدور 
مجوز محتوای فضای مجازی از ارشاد به صداوسیما توضیح 
داد: ما در فناوری های نوپدید از جمله وی او دی ها نیازمند 
تعریف جدیدی در حکمرانی فرهنگی در فضای مجازی 
هستیم تا برداشــت های متفاوت دستگاه ها اصلاح شود. 
مراجع قانون گذاری در این زمینه تصمیم گیر هســتند و 
جمع بندی توسط آنها مبنای عمل همه دستگاه ها خواهد 
بود. وی در پاسخ به پرسشی درباره واگذاری امتیاز مجوز 
وی اودی ها به ســازمان صداوسیما و ســکوت سازمان 
سینمایی در این زمینه بیان کرد: باز هم تأکید می کنیم ما 
منتظر تعیین تکلیف مراجع بالادستی هستیم تا تکلیف 
دستگاه ها از جمله وزارت ارشاد را روشن کند.  وضعیت به 
این شکل است که شورای پروانه ساخت به کار خود ادامه 
می دهــد، نــوع سیاســت گذاری در ایــن چارچوب به 
سیاست گذاری های وقت بازمی گردد.  اتفاقا شورای صنفی 
نمایش همان طور که از نامش معلوم است شورایی صنفی 
است که همه ذی نفعان در امر اکران از جمله پخش کنندگان، 
سینماداران، تهیه کنندگان و حوزه ارزشیابی در آن حضور 
دارند. مطابق تبصره نظام نامه اکران، در صورتی که یکی از 
صنوف که به صورت سنتی عضو شوراست جامعیت لازم 
را نداشته باشد یا نتواند و نخواهد نماینده ای را معرفی کند، 
به دلیل متوقف نماندن کار اکران، معاونت نظارت فردی را 
معرفی می کند. مجوز عرضه فیلم »رستاخیز« در شبکه 
نمایش خانگی در سال ۹۸ صادر شده و عرضه آن به  صورت 
آنلاین یا وی اودی از نظر سازمان سینمایی منعی ندارد و 
تصمیم درباره آن برعهده مالکان است، مانند همه فیلم های 
دیگری که مجوز نمایش دارند اما بنا به صلاحدید، مالکان 
فیلم در این زمینه تصمیم می گیرند.  بخشی از برگزاری 
جشــنواره ها به تعداد تولیدات برمی گــردد اما در حوزه 
نمایشی اگر بخواهیم برای فیلم های تجاری نمایش آنلاین 
داشته باشیم امکان حضور این آثار نیست، چون به سرقت 
می روند. از همکارانم در ســتاد صیانت خواهش کرده ام 
راهکارهایی برای این موضوع پیدا کنند.  برگزاری آنلاین 
شاید برای جشنواره فیلم کودک قابل توجیه باشد، چون 
جنبه تجاری کمتری دارد. اگر نتوانیم پلتفرم هایی داشته 
باشــیم و امنیت آنها تأمین نباشد امکان برگزاری آنلاین 

جشنواره فجر را نداریم.  
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و  ورزش  مدیــرکل 
جوانان استان اصفهان در 
جریان بازدیــد از خطوط 
تولید و اماکن ورزشی فولاد 
خصــوص  در  مبارکــه، 
ورزشی  بزرگ  پروژه های 
استان و همچنین عملکرد 
زمیـــنۀ  در  این شرکت 
مهنــدس  بــا  ورزش 
مدیرعامل  عظیـــمیان 
فولاد مبارکــه گفت وگو و 

تبادل نظر کرد.
در ایــن دیــدار مهندس 
عظیمیان، مدیرعامل شــرکت 
فولاد مبارکــه، ضمن تبریک 
انتصاب سید محمد طباطبایی 
به عنــوان مدیــرکل ورزش و 
جوانان اســتان اصفهان، اظهار 
داشت: شــرکت فولاد مبارکة 
اصفهــان به منظــور عمل به 
مسئولیت های اجتماعی خود 
ایــن آمادگــی را دارد تا برای 
احــداث دهکــدۀ المپیک در 
حاشیة ورزشــگاه نقش جهان 
اقدام کند؛ چراکه اساســا این 

رویکرد را در راستای غنی سازی 
ساختار ورزش استان و کشور و 
خدمت بــه جوانــان به عنوان 
باارزش ترین ســرمایة کشــور 

می داند.
مدیرعامل شــرکت فولاد 
مبارکه با بیــان این مطلب که 
رویکرد شــرکت فولاد مبارکه 
توسعة همة رشته های ورزشی 
تحت پوشش باشگاه است، افزود: 
در توسعة رشته فوتبال که بخش 
بیشتری از مخاطبان را به خود 
اختصــاص داده اســت، برنامة 
خاصی تدوین کرده ایم؛ اما سایر 
رشته ها را نیز به دست فراموشی 

نخواهیم سپرد و برای رشد آن ها 
در ســطح قهرمانی برنامه های 
منســجم و منظمی داریم. این 
برنامه ریزی ها بــه زودی به بار 
خواهد نشست و همگی شاهد 
این رشد در سطح ورزش استان 

و کشور خواهیم بود.
وی در پایــان از همــة 
مسئولین درخواست کرد فولاد 
مبارکه را برای ســاخت دهکدۀ 
المپیک اصفهان و توسعة ورزش 

استان یاری دهند.
در ادامــه، ســید محمد 
طباطبایــی تأکید کرد: احداث 
دهکدۀ المپیک و سرمایه گذاری 

فولاد مبارکــه برای طرح ۳۰۰ 
هکتــاری ورزشــگاه بــزرگ 
نقش جهــان در حضــور وزیر 
ورزش و جوانان مطرح شــده و 
مورد اســتقبال نیز قرار گرفته 

است.
وی با اشــاره بــه دیدگاه 
مثبــت وزارت ورزش و جوانان 
برای اجــرای فازهــای بعدی 
ورزشــگاه نقش جهان تصریح 
کرد: استفادۀ بهینه از کل فضای 
ورزشــی موجود در ورزشــگاه 
نقش جهان و متعاقب آن احداث 
دهکــدۀ المپیــک خواســتة 
مشترک وزارت ورزش و جوانان 

و فولاد مبارکه است، بنابراین این 
آمادگی را داریــم که با حضور 
نمایندۀ حقوقی فولاد مبارکه و 
نمایندۀ طــرح و برنامة وزارت 
ورزش و جوانان، بازدید میدانی 
از مجموعة ورزشگاه نقش جهان 
انجــام گیرد و مراحــل قانونی 
واگذاری زمین و نهایتا ساخت 

دهکدۀ المپیک آغاز شود.
در ادامة این دیدار مدیرکل 
ورزش و جوانان استان اصفهان 
بــا مجتبی لطفــی رئیس امور 
ورزش فــولاد مبارکه دیدار و با 
دســتاوردهای ایــن واحد در 
توسعة ورزش همگانی و خانوادۀ 

کارکنان آشنا شد.
وی ضمن ابراز خرسندی از 
گســترش ورزش در میــان 
کارکنان و خانواده های شرکت، 
در خاتمه بــا اهدای لوح تقدیر 
مجمــع خیریــن ورزش یــار 
از  مبارکــه  شهرســتان 
همکاری های فولاد مبارکه در 
توسعة ورزش شهرستان مبارکه 

قدردانی کرد.

استقبال وزارت ورزش از سرمایه گذاری 
شرکت فولاد مبارکه در احداث دهکدۀ المپیک

ــه  ــی ۱۰۳2۰2۰۶۹۶۳ ب ــه شــماره ثبــت ۳7۱۳۹۵ و شناســه مل ــا مســئولیت محــدود ب ــا ب ــاور حســابدار دون ــرات شــرکت فن آگهــی تغیی
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰۳/22 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : رضــوان الســادات صفــوی بــرز بــا کدملــی 
۳۰4۰۳۱۱۱۵۸ بــا پرداخــت 7۵۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء درآمــد. علــی بهــاری فرزنــد قربانعلــی بــا کدملــی 2۹4۰۰۳۰27۸ 
بــا پرداخــت 2۵۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء درآمــد. ســرمایه شــرکت از مبلغ۱۰۰۰۰۰۰ریــال بــه 2۰۰۰۰۰۰ریــال افزایــش یافــت 
و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. فهرســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه : علــی کارگــر بــرزی بــه شــماره ملــی ۳۰۵۰7۸۳۹۵۸ 
دارای مبلــغ ۸۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه میثــم بهــاری ســاروجلو بــه شــماره ملــی 2۹4۹۵2۱۱۰۱ دارای مبلــغ 2۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه رضــوان 
الســادات صفــوی بــرز بــا کدملــی ۳۰4۰۳۱۱۱۵۸ دارای مبلــغ 7۵۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه علــی بهــاری فرزنــد قربانعلی بــا کدملــی 2۹4۰۰۳۰27۸ 
دارای مبلــغ 2۵۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹2۹۱۶7( 

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی مســکن کارکنــان ســازمان حفــظ نباتــات وزارت جهــاد کشــاورزی شــماره دو بــه شــماره ثبــت ۳۵۹4۸۵ و شناســه 
ملــی ۱۰۱۰4۰74۰۰۳ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی مــورخ ۱۳۹۸/۰7/۰۸ و مجــوز شــماره ۹۸2/۱۵/۱۸2۰7۵ مورخــه ۱۳۹۸/۸/۶ اداره کل تعــاون، 
کارورفــاه اجتماعــی اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ترازنامــه و حســاب ســود و زیــان ســال مالــی منتهــی بــه ســال ۱۳۹7 مــورد تصویــب قــرار 
گرفــت. محمــد اســکندری پــری بــه کــد ملــی ۰۰۵۱۸۸2۰۱۹ بــه ســمت بــازرس اصلــی و لیــلا جــوادی مقــدم بــه کــد ملــی ۰۰۵7۳۵۶7۵۰ به ســمت علــی البدل 

بــازرس بــرای مــدت یکســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹2۹۱7۱( 

آگهــی تغییــرات شــرکت خــاک بنــای شــهر ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۱۳2۶74 و شناســه ملــی 
ــورخ ۱۳۹7/۰۶/۰2  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ۱۰۱۰۱7۵۹۵۱۸ ب
ــل  ــره و مدیرعام ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــان بس ــهاب محمودی ــای ش ــد : - آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــی  ــره کدمل ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــی بس ــی محمدرضای ــدی حاج ــای مه ــی ۰۰۶۱۳۰۸447و آق کدمل
۰۳۸4۶2۶742 و ایــرج نظــری بســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره کدملــی ۳۹۳۳2۰۹722 وابوالفضــل رودی 
بســمت عضــو هیئــت مدیــره کدملــی ۰۰72۹۸۰7۱۰ بــرای مــدت دوســال انتخــاب شــدند . - کلیــه اوراق و 
اســناد بهــادار و تعهــد آورشــرکت از قبیــل چــک، ســفته ، بــروات و عقــد قــرارداد و عقــود اســلامی و اوراق 

ــا مهرشــرکت معتبــر مــی باشــد.  ــا مدیــر عامــل همــراه ب عــادی و اداری ب
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹2۹۱74( 

آگهی تغییرات شرکت توسعه مکانیزه نوین آوران با مسئولیت محدود به شماره ثبت 2۳۰۶2۰ و شناسه ملی 
 : اتخاذ شد  العاده مورخ ۱۳۹۹/۰4/۰2 تصمیمات ذیل  فوق  استناد صورتجلسه مجمع عمومی  به   ۱۰۱۰27۱۶۸۰۰
تعداد اعضاء هیات مدیره شرکت به 2 تا ۳ نفر تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح شد. آقای پیام دین 
دوست با دریافت مبلغ ۰۰۰۰۰۰ ۵ ریال، کلیه سهم الشرکه خود از صندوق شرکت، از شرکت خارج گردید. سرمایه 
شرکت از مبلغ ۰۰۰۰۰۰ ۱۵ ریال به مبلغ ۰۰۰۰۰۰ ۱۰ ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح شد اسامی 
شرکا و میزان سهم الشرکه هر یک پس از کاهش سرمایه شرکت به شرح زیر می باشد آقای همایون فرزانه شماره 
 ملی ۰۰4۵7۸۳۳7۳ دارای ۹.۹۹۹.۹۹۹ ریال سهم الشرکه آقای محسن عبداله زاده شماره ملی ۳۱۱۰۹747۹7 

دارای ۱ ریال سهم الشرکه 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹2۹۱7۰( 

ــه شــماره ثبــت ۳7727۸  ــا مســئولیت محــدود ب ــرا ب آگهــی تغییــرات شــرکت نویــن ســازه گســتر وی
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۳2۰2۶7۳2۰ ب ــه مل و شناس
۱۳۹۹/۰۳/24 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مهــدی خدابنــده لــو بــه کــد ملــی ۰4۹۳477۸۱۰ بــه ســمت رئیــس 
هیئــت مدیــره و جمشــید خدابنــده لــو بــه کــد ملــی 4۳7۱2۵27۹۶ بــه ســمت مدیــر عامــل وعضــو هیئــت 
ــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور از قبیــل چــک .  ــد و کلی ــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدن ــره ب مدی
ســفته . بــروات قراردادهــا و عقــود اســلامی و نامــه هــای اداری بــا امضــاء مدیرعامــل آقــای جمشــید خدابنــده 

لــو همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت.
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹2۹۱7۳( 

آگهــی تغییــرات شــرکت توســعه مکانیــزه نویــن آوران بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 2۳۰۶2۰ و شناســه ملــی ۱۰۱۰27۱۶۸۰۰ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰4/۰۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای همایــون فرزانــه بــا پرداخــت مبلــغ 4.۹۹۹.۹۹۹ ریــال بــه 
صنــدوق شــرکت، ســهم الشــرکه خــود را از ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۹.۹۹۹.۹۹۹ ریــال افزایــش داد. آقــای محســن عبدالــه زاده فرزنــد علی دارای شناســنامه 
شــماره 2۶۰ صــادره بــم متولــد 2۳/ ۰۳/ ۱۳۵۵ بــا شــماره ملــی ۳۱۱۰۹747۹7 بــا پرداخــت مبلــغ یــک ریــال بــه صنــدوق شــرکت، در ردیــف شــرکاء شــرکت 
قــرار گرفــت. ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۰۰۰۰۰۰ ۱۰ ریــال بــه مبلــغ ۰۰۰۰۰۰ ۱۵ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح شــد اســامی شــرکا 
و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک پــس از افزایــش ســرمایه شــرکت بــه شــرح زیــر مــی باشــد آقــای همایــون فرزانــه شــماره ملــی ۰۰4۵7۸۳۳7۳ دارای 
۹.۹۹۹.۹۹۹ ریــال ســهم الشــرکه آقــای پیــام دیــن دوســت شــماره ملــی ۰۰۵۵2۹7۹7۸ دارای ۵.۰۰۰.۰۰۰ ریال ســهم الشــرکه آقای محســن عبداله زاده شــماره 

ملــی ۳۱۱۰۹747۹7 دارای ۱ ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹2۹۱۶۹( 

آگهی تغییرات شرکت پاک شیوه شرکت سهامی خاص به شماره ثبت ۱۵۶۳2۸ و شناسه ملی ۱۰۱۰۱۹۹۰۶۳7 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ ۱۳۹۸/۰۳/۰۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : موارد ذیل به موضوع شرکت الحاق و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید: فعالیت در زمینه خرید و فروش 
و تولید و توزیع و بسته بندی کاشی و سرامیک، مشاوره، طراحی و ساخت و اجرا معماری داخلی و نما ساختمان و دکوراسیون ، واردات و صادرات کلیه کالاهای مجاز 
مرتبط با موضوع فعالیت شرکت، اخذ نمایندگی از شرکت های مختلف داخلی و خارجی و همچنین اعطای نمایندگی و یا ایجاد شعب در شهرهای مختلف کشور و 
یا خارج از آن- انعقاد قرارداد با سازمان ها و نهادها و ادارات و شرکت های دولتی و خصوصی و اشخاص حقیقی و حقوقی همچنین شرکت در مناقصات و مزایدات 
داخلی وخارجی - برگزاری و شرکت در نمایشگاه ها وکنفرانس های داخلی و خارجی بین المللی- اخذ وام و تسهیلات بانکی از بانک ها وموسسات مالی و اعتباری 

به صورت ارزی و ریالی در صورت لزوم پس از اخذ مجوز های لازم.  سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹2۹۱72( 

آگهــی تغییــرات شــرکت دورنگــر افــزار گســتر ایرانیان ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳۳۱۶۹2 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۶۹۹۶۱۸ 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰2/2۳ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد: در اجــرای مــاده ۱4۱ لایحــه 
اصلاحــی قانــون تجــارت ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۶۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۶۰۰۰۰۰۰۰ ریــال منقســم بــه ۶۰۰ ســهم ۱۰۰۰۰۰ریالــی بانام 
کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. - کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل: چک، ســفته، 
بــروات، عقوداســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــای مدیرعامــل همــراه بــا نایــب رئیــس هیئــت مدیــره ) آقــای محمدباقرمیرزایــی ( 
یــا رئیــس هیئــت مدیــره ) آقــای ســیامک یاســی ( همــراه بــا مهــر شــرکت دارای اعتبار مــی باشــد و مــاده مربوطــه اساســنامه اصلاح 

گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۹2۹۱۶۸( 

مهدی طارمی و سردار آزمون، 
زوج خط حمله تیم ملی کشورمان 
امسال در لیگ های پرتغال و روسیه 
در صدر جدول بهترین گلزنان قرار 
گرفتند و طبیعتا اخبار زیادی در مورد 
آنها وجــود دارد. طارمی در ریوآوه 
تــوپ می زند و حــالا بزرگ ترین 
باشگاه های پرتغال را خواهان خود 
می بیند. سردار آزمون هم با زنیت 
قهرمان روسیه شــده و شرایطی 
مشابه دارد. در این میان نکته جالب 
به قیمت های چشــمگیری مربوط 

می شــود که روی این دو بازیکن 
گذاشته شده است. 

مثلا گفته می شــود باشگاه ریوآوه 
حاضر نیست رضایت نامه طارمی را در ازای 
رقمی کمتر از ۱۰ میلیون یورو صادر کند؛ 
این درحالی اســت که همین بازیکن دو 
ســال ونیم پیش صرفا در ازای ۶۳۵ هزار 
دلار از پرسپولیس به الغرافه قطر فروخته 
شد! این یعنی باشــگاه ایرانی که کاشف 
طارمی بوده و این بازیکن ناشــناخته را 
تبدیل به ســتاره ای ملی کرده، از رهگذر 
انتقال او بسیار کمتر از تیم پرتغالی سود 

برده اســت. آیا این یک ارزان فروشــی 
حسرت بار نیست؟ صد البته فقط طارمی 
هم نیست. در مثالی دیگر باشگاه استقلال 
دو سال پیش در حالی اللهیار صیادمنش 
را در ازای مبلــغ یــک میلیــون یورو به 
فنرباغچه ترکیه فروخت که وینفرد شفر، 
سرمربی وقت آبی پوشان اصرار داشت در 
صورت بردباری باشــگاه، در آینده امکان 
درآمدزایی ۱۰ میلیون یورویی از انتقال 
اللهیار وجود خواهد داشت. با وجود این، 
مدیران باشگاه به خاطر نیاز فوری شان به 
پول، صیادمنش را فروختند و حتی به شفر 
اتهام زدند که پرت و پلا می گوید. خب البته 
شــاید مربی آلمانی اغراق کرده بود، اما 
همان زمان سخنگوی باشگاه فنرباغچه 
هم در یک نشست خبری به رسانه ها گفته 
بود عقد قرارداد پنج ساله با مهاجم ۱۸ ساله 
ایرانی یک سرمایه گذاری برای آینده است 
و آنها اللهیار را ارزان خریده اند. سخنگوی 
فنرباغچه حتی از این عبارت برای تفهمیم 
ساده استراتژی باشگاه استفاده کرده بود: 
»با قیمت ارزان بخر، باعث پیشرفتش شو 
و با هزینه بالا انتقال بده.« همین اواخر هم 
باشگاه پرسپولیس با شوق و ذوق فراوان 
علیرضا بیرانوند را تنهــا در ازای دریافت 
۷۰۰ هــزار دلار بابــت رضایتنامه اش به 
آنتورپ بلژیک فروخت. سوال اینجاست 

که احیانا آیا دروازه بان اول ایران، بیش از 
اینها نمی ارزید؟ و اگر این بازیکنان ارزش 
بیشــتری دارند، چرا برای آنها بازاریابی 

درست صورت نمی گیرد؟
تازه اینهایی که شمردیم بازیکنانی 
بودند که قبل از ترانسفر قرارداد محکم و 
بلندمدت داشتند و بابت انتقال شان مبلغی 
هم به باشگاه های ایرانی رسید، وگرنه در 
بســیاری از موارد، ســتاره های داخلی 
به صورت بازیکــن آزاد جذب لیگ های 
خارجی می شوند و یک ریال هم درآمدزایی 
ندارند. از نمونه های مشهور در این گروه 
می توان به کاوه رضایی اشــاره کرد که دو 
ماه پرسپولیس و استقلال را در مذاکرات 
سر دواند، در ادامه قراردادی فقط یک ساله 
با آبی ها بست و نهایتا به طور رایگان راهی 
شارلوا شد. او سال بعد از این انتقال با رقم 
پنج میلیون یورو به کلوب بروژ پیوســت. 
همیــن حالا علی علیپور بــا پایان فصل 
بازیکن آزاد خواهد شد و گفته می شود در 
آستانه یک انتقال مجانی به لیگ بلژیک 
قرار دارد. ناشــی گری مدیران فوتبالی به 
همین مقدار محدود نمی شود؛ چه اینکه 
آنها در قرارداد با بسیاری از بازیکنان، بند 
انتقال آزاد در صورت دریافت پیشــنهاد 
اروپایی را می گنجانند. این اتفاقی است که 
گویا همین الان در قرارداد مهدی ترابی با 
پرســپولیس و احســان 
حاج صفی بــا تراکتور رخ 
داده و اگــر این دو بازیکن 
پیشنهاد اروپایی بگیرند، 
می توانند رضایتنامه شان را 
به صــورت رایگان دریافت 
کننــد. وقتــی در مورد 
حــرف  ســوءمدیریت 
می زنیم، دقیقــا در مورد 
چنین مســائلی ســخن 

می گوییم!  

چوب حراج فوتبال ایران بر استعدادهایش 

ارزان فروش ها 
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هفته نامه اقتصادی ایران

شرکت های بیمه ای موظف هستند بر اساس تعهدات خود هزینه های درمان بیماری کرونا را پرداخت کنند.
عباس خسروجردی مدیرکل نظارت فنی بر بیمه های غیر زندگی بیمه مرکزی در مصاحبه با خبرگزاری صدا وسیما گفت: از ابتدای اسفند با شیوع بیماری 
کرونا در کشور بیمه مرکزی به جهت اهمیت و حساسیت این موضوع در بخشنامه ای به شرکت های بیمه تاکید کرد که باید این هزینه ها را پرداخت 
کنند.وی افزود: هزینه درمان کرونا تفاوتی با بقیه هزینه های درمانی ندارد و برای بیمه گذارانی که تحت پوشش بیمه های مکمل شرکت های بیمه ای 
هستند، قابل پرداخت است.مدیرکل نظارت فنی بر بیمه های غیر زندگی بیمه مرکزی با اشاره به اینکه این هزینه ها اعم از هزینه های بستری و تشخیصی 
خواهد بود، افزود: اگر شرکت بیمه ای که تحت نظارت بیمه مرکزی است از پرداخت خسارت بیمارستانی یا هزینه های تشخیصی که بر اساس دستور 

پزشک متخصص مربوطه تجویز شده، طفره می رود، افراد می توانند به بیمه مرکزی شکایت کرده و این تخلف را پیگیری کنند.

بر  با اشاره به گزارش سخنگوی قوه قضائیه مبنی  حجت الاسلام صادقی، رئیس مرکز توسعه شوراهای حل اختلاف، در نشست شورای عالی قضایی، 
اعلام تنها 25 درصد از اسامی واردکنندگان و صادرکنندگان متخلف ارزی از سوی دولت به دستگاه قضا، اظهار کرد: آنچه از گزارش ها برمی آید، 75 
درصد مابقی شرکت های متخلفی که اقدام به اجرای تعهدات ارزی خود و بازگرداندن ارز نکرده اند، شرکت های عمده دولتی همچون شرکت های نفتی 
و پتروشیمی ها و امثال آن است که جا دارد سازمان بازرسی با شناسایی آنها، با مدیران متخلف برخورد کرده و حقوق ملت را استیفا کند. به گزارش 
مرکز رسانه قوه قضائیه، آیت الله رئیسی رئیس دستگاه قضا در واکنش به سخنان حجت الاسلام صادقی اظهار کرد: گفته می شود 27 میلیارد دلار تخلف 
ارزی صورت گرفته اما فقط یک چهارم متخلفان به قوه قضائیه معرفی شدند و سه چهارم معرفی نمی شوند؛ لازم است سازمان بازرسی کل کشور موضوع 

بازگرداندن ارز حاصل از صادرات توسط شرکت های دولتی را با جدیت پیگیری و گزارش اقدامات خود در این زمینه را ارائه کند.

بیمه ها موظف به پرداخت هزینه درمان کرونا هستند دستور رئیسی به سازمان بازرسی برای پیگیری ارزهای بازگردانده نشده

خبـــــر

 بر اساس تفاهم نامه 
صنــدوق بازنشســتگی 
کشوری و بیمه ملت، انواع 
بیمه نامه ها با تخفیف های 
ویــژه و در ۱۲ قســط به 
و  ن  نشســتگا ز با
وظیفه بگیــران عضو این 
صندوق ارائه  می شــود. 
مدیر بازاریابی بیمه ملت؛ امضای این تفاهم نامه را ایجاد 
فرصتی مناســب برای نمایندگان به منظور تلاش برای 
جذب مشتری جدید ذکر کرد و گفت: خانه های امید در 
سراسر کشــور، موقعیتی بسیار مناســب برای حضور 
نمایندگان در کنــار بازنشســتگان و اعضای صندوق 

بازنشستگی است. 
محمد عاملی در همین خصوص توضیح داد: صندوق 
بازنشستگی کشوری در نقاط مختلف کشور با ساخت و 
تجهیز خانه های امید؛ ارتباط مستمر با بازنشستگان را 
حفظ کرده و در جلب مشارکت فعالانه آنان می کوشد و 
نمایندگان بیمه ملت نیز می توانند از این فرصت به وجود 
آمده به بهترین شکل استفاده کنند.وی، خانه های امید 
صندوق بازنشستگی کشــوری را مجهز به بخش های 
مختلفی همچون کانون خدمات مشاوره، خانه سلامت، 
مرکز ادبی- هنری، کافی  نت، کافی شاپ، سالن ورزشی، 
مرکز فعالیت های قرآنــی، خانه آموزش و واحد فناوری 
اطلاعات دانست و اظهار کرد: خانه های امید به مجموعه ای 
بزرگ برای فعالیت های فرهنگی و اجتماعی  بازنشستگان 
کشــوری تبدیل شده و موقعیت بســیار خوبی را برای 
تبلیغات بیمه ملت فراهم می آورد. وی افزود: شبکه فروش 
می تواند با برقراری ارتباط بهینه با این مراکز؛ نسبت به 
معرفــی انــواع بیمه نامه هــا و خدمات بیمــه ملت به 

بازنشستگان و اعضای این صندوق موفق تر عمل کند.
مدیر بازاریابی بیمه ملت، به تخفیف و تقســیط در 
فروش انواع بیمه نامه اشاره کرد و گفت: بیمه نامه شخص 
ثالث، بدنه، آتش ســوزی منازل مسکونی، عمر و حادثه 
انفرادی با پوشش بیماری کرونا از جمله بیمه های خرد 
بوده و بازار تقاضای مطلوبــی نیز در میان مردم دارند و 
نمایندگان می توانند با ارائه تخفیف ویژه بازنشستگان و 
تقسیط حق  بیمه در ۱۲ ماه، فروش موفق تری را تجربه 

کنند.

معــاون اول رئیس جمهور، مصوبه مربوط به تهاتر 
مطالبات و بدهی های تعدادی از شرکت های خصوصی با 

دولت را ابلاغ کرد.
هیات وزیران در جلسه مورخ هشتم مرداد ۱۳۹۹ 
مصوب کــرد مطالبات شــرکت مدیریــت پروژه های 
نیروگاهی ایران )مپنا( بابت مطالبات شرکت های تابعه 
شامل شرکت تولید برق پره سر مپنا به مبلغ ۵۰۰ میلیارد 
ریــال و شــرکت فــارس گاز پاورپلنــت بــه مبلــغ 
۵۹/۳۴۰/۹۸۱/۴۵۹ ریال از شرکت مادرتخصصی تولید 
نیروی برق حرارتی با اصل بدهی این شرکت ها به گمرک 

جمهوری اسلامی ایران تهاتر شود.
همچنین به موجب مصوبه فوق، مطالبات شرکت 
فارس غاز باوربلانت و شرکت ساوت اصفهان پاورپلنت از 
شــرکت دولتی شرکت مادرتخصصی تولید نیروی برق 
حرارتی با بدهی همان شرکت ها به سازمان امور مالیاتی 

کشور به مبلغ ۴/۹۰۰/۸۷۸/۷۹۴/۹۴۰ ریال تهاتر شد.

مدیرعامل شــرکت 
بیمه پاسارگاد با بیان اینکه 
بیمه نامه عمر یک بیمه نامه 
فروختنی اســت، گفت: 
بیمه گران اگــر به دنبال 
فــروش بیمه نامــه عمر 
هستند باید به دنبال یک 
شبکه فروش قوی باشند، 

زیرا اشــخاص خود برای خرید ایــن بیمه نامه مراجعه 
نمی کنند. معصوم ضمیری معتقد اســت: برای فروش 
بیمه نامه عمر باید افرادی باشند که بتوانند با مراجعه به 
مــردم و ارزیابی وضعیت اقتصادی هــر فرد، بیمه نامه 

مناسب وی را طراحی کنند. 
وی با اشاره به تصمیمات شرکت بیمه پاسارگاد در 
راستای احیای یکی از محصولات مغفول مانده صنعت 
بیمه به نام بیمه نامه عمر، گفت: بیمه پاسارگاد محصولی 
را با عنوان بیمه نامه عمر و تامین آتیه طراحی و امکانات 
لازم برای توسعه این محصول را فراهم کرده است که این 
امکانات در تیم فنی خوب، سیستم های آی تی مناسب و 

شبکه فروش قوی خلاصه می شود.
ضمیری با تاکید براین موضوع که  این سه ویژگی، 
قوی ترین عوامل توســعه بیمه نامه های عمر درشرکت 
بیمه پاســارگاد است که منجر به رشد این شرکت شده 
اســت، یادآور شد: درحال حاضر شرکت بیمه پاسارگاد 
نزدیک به ۵ میلیون بیمه نامه عمر به صورت انفرادی  به 
فروش رسانده که یک رکورد فروش در بازار بیمه کشور 
به شــمار می آید. به گفته وی، بیش از ۶۰ درصد تولید 

شرکت بیمه پاسارگاد، بیمه نامه عمر است.

معاون اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه سیاست های 
اعتباری این بانک در ســالجاری بر پایه حمایت و کمک به 
کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا تدوین شده است،گفت: 
بر همین اســاس تا پایان مرداد ماه بیش از ۱۷ هزار میلیارد 
ریال تســهیلات با هدف حفظ اشتغال و تامین هزینه های 
صاحبان مشاغل آسیب دیده پرداخت خواهد شد. محمد علی 
خادمی با اشاره به اینکه بر خود لازم دانستیم با توجه به شرایط 
موجود حمایت از واحدهای آســیب دیده از کرونا را شدت 
بخشیم، افزود: در حال حاضر رانندگان مسافری درون و برون 
شــهری خویش فرمای بیمه پرداز و فعالان اقتصادی که در 
سامانه »کارا« وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ثبت نام کرده 
اند در اولویت پرداخت تســهیلات بانک شهر قرار دارند.  از 
ابتدای سال جاری تاکنون واحدهای تولیدی و شرکت های 
خدماتی با هیچ مانعی برای دریافت تسهیلات از شعب بانک 
شــهر مواجه نبود و نخواهند بود. ارائه تسهیلات متنوع به 
واحدهای تولیدی جهت افزایش و گسترش تولید ، مساعدت 
با واحدهای آســیب دیده و جلوگیری از عدم تعطیلی این 
واحدها و پرداخت تسهیلات مجدد جهت راه اندازی و رونق 
این واحدها و اشتغال پایدار از جمله سیاست های اعتباری 

بانک شهر در سال جاری است.
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مدیر کل دفتر میوه های گرمسیری 
وزارت جهاد کشــاورزی گفت: بر اساس 
آخریــن تحقیقات و آمار هــای مندرج، 
منطقه جنوبی سیســتان و بلوچستان 
بســتری مناسب برای کشــت و توسعه 

میوه های گرمسیری فراهم آورده است. 
خانم جلیلی مقدم گفت: سطح زیر 
کشــت میوه های گرمســیری کشور در 
ناحیه جنوبی سیســتان و بلوچســتان، 
حدود ۱۳ هزار هکتار تخمین زده شــده 
است که در آن ۱۶۰ هزار تن تولیدات باغی 
و میوه ای برداشــت می شــود.تولیدات 
میوه های گرمسیری، حجم بسیار اندکی 
از تولیدات باغی کشور را به خود اختصاص 
داده و این بدان معناســت که ســرمایه 
گذاری درســت و مکفــی در این بخش 
متمرکز نشده اســت. در سال های اخیر، 
روند توسعه میوه های گرمسیری روی ریل 
درست و منطقی قرار گرفته است و حتی 
در برنامه ششم توســعه هم هزار و ۷۵۰ 
هکتار، به میوه های گرمسیری اختصاص 
دارد کــه حدود ۹۰ درصــد از این طرح 
مشمول اســتان های جنوبی به خصوص 
سیستان و بلوچســتان می باشد، ضمناً 
حدود سه هزار و ۳۰۰ هکتار هم به طراحی 
اصلاح باغات تخصیص یافته است. عمده 
موانع بر سر راه اجرای طرح های یاد شده، 
کمبود آب در سیســتان و بلوچســتان 
می باشد و برای رفع این مشکل راهکار های 
عملیاتــی از ســوی وزارت جهاد تدبیر و 
تدوین شده است. نورانی رئیس اتحادیه 

ملی محصولات کشاورزی کشور در سوی 
دیگر برنامه درباره بهینه بودن واردات یا به 
صرفه بودن تولید موز در کشــور گفت: 
واردات مناسب زمانی است که در کشور 
تولیدات نباشــد از آنجا که متاســفانه از 
ظرفیت های بومی کشور در راستای تولید، 
استفاده ای نمی شود.  ایران با دارا بودن ۱۱ 
اقلیم از ۱۳ اقلیم موجود در جهان، نزد فائو 
به عنوان کشوری کشاورزی محور شناخته 
می شــود، اما بــه علت نبــود حمایت از 
طرح های سرمایه گذاری و وجود طرح های 
ناقص و کم توان معمولاً تولیدات باغی در 
حوزه میوه های گرمسیری ابتر می ماند و 
در حال حاضر سرمایه گذارانی در جنوب 
کشور اقدام به تولید ۱۵۰ هزار نهال موز 
کرده اند، ولی هنوز موفق به دریافت امتیاز 

زمین از وزارت جهاد نشده اند.
زینی وند معاون استاندار سیستان و 
بلوچســتان نیز گفت: به تازگی سیاست 
گذاری ویژه و منسجمی در راستای ایجاد 
بستر های توســعه ای و بهره برداری های 
اقتصــادی از ســواحل مکــران و دیگر 
ظرفیت های استان سیستان و بلوچستان 
انجام شده است و در حال حاضر جلسات 
هماهنگی میــان دســتگاهی در حال 
برگزاری می باشد. درباره حمایت از سرمایه 
گــذاران کشــاورزی در سیســتان و 
بلوچستان، کم کاری های بسیاری از سوی 
دســتگاه های دولتی وجود دارد، اما همه 
تقصیر هم به گردن دولت نیست اگر کسی 
واقعاً کننده کار باشــد همه دستگاه های 

دولتی تمام قد از آن ها حمایت می کنند، 
امــا در برخی موارد جدیتی از ســرمایه 

گذاران دیده نمی شود.
حسین صفایی مدیر عامل کشت و 
صنعت مکران در ارتبــاط زنده تلفنی از 
کنارک با این برنامه گفت: در حال حاضر 
برخی موانع بر سر راه تولید موز در مکران، 
به موضوع اقلیم نا مناسب مربوط می شود. 
برای کشت بهتر و وسیعتر و پربازده تر موز، 
نیازمند کشت نیمه گلخانه ای در منطقه 
مکران هســتیم. وی از تامین مالی برای 
نمک زدایی حدود ۱۰۰ هزار متر مکعب 
آب برای آبیاری باغات موز توسط کشت و 
صنعت مکران خبــر داد و افزود: در حال 
حاضر عمده مشکلات تولید موز در مکران، 
مشــکل تامین زمین است. خانم جلیلی 
مقــدم در خصوص حجم اشــتغال زایی 
کشت میوه گرمســیری موز در مکران و 
موانع بر سر راه ایجاد اشتغال منطقه گفت: 
در ســال های اخیر حجم قابل توجهی به 
میزان ۴۵۰ هزار تن واردات موز به کشور 
داشته ایم و از سوی دیگر حجم تولید موز 
داخلی سالانه ۱۲۰ هزار تن می باشد که با 
نیم نگاهــی به حجــم واردات این میوه 
می توان برآورد کرد که چه مقدار ظرفیت 
و فضای خالی برای تولید موز در کشــور 

وجود دارد.
 برای توسعه میوه های گرمسیری از 
جمله موز فرصت های بسیاری هست که 
فقط نیازمند حمایت دستگاه های دولتی 
باشد. نورانی از کثرت موانع دست و پاگیر 

بر ســر راه ســرمایه گــذاران در حوزه 
کشاورزی منطقه مکران خبر داد و گفت: 
همه کشور های همسایه در خلیج فارس 
به دلیل شرایط اقلیمی گرم و کمبود آب 
آشامیدنی اقدام به شیرین سازی آب دریا 
می کنند، اما در سواحل جنوبی کشورمان 
به دلیل وجود قوانین دست و پاگیر، حتی 
سرمایه گذاران مشتاق هم دلسرد و نا امید 
می شوند این در حالی است که برای تامین 
انرژی آب شــیرین کن می توان از انرژی 
خدادادی خورشــید بهره گرفت. قوانین 
دست و پاگیر در دستگاه های اداری موانع 
اصلی بر ســر راه ســرمایه گذاران حوزه 
کشاورزی به خصوص کشت موز در مکران 

می باشد.
روح الله لطیفی ســخنگوی گمرک 
کشــور نیز در ارتباط زنــده تلفنی با این 
برنامه گفت: در چهار ماه اخیر حدود ۱۷۳ 
هزار و ۶۲ تن موز به ارزش ۱۱۳ میلیون و 
۶۸۱ هــزار و ۷۷۶ دلار از هفت کشــور 
اکوادور، هند، فیلیپین، ترکیه، روســیه، 
ویتنام و امارات وارد کشور شده است. وی 
از تداوم واردات موز به کشــور خبر داد و 
افزود: در سه ماه اخیر حدوداً ۲۳ میلیون 
دلار موز وارد کشــور شــده است. خانم 
جلیلی مقدم نیز درباره ایجاد مشوق های 
تولید به کشــاورزان، ســرمایه گذاران و 
تولیدکنندگان موز گفت: وزارت جهاد با 
اعمال تسهیلات و یارانه های تولید، در باره 
تامین سایبان و تامین و تجهیز زمین، از 

تولید کنندگان حمایت می کند.

جنوب سیستان مناسب کشت میوه های گرمسیری 

یکمیلیونکولرگازیداخلی
جایگزینکولرهایپرمصرفمیشود
مصطفی رجبی مشــهدی ســخنگوی صنعت برق از 
جایگزینی یک میلیون کولر گازی با کولرهای پرمصرف خبر 
داد و گفت:کولرهای گازی یک میلیون کولر گازی پر بازده از 
ســازندگان داخلی تامیــن و برای جایگزینــی با کولرهای 
پرمصرف در اختیار مناطق گرمســیر جنوب کشــور قرار 
می گیرد. هزینه تعویض این کولرها برای مشترکان را یک سوم 
قیمت تمام شــده است که مابقی آن از محل صرفه جویی در 
مصرف ســوخت، از سوی شــرکت توانیر و دولت پرداخت 
می شــود و هدف آن کاهش بار سرمایشی و تلفات مربوط به 
این بخش است. انتظار می رود با جایگزینی یک میلیون کولر 
گازی پربــازده، ۱۶۰۰ مگاوات از بار شــبکه در این مناطق 
کاهش یافته و حدود ۲ هزار مگاوات صرفه جویی در مصرف 
برق حاصل شــود. ما از مردم می خواهیم هنگام خرید لوازم 
برقی ضمن اطلاع از برچسب انرژی و رتبه بندی مصرف، لوازم 
برقــی با رتبه A و+A را که در کاهش صورت حســاب برق 
مصرفی تاثیر مثبت دارد، خریداری کنند. فرهنگ استفاده از 
لوازم برقی را دارای اهمیت می باشد  و از مشترکان می خواهیم 
در زمانهای اوج مصرف که بین ساعات ۱۳ تا ۱۷ اعلام شده، 
اســتفاده از لوازم برقی پر مصرف را به ساعات دیگر منتقل و 
دمای لوازم سرمایشی را روی عدد ۲۴ تنظیم کنند. نرخ شدت 
انرژی در کشورمان را ۶۰ درصد بیشتر از متوسط جهانی است 
که از بالا بودن میزان مصرف انرژی برای تولید هر واحد کالا و 
خدمات در کشور حکایت دارد و از جمله برنامه های صنعت 
برق، کاهش تلفات شبکه ها است که در سال های اخیر توانسته 
متوســط تلفات شبکه را از ۱۵ درصد به ۷۶/۹ درصد کاهش 
دهد. توسعه نیروگاه های چرخه ترکیبی از دیگر اقدامات در 
جهت کاهش تلفات انرژی است، واحد ۱۶۵ مگاواتی چرخه 
ترکیبــی نیروگاه ارومیه در روزهای اخیر به مدار خواهد آمد 
که بدون مصرف سوخت و با بازیافت حرارت گازهای خروجی 

از ۲ واحد گازی، ۱۶۵ مگاوات برق بیشتر تولید می کند.

وزیر نفت با اشاره به قراردادهای 
جدید نفتی گفت: بیش از 7۰ درصد 
تجهیزات در این قراردادها. از داخل 

تامین می شود.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی وزارت نفت، دکتر  بیژن زنگنه در 
مراسم اهدای نخستین گواهینامه کیفیت 
محصول، کالا و تجهیزات صنعت نفت به 
نهاد صدور گواهینامه کیفیت انجمن نفت 
ایران، افزود: یکی از روش های قطعی برای 
تولید بــا کیفیت نهاد هایی کــه بتواند 
اســتاندارد های مورد نیاز تولید را تعیین 

کند.
وی گفت: درگذشــته برای تولید 
کننــدگان صنعت نفت این امکان وجود 
داشــت تا بــا عبور از راه های ســنگلاخ 
گواهینامــه کیفیت تولیــدات خود را از 
کشور های خارجی دریافت کنند، اما حالا 
بدلیــل وجــود تحریم هــا دریافت این 
گواهینامه ها بــرای تولید کنندگان کار 

مشکلی شده است.
زنگنه ادامه داد: بر این اســاس، ما 
تصمیم گرفتیم تا با ایجاد یک نهاد مستقل 
برای اعطای گواهینامه ها و استاندارد ها در 
حوزه صنعت نفت، این مشکل را برطرف 

کنیم.
زنگنه گفت:برای اینکه نهاد صدور 

گواهینامه کیفیت انجمن صنعت نفت، 
بتوانــد گواهینامه هایــی در ســطح 
استاندارد های بین المللی اعطا کند این 
نهــاد را به صورتی مســتقل و به عنوان 
تشــکیلاتی مردمی ایجــاد کردیم تا در 
اعطای گواهینامه های این نهاد، شائبه ای 

وجود نداشته باشد.
وزیر نفت تصریح کرد: نباید فراموش 
کرد که خرید و اســتفاده از کالا هایی که 
گواهینامه های استاندارد را دریافت نکرده 
اند در صنعت نفت بسیار خطرناک است 
و یک تجهیز غیر استاندارد می تواند یک 

مسئله ملی ایجاد کند.
وی گفــت: به همین دلیــل ما در 
نخستین قدم، انجمن نفت کشور را احیاء 

کردیم و از نهاد دولتی به یک نهاد مردمی 
تغییر دادیم تا زیر نظر این انجمن نرم افزار 
ســخت افزار و زیر ســاخت های اهدای 

گواهینامه کیفیت ایجاد شود.
زنگنه ادامه داد: بــا توجه به اینکه 
صنعت نفت صنعتی است که ارتباطات 
بسیاری با صنایع مشابه خود در دیگر نقاط 
جهــان دارد هر چند در حال حاضر ما در 
این ارتباطات ها مشــکل داریم، اما قصد 
داریم نهاد صدور گواهینامه کیفیت خود 
را به سطحی برسانیم که گواهینامه آن در 

همه دنیا مورد پذیرش قرار بگیرد.
وزیــر نفت بــا اشــاره بــه اینکه 
نمی توانستیم از کالا های بدون استاندارد 
استفاده کنیم، گفت: ریسک در صنعت 

نفت بالا است و هر اشتباه کوچک می تواند 
فاجعه ملی را به دنبال داشته باشد. 

وی با اشــاره به انفجار بیروت که به 
دلیل یک اشــتباه کوچک به وجود آمد، 
ادامه داد: بنابراین رعایت استاندارد بسیار 

مهم است.
وی در پایــان افــزود: از جملــه 
فعالیت های دیگر ما که خبر خوشی برای 
صنعت نفت است خرید تضمینی کالای 
ســاخت داخل است که اخبار آن بزودی 

اعلام خواهد شد.
 وزارت نفت دیگر تیم داری نمی کند

وزیر نفت گفت: وزارت نفت از نظر 
قانونی اجازه نگه داشــتن تیم های های 

فوتبالی خود را ندارد.
آقای بیژن زنگنه در حاشیه مراسم 
اهدای گواهینامه کیفیت محصول، کالا و 
تجهیزات صنعت نفت افزود: وزارت نفت 
از نظر قانونی اجازه نگه داشتن تیم های 
فوتبالی خود را ندارد و در مورد آن ها کاری 

نمی تواند انجام دهد.
گفتنــی اســت؛ در حــال حاضر 
تیم هایی مثل نفت مسجدسلیمان، نفت 
آبــادان و پــارس جنوبی جــم از جمله 
تیم هایی هستند که با این که در لیگ برتر 
فوتبال حضور دارند، اما با مشکلات مالی 

بسیاری دست و پنجه نرم می کنند.

زنگنه در مراسم اعطای گواهینامه کیفیت تجهیزات صنعت نفت در ایران

70 درصد از تجهیزات نفتی از داخل تأمین می شود 

قرارداد عاملیت میان بانک صنعت و 
معــدن و ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران و برای ارائه 
تسهیلات به واحدهای صنعتی و تولیدی 

کشور به امضاء رسید.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی بانک صنعت و معدن، این قرارداد 
روز سه شنبه بیســت و یکم مردادماه به 
امضای دکتر حســین مهری مدیرعامل 
بانک صنعت و معدن و محسن صالحی نیا 

معــاون وزیــر، رئیس هیــأت مدیره و 
مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچک و 

شهرک های صنعتی ایران رسید.
این قرارداد عاملیت به منظوراجراي 
بند )ب( تبصره ۵ قانون بودجه سال ۹۹ و 
با هدف اعطای تســهیلات به طرح ها و 
واحدهای صنعتی دارای توجیه فنی، مالی 
و اقتصادی بابت ایجاد، تکمیل، توسعه، 
بازسازی و نوســازی منعقد گردیده و از 
محل منابــع واگذارنده اعتبــار و منابع 

داخلی بانک صنعــت و معدن به صورت 
تلفیقی از سوی واگذارنده اعتبار تأمین و 
بانک نیز حداکثر معــادل دو برابر وجوه 
مذکــور را در اختیــار متقاضیان واجد 
شرایط معرفی شده از سوي واگذرنده قرار 
خواهد داد. در این قرارداد، بررسی اهلیت 
و صلاحیــت متقاضــي و توجیه فنی، 
اقتصادی و مالی طرح ها و اعتبار سنجی 
متقاضیان به منظور اعطای تسهیلات و 
همچنین تعیین شــرایط قرارداد، نظیر 

سهم آورده متقاضی، نوع و میزان و شرایط 
ناظر بر وثایق و تضامین، مدت اجرای طرح 
و نحوه پرداخــت و بازپرداخت، نظارت و 
مســئولیت پیگیری طرح هــا و وصول 
مطالبات برعهــده بانک صنعت و معدن 
است.تســهیلات اعطایی از محل سهم 
واگذارنده اعتبار فاقد سود بوده و نرخ سود 
تسهیلات اعطایی از محل منابع بانک بر 
اســاس نرخ مصوب شورای پول و اعتبار 

خواهد بود.

امضای قرارداد عاملیت بین بانک صنعت و معدن و سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران
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بهگزارشاعتباربهنقلازپایگاهاطلاعرسانیبانکسپه،محمدکاظمچقازردیمدیرعاملبانکسپهدرجلسهرابطینپارلمانیامورمجلسوزارتاموراقتصادیوداراییکهباحضوردکترجلیلیمعاونحقوقیوپارلمانیوزارت
اموراقتصادیودارایی،هیئتداودیانعضوهیئتمدیرهبانکسپهونمایندگانپارلمانیسازمانهاودستگاههایوابستهبهوزارتاموراقتصادیوداراییدرساختماننگینبرگزارشدافزود:کشورعزیزمانهمدرشرایطتحریم
ظالمانهقرارداردوهمدرگیرویروسکروناستواینموضوعبرکسبوکارهاوتولیدواشتغالاثرگذاشتهاست.ویبابیاناینکهوزارتاموراقتصادیوداراییجزوبزرگترینوزارتخانههااستاینوزارتخانهرابهاقلیمبزرگ
وسرزمینپهناورتشبیهکردوافزود:ماسربازاناینسرزمینپهناورهستیمکهبایدهرکدامدرانجاموظایفومسئولیتهایخوددرستایفاینقشکنیمبهگونهایکهبهمقاماتعالیاینوزارتخانهدرراستایایفایمسئولیت
مهم،متعددومتنوعکمککنیم.چقازردیباتأکیدبراینکهانتظاراتمردمازمجلسمحترمشورایاسلامیزیاداستگفت:بانکسپهارادهقویبرایکمکبهتحققسیاستهاوبرنامههایاقتصادیواجتماعیدولتمحترمورفع
مشکلاتاقتصادیمردمدارد.معاونحقوقیوپارلمانیوزارتاموراقتصادیوداراییدرادامهضمنقدردانیازمدیرعاملبانکسپهاظهارداشت:حسنرابطهوتجربهوتلاششمادربانکبزرگسپهقابلقدردانیوستایش
استوکمتریندغدغهرانمایندگانمجلسبابانکسپهدارند.دکترجلیلیباآرزویموفقیتبرایبانکسپهدرپروژهسنگینادغامگفت:بانکسپهبعدازادغامیکیازبانکهایبزرگواستثناییکشورخواهدبود.درسالگذشته

باحضورفعالوپرتلاشمدیرانعاملبانکهاوارتباطمستمرآنهابامجلسوبراساسارزیابیمعاونتپارلمانیرئیسجمهوریرتبهاولاینحضوروتعاملبهوزارتاموراقتصادیوداراییتعلقگرفت.

بانکسپهآماده
نقشآفرینیبیشتر
درعرصهکلاناقتصادی
وکمکبهدولتاست

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

عباس حاجی زاده، دبیر اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور ایران گفت: بانک های عامل با ایجاد مانع در مسیر استفاده از ظرفیت صرافی های مجاز برای جابه جایی 
ارز، منجر به افزایش 2 تا 5 درصدی هزینه های تامین مواد اولیه می شوند. درحال حاضر بسیاری از صرافی های مجاز و مورد تایید بانک مرکزی امکان جابه جایی منابع 
ارزی با هزینه و زمان کمتر برای تجار و تامین کنندگان کالاهای اساسی را دارند.وی افزود: متاسفانه بانک های عامل با ایجاد انحصار امکان چنین فعالیتی را به صرافی های 
مجاز نمی دهند و باید تمام جابه جایی های ارز با پرداخت 2 تا 5 درصد هزینه بیشتر و صرف زمان زیادتر از طریق صرافی بانک ها انجام شود.دبیر اتحادیه واردکنندگان 
نهاده های دام و طیور ایران ادامه داد: انحصارطلبی بانک های عامل برای جابه جایی ارز از طریق صرافی های بانکی موجب شده تا هزینه های تامین مواد اولیه و کالاهای 
اساسی افزایش پیدا کند.حاجی زاده با بیان اینکه عملکرد بانک ها برخلاف مصوبه و ابلاغیه دفتر نظارت و مقررات ارزی بانک مرکزی است از بانک مرکزی درخواست 

کرد تا نسبت به اجرایی شدن مصوبات خود در این حوزه و جلوگیری از سودجویی کاسبان تحریم، وظایف قانونی و نظارت بر عملکرد بانک ها را تشدید کند. 

محمد لاهوتی با بیان این که از اول خرداد و با باز شدن تدریجی مرزها شرایط تجارت کشور به سمت عادی شدن پیش رفته است، گفت: در حال حاضر 
مرزها باز است و شرایط نقل و انتقال کالا به صورت عادی در حال انجام است، اما باید به این مسأله توجه کرد تأثیر منفی ویروس کرونا بر اقتصاد 
جهانی با کاهش درآمدها، قدرت خرید در دنیا را کاهش داده است. رئیس کنفدراسیون صادرات ایران اظهار کرد: در حال حاضر تقاضا برای کالاهای 
مصرفی و واسطه ای به شدت کاهش یافته و صنعت توریسم که بر اقتصاد جهانی بسیار تأثیرگذار است به علت عدم حضور گردشگران در اقصی نقاط 
جهان به شدت آسیب دیده است. وی افزود: به هر حال کشور ما نیز از تأثیرات منفی ویروس کرونا بر اقتصاد جهانی مستثنا نیست، اما امیدواریم در 

ماه های آینده تراز تجاری بهتری داشته باشیم که البته تحقق این موضوع منوط به برطرف شدن مشکل کرونا در سراسر دنیاست./ فارس

نقش بانک ها در گرانی کالاهای اساسی  بهبود صادرات منوط به حل مشکل کروناست

   کم آبی در یک دهه اخیر، رویکرد کشاورزی 
قم را از زراعت به باغداری تغییر داده است و حالا با 
توسعه باغ  های پسته به حدود ۱۳ هزار هکتار، ۱24۶ 

نفر در این بخش سرگرم کار شده اند.
 این آمار در شرایطی است که هنوز نیمی از درختان 
پســته قم، نهال یک تا ۵ ساله هســتند و در آینده بارور 
خواهند شــد؛ اتفاقی که در نتیجه آن علاوه بر ارزآوری، 
درآمدزایی و بهره وری بالا، قم به یکی استان های اصلی 
در تولید این محصول تبدیل خواهد شد.  با وجود این ، در 
دو سال گذشته تمرکز مسئولان کشاورزی قم به سمت 
حفظ و تقویت باغ های موجود است و توسعه باغ های پسته 
دیگر مورد حمایت نیســت. گفت وگوی همشهری را با 
»محمدعلی ســلامی« معاون بهبــود تولیدات گیاهی 
سازمان جهاد کشــاورزی قم درباره چرایی این تصمیم 

بخوانید.
چرا با وجود استقبال از توسعه باغ های پسته 
طی دو سه سال اخیر حمایت ها در این بخش محدود 

شده است؟
در سال های نخست توسعه باغ های پسته، سالانه 
حدود هزار هکتار باغ مورد حمایت های توســعه ای قرار 
می گرفتند، اما این حمایت ها فعلا حذف شده است. این 
تصمیم با هدف تأمین منابع آب پایدار برای باغ های پسته 
موجود گرفته شد، زیرا حفظ و نگهداری باغ پسته با زراعت 
محصولات کشاورزی متفاوت است. اگر در برخی سال ها 
منابع آبی تأمین نشــود، همان ســال زارعتی صورت 
نمی گیرد و ممکن است این خسارت در سال های دیگر 
جبران شود، اما باغ پسته حدود ۱۰ سال زمان نیاز دارد 
که به مرحله باردهی برسد. باغداران هم احساس کردند 
که به دلیل پایین رفتن سطح آب زیرزمینی، توسعه سطح 
زیر کشــت باغات پسته منطقی نیســت. البته به جای 
اعطای تســهیلات درازمدت با سود پایین و اختصاص 
نهاده ها به باغداران، پیگیــر افزایش محصول در هکتار 

هستیم.
 میزان تولید پسته در قم در حال حاضر چقدر 

است؟
ســال گذشــته ۱۵۰ تا ۲۰۰ هکتار و امسال ۱۰۰ 
هکتار باغ پسته ایجاد شد. همچنین شاهد برداشت حدود 
۳۵۰۰ تن پسته از باغ های اســتان بودیم و پیش بینی 

می شود امسال این مقدار به ۴ هزار تن افزایش یابد.
 به افزایش محصول در هکتار اشاره کردید. 
چشم انداز برداشت پسته از باغ های قم را چطور 

ارزیابی می کنید؟
هم اکنون سطح زیر کشت باغ های بالای ۲۰ سال 
در استان خیلی کم است و برداشت محصول به اوج تولید 
نرسیده. معتقدیم که به دو دلیل، تولید پسته در سال های 
آینده افزایش می یابد. اول اینکه سن باغ های پسته بالاتر 
می رود و نهال ها تبدیل به درختان بارده می شوند. از سوی 
دیگر، اقدامات خوبی در زمینه آموزش باغداران، توسعه 
آبیاری نوین و کنترل آفت ها شــده که منجر به افزایش 
تولید محصول در سال های آینده خواهد شد. باغداران 
هم از این برنامه ها استقبال می کنند و چشم انداز خوبی 

پیش روی تولید محصول پسته در قم قرار دارد.

مصطفی رجبی مشــهدی، سخنگوی صنعت برق 
گفت: هموطنان می توانند از طریق سامانه بیمه مشترکان 
برق، نســبت به ثبت درخواست ها و خسارت های مالی، 
جانی و نقص عضو ناشی از حوادث شبکه برق اقدام کنند. 
صنعت برق از ســال ۹۱ تاکنون در تلاش برای جبران 
بخشی از خســارت های وارده به مردم که در اثر اتفاقات 
شبکه رخ می دهد، بوده است. بر اساس قانون رقمی معادل 
۱۰۰ تومان در ماه از مشترکان شهری و ۵۰ تومان در ماه 
از مشترکان روستایی دریافت می شود و بر این اساس اگر 
حادثه ای برای وسایل برقی رخ دهد یا خسارت جانی به 
افــراد وارد شــود، بیمــه تا ســقف تعیین شــده در 
دستورالعمل ها، نســبت به جبران آن اقدام می کند. بر 
اساس دستورالعمل های ابلاغی برای خسارت تجهیزات 
حداکثر ۱۲۱ میلیون و ۲۸۰ هزار ریال، آتش ســوزی و 
انفجار حداکثر ۴ میلیارد و ۱۶۹ میلیون ریال، غرامت فوت 
حداکثر ۴ میلیارد و ۵۴۸ میلیون ریال، غرامت نقص عضو 
حداکثر ۳ میلیارد و ۳۲ میلیون ریال و هزینه پزشــکی 
حداکثر ۳ میلیــارد و ۲۲۱ میلیون و ۵۰۰ هزار ریال به 

آسیب دیدگان تعلق می گیرد.

خبـــر
تحول کشاورزی قم با کاشت پسته

جبرانخساراتمشترکانبرقبابیمه
www.etebar.net

آئیــن رونمایی از طــرح تحول 
دیجیتال فولاد مبارکه، روز شــنبه 
چهارم مردادماه، در سالن اجتماعات 
مرکز تحقیقات این شــرکت با حضور 
دکتر ناظمی معــاون وزیر ارتباطات و 
رئیس سازمان فناوری اطلاعات، دکتر 
انصاری عضو هیئت عامل ســازمان 
فناوری اطلاعات، مهندس عظیمیان 
مدیرعامل فولاد مبارکه، مدیرعامل و 
اعضای هیئت مدیرۀ شرکت ایریسا و 
جمعی از معاونان و مدیران فولاد مبارکه 
با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 

برگزار شد.
اجرای طرح تحول دیجیتال برای فولاد 
مبارکه یک طرح فانتزی نیســت، بلکه یک 
الزام و ضمانت آیندۀ فولاد مبارکه در عرصة 

رقابت و تجارت جهانی است
مدیرعامل فولاد مبارکه در این آئین با 
اشــاره به اهمیت اجرای این طرح در فولاد 
مبارکه و به طورکلی صنایع کشــور گفت: 
اجــرای طرح تحول دیجیتــال برای فولاد 
مبارکه یک طرح فانتزی نیســت، بلکه یک 
الزام، ضرورت حیاتی و ضمانت آیندۀ فولاد 
مبارکه در عرصة رقابت جهانی است. ازاین رو 
این شــرکت در زمینة ورود نســل چهارم 
تکنولوژی به کشور پیشتاز است و به طور قطع 
پس از اینکه این طرح با موفقیت در شرکت 
به کارگرفته شد، فولاد مبارکه برای انتقال 
دانش و تجارب نســل چهارم تکنولوژی و 

انقلاب صنعتی به سایر صنایع آماده است.
حمیدرضا عظیمیان در همین خصوص 
گفت: اجرای طرح تحول دیجیتال اگرچه به 
لحاظ ارزش ریالی با پروژۀ نورد گرم شمارۀ ۲ 
فولاد مبارکه قابل مقایسه نیست؛ اما ازنظر 
اهمیت و تضمین آیندۀ شرکت، قطعا هزار 
برابر     اولویت و   اهمیت بیشتری دارد؛ چراکه 
در عرصة رقابت جهانی تضمینی برای بقای 

فولاد مبارکه در این چرخه است.
عظیمیان در ادامه خاطرنشان کرد: ما 
هم اکنون در یک دنیای کاملا رقابتی فعالیت 
می کنیم. سهامداران شرکت انتظار دارند که 
در این بازار، ضمن حفظ حقوق، سهم ایشان 
حفظ و بازدهی ســرمایة آن هــا روزبه روز 
افزایش یابد و این امر تنها در صورتی ممکن 
است که همراه با تحولات صنعتی دنیا، نسل 
چهارم تکنولوژی و انقلاب صنعتی را در فولاد 

مبارکه پیاده سازی کنیم.
مدیرعامل فولاد مبارکــه با تأکید بر 
اینکه ایجاد نســل چهارم تکنولوژی باعث 
افزایش بهره وری می شود و زمینة افزایش ۶ 
تا ۸ درصدی حاشیة سود را برای سهامداران 
نیــز فراهم می کنــد، تصریح کــرد: اگر ما 
تکنولوژی نسل چهارم انقلاب صنعتی را به 
فولاد مبارکه وارد نکنیم، ممکن اســت در 
کمتر از یــک دهه دیگــر از صحنة تولید، 

ارزش آفرینی و سودآوری خارج شویم.
مدیرعامل فــولاد مبارکــه در ادامة 
سخنان خود گفت: این کار در زمان مناسبی 
آغازشده، اما در تلاشیم که اجرای این پروژه 

را سرعت ببخشیم..
به گفتــة عظیمیــان این پــروژه را 
دانشمندان و متخصصان حاضر در شرکت 
ایریســا با همــکاری تمامــی بخش های 
خصوصی و دولتی و به ویژه سازمان فناوری 

اطلاعات اجرا خواهند کرد.
وی بــا تأکید بر لزوم مشــارکت فعال 
تمامی مدیران و کارشناسان فولاد مبارکه در 
اجــرای این طرح، از تهیــة فرم های متنوع 
پیشرفت پروژه و نظام تشویق گام به گام در 
اجرای طرح خبر داد و گفت: میزان مشارکت 

افراد در اجرایی شدن طرح مدنظر قرار خواهد 
گرفت. به خاطر داشته باشیم این امر گامی 
بلند برای ارتقای سطح علمی صنعت فولاد 
کشور است. از این رو تمامی مراحل پیشرفت 

به طور دقیق رصد خواهد شد.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه افزود: 
در گام نخســت در نظــر اســت مدیران و 
کارشناســان مربوطه برای آموزش و آماده 
شدن بستر اجرای طرح به تهران یا دانشگاه 
صنعتی اصفهان اعزام شوند تا بتوانیم سایر 

مراحل را انجام دهیم.
وی بــا اشــاره به اینکه شــرکت های 
تاتااستیل و پوسکو کرۀ جنوبی عضو باشگاه 
فانوس دریایی شده اند، تأکید کرد: هدف ما 
این است که عضو باشگاه فانوس دریایی شویم 
و در سطح بالایی از بهره وری قرار گیریم. در 
واقع ما می خواهیم با پیوستن به نسل چهارم، 
کارها را به طور هوشمند دنبال کنیم تا بتوانیم 
آیندۀ بهتر و درخشان تری برای شرکت رقم 
زنیم، تا فولاد مبارکه همچنان به عنوان یکی 
از شــرکت های برتر در سطح جهان مطرح 

باشد.
 عظیمیــان بــا بیــان اینکه کســب 
جایزه هایی همچون شــرکت برتر دانشی یا 
EFQM    اروپــا با بیــش از ۶۰۰ امتیاز کار 

دشواری بوده که فولاد مبارکه در اجرای آن 
موفق بوده اســت، اظهار کــرد: عضویت در 
باشگاه فانوس دریایی نیز هدفی دشوار، اما 
دست یافتنی است که با همت جمعی و ارادۀ 
قوی می توانیم در مسیر آن هم با موفقیت گام 

برداریم.
وی در خصوص اهمیت اجرای این طرح 
برای شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه 
در بالا و پایین دســت این شــرکت گفت: 
دادوستد با فولاد مبارکه یعنی دست یابی به 
این توانمندی و ظرفیت که می توان با سایر 
صنایع فولادساز کشور نیز کار کرد؛ چراکه 
معیارهای موردنیاز بــرای همکاری با این 
شرکت، هم ترازی با شرکت های دانشی روز 
است؛ بنابراین سازندگان، تأمین کنندگان، 
نصاب ها، مشاوران و تمامی پیمانکارانی که در 
بخش های مختلــف کار می کنند، مطمئن 
خواهند بود که اگر توانســتند ســرویس یا 
خدمتی را به فولاد مبارکه ارائه کنند درواقع 
دروازۀ همکاری با بسیاری از صنایع بر روی 

آن ها گشوده خواهد شد.
آمادگی وزارت ارتباطات برای همکاری 

با فولاد مبارکه در پیاده سازی 
تکنولوژی نسل چهارم

در این آیین، امیر ناظمی، معاون وزیر 
ارتباطات و رئیس سازمان فناوری اطلاعات، 

طی ســخنانی از آمادگی وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات برای همکاری با شــرکت 
فولاد مبارکه به منظور ایجاد زیرســاخت و 
فراهم کردن زمینه های بهره مندی از نسل 

چهارم تکنولوژی خبر داد.
ناظمی ضمن اشــاره به نقش وزارت 
ارتباطــات در طرح تحول دیجیتال صنایع، 
گفت: توســعه در دوران جدید تنها در سایة 
هوشمند شدن صنعت ممکن است و معنای 
هوشمند شدن صنعت استفاده از ابزارهای 

حوزۀ فناوری اطلاعات برای توسعه است.
وی ادامــه داد: اگــر مــا نتوانیم بین 
حوزه های جدید فناوری اطلاعات و صنایع 
قدیمی و ریشه داری همچون فولاد ارتباط 
برقرار کنیم، مسلما در سال های آینده با رشد 
منفی این صنایع و مجموعه ای از شرکت های 
ورشکســته، بیکاری و شرکت هایی مواجه 
خواهیم شد که قادر نیستند با رقبای خود در 
کیفیت و کمیت محصول و قیمت تمام شده 

رقابت کنند.
رئیس ســازمان فنــاوری اطلاعات بر 
ضــرورت حرکــت صنایــع بــه ســمت 
هوشمندســازی تأکید و خاطرنشان کرد: 
آمادگی شــرکت ها برای اجرای این دست 
پروژه ها همراه با آینده نگری و سرعت بخشی 

به اجرای آن ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
معاون وزیــر ارتباطات اذعــان کرد: 
طرحی که امروز     رونمایی می شود ازآن جهت 
اهمیت دارد که در حقیقت شــرکت فولاد 
مبارکه به عنوان یک صنعت بزرگ و پیشرو 
در کشــور وارد این عرصه می شود. این امر 
نشانة اهتمام مدیران این شرکت برای ورود 
به حــوزۀ اقتصاد دیجیتال اســت و وزارت 
ارتباطات نیز در این راه همراه فولاد مبارکه 
خواهد بــود  و برای تحقق آن تلاش خواهد 

کرد.
ناظمی در ادامه اظهار داشــت: به نظر 
می رسد که لازم بود این کار سه یا چهار سال 
زودتر در کشــور آغاز شــود، ولی مســئله 
اینجاست که تغییر در تکنولوژی صنعت در 
درجة اول نیازمنــد تغییر دیدگاه بازیگران 
صنعت و ذی نفعان آن است. تبیین ضرورت 
هوشمندســازی شــرکت ها و بهره وری از 
فناوری اطلاعات بسیار مهم است و به گمان 
مــن، در ابتدا باید تــلاش کنیم نگاه به این 
موضوع را تغییر دهیم. البته در شرایط کنونی،  
وضعیت ما از نظر زمان آغاز پروژه نسبت به 
سایر نقاط جهان بد نیست، ولی اگر نتوانیم 
ایــن کار را به خوبی به انجام برســانیم،  از 

تکنولوژی روز دنیا عقب خواهیم ماند.
اجــرای  صــورت  در  گفــت:  وی 

موفقیت آمیز این پروژه در فولاد مبارکه   که 
ازجمله شــرکت های پیشــران منطقه و 
خاورمیانه اســت، این دانش و تکنولوژی از 
سوی این شرکت به سایر صنایع استان ها و 

صنایع فولاد کشور نیز منتقل خواهد شد.
بهره وری و سودآوری ۸ درصدی با 

طرح تحول دیجیتال محقق می شود
 در ادامة این مراسم سید مهدی نقوی 
معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه با بیان 
اینکــه طرح تحــول دیجیتــال جایگزین 
اقداماتی خواهد شد که از بهره وری کمتری 
 برخوردارنــد، گفــت: انتظار مــا از اجرای 
این طــرح افزایــش بهــره وری و افزایش 
 ســودآوری تا ۸ درصد  در  فــولاد مبارکه  

خواهد بود.
نقوی با طرح این سؤال که این پروژه قرار 
اســت چه اتفاقی را رقم بزنــد، اظهار کرد: 
مطالعات انجام شده در خصوص اقتصادهای 

شــکل گرفته در جهان و پژوهش هایی که 
فولاد مبارکه با رویکرد آینده نگری انجام داده  
نشــان می دهد از این پس یکــی از نیازها و 
بایدهای شــرکت ها و بنگاه های اقتصادیِ 
پیشرو  موضوع تحول دیجیتال است. در چند 
ســال آینده تمام تجهیــزات الکترونیک با 
همدیگر صحبــت خواهند کرد و جایگزین 
روندهای قبلی خواهند شــد؛ از این رو امروز 
باید زیرســاخت ها را آماده کنیم تا در آینده 

بتوانیم از این فضا استفاده کنیم.
معــاون تکنولوژی فــولاد مبارکه در 
خصوص چرایی پیشتازی این شرکت در این 
زمینه گفت: فرهیختگی و دانش مدیران و 
کارشناسان و کارکنان شرکت محور اصلی و 
پیش ران این موضوع است، همچنین سطح 
بلوغی که ازلحاظ دیجیتالی شدن در فولاد 

مبارکه وجود دارد. 
در فولاد مبارکه تقریبا نسل سوم انقلاب 
صنعتی جــاری و از مزایای آن بهره برداری 
شده اســت و این باعث می شود با اطمینان 

خاطر بیشــتری برای پیاده ســازی انقلاب 
صنعتی نسل چهارم گام برداریم.

وی برخــورداری از دانــش موجود در 
شرکت های بزرگ و معتبری نظیر ایریسا و 
ظرفیت های مرکز تحول دیجیتال و دانشگاه 
تهران و ســایر دانشگاه های کشور را از دیگر 
دلایل پیش قراول بودن فولاد مبارکه در این 

عرصه دانست. 
 ارتقای بهره وری، تولید محصولات 
جدید، پاسخ گویی به نیازهای نوین 

مشتریان با اجرای طرح تحول 
دیجیتال

در ادامة این نشســت، دکتر رســول 
سرائیان مدیرعامل شرکت ایریسا نیز با بیان 
اینکه اجرای این طرح، مرحله به مرحله است 
و هرســال به بخشــی از منافع یادشــده 
می رسیم، تصریح کرد: نقطة تکامل طرح در 

سال ۱۴۰۴ خواهد بود.
سرائیان با اشاره به این مطلب که اجرای 
طــرح تحول دیجیتال در راســتای ارتقای 
بهــره وری، تولیــد محصــولات جدیــد، 
پاســخ گویی به نیازهای نوین مشتریان در 
صنایع پایین دســت مانند صنعت خودرو و 
صنعت ساختمان و لوازم خانگی است، گفت: 
این پروژه با عنوان طرح تحول دیجیتال، در 
راستای حرکت شرکت فولاد مبارکه اصفهان 
به سمت یک کارخانة هوشمند تعریف شده 

است.
وی با تأکید بر اینکه یکی از ویژگی های 
مهم هوشمندسازی، کاهش خطای انسانی 
اســت، تصریح کرد: با کاهش خطا هزینه ها 
کمتر می شود، امکان تنوع محصولات جدید 
و عرضه به بازار بیشتر می شود و از همه مهم تر 
با توجه به اینکه شرکت فولاد مبارکه در بازار 
بین المللی حضــور دارد، قــدرت رقابت با 
بازیگران عرصة بین المللی را فراهم می کند.

سراییان افزود: طرح تحول دیجیتال از 

امروز هم زمان با رونمایی آن آغاز می شود و 
طبق برنامه ریزی هــای صورت گرفته باید 
مرحله به مرحله انجام شــود تا بتوان تا سال 
۱۴۰۴ مسیر را به درستی و به موقع طی کرد.
شایان ذکر است در راستای دست یابی 
به کارخانة هوشــمند و پیاده ســازی نسل 
چهــارم انقلاب صنعتی در فــولاد مبارکه، 
کلنگ احداث »مرکز نوآوری تحول دیجیتال 
در فــولاد« با حضور دکتر خداداد غریب پور 
معــاون وزیر صمت و رئیــس هیئت عامل 
ایمیدرو، مهندس عظیمیان مدیرعامل گروه 
فولاد مبارکه، دکتر نیلی رئیس دانشــگاه 
تهران و دکتر ســعید زرنــدی معاون علم و 
فناوری وزارت صنعت، معدن و تجارت روز 
سه شنبه ۱۳ خرداد ماه سال جاری با همت 
شرکت فولاد مبارکة اصفهان و دانشگاه تهران 
در پارک علم و فناوری دانشگاه تهران به زمین 
زده شده بود و به این ترتیب در تقویم توسعة 
فناوری ایران این روز به عنوان نقطة عطفی 
در تحول صنعت فولاد کشور به ثبت رسید.

عظیمیان در آئین رونمایی از طرح تحول دیجیتال فولاد مبارکه مطرح کرد:

اجرای طرح تحول دیجیتال، ضامن آیندۀ فولاد مبارکه 
در عرصۀ رقابت و تجارت جهانی 
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الفکر یهدی الی الرشّاد؛  فکر و اندیشه به سوی راه درست راهنمایی کند.امام علی)ع(:

با کالاکارت بانک مهر ایران تورم را دور بزنید
در شــرایط کنونی اقتصاد، بانک قرض الحسنه مهر ایران با طرح 
کالاکارت از قدرت خرید شما محافظت مي کند. طرح کالاکارت این بانک 
به مشتریان این قدرت را مي دهد که بتوانند اثر تورم هاي آتي را بر قدرت 
خرید خود خنثي کنند. در این طرح مشتری می تواند با دریافت یک کارت 
که حداکثر ۲۰۰ میلیون ریال اعتبار دارد، از پذیرندگان مختلف نسبت 
به خرید کالا یا دریافت خدمات اقدام کند.در شرایط فعلی بسیاری از ما 
نسبت به افزایش قیمت کالاهاي مصرفي بادوام مانند لوازم خانگي نگراني 
داریم. در این شرایط یا نیاز به پس انداز و تحمل انتظار بیشتر براي خرید 
آن کالا داریم یا اینکه باید نســبت به خرید یک مدل کم کیفیت تر از آن 
کالا تن دهیم. بانک مهر ایران با ارائه کالاکارت این نگرانی را برطرف کرده 
است. شما می توانید با دریافت این کارت نسبت به خرید کالاهاي مورد 
نیاز خود از فروشندگاني با تنوع قابل توجه اقدام کنید. دامنه فروشندگاني 
که در چارچوب این طرح نســبت به عرضــه کالا اقدام مي کنند از لوازم 
خانگي تا رایانه، تلفن همراه، موتورسیکلت و... را در برمي گیرد. همچنین 
دریافت خدمات پزشــکي نیز با استفاده از این کالا امکان پذیر است. اگر 
نگران این هستید که در چند ماه یا یک سال آتي قیمت کالایي که براي 
خرید آن برنامه ریزي کرده اید افزایش یابد، کالاکارت بانک مهر ایران را 
دریافت کنید. با دریافت کالاکارت تنها ۴ درصد کارمزد مي پردازید.  ناگفته 
نماند پرداخت اقساط یک ماه استراحت دارد، یعنی پس از گذشت یک 
ماه از دریافت کالاکارت توســط مشتري، دریافت اقساط آغاز مي شود. 

اقساط این طرح نیز ۶ماهه، ۹ماهه و ۱۲ماهه است.

خبر

عکس نوشت
 آیه مباهله، آیه ۶۱ سوره آل عمران است که پیرامون مناظره ای بین محمد)ص( پیامبر اسلام 

و هیأت نجرانی نازل شده است.
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جمهوری اسلامی ایران نیز پس از پیروزی انقلاب اسلامی حرکت 
گسترده ای را به منظور تحول فرهنگی تحت عنوان انقلاب فرهنگی 

آغاز کرد ، تا بقایای ۲۵۰۰ سال رژیم ستم شاهی را ریشه کن سازد .
تحول در نظام آموزشی موجب افزایش رشد فرهنگ در سطح کل 
کشور گردید و همراه با این حرکت ها ، روز به روز بر تعداد نشریات افزوده 

شد .
این روند موجب گردید که تعداد بیشتری از جمعیت کشور به سوی 
مطالعة کتاب و نشریات روی آورند ، اما از آنجا که تولید کاغذ و وسایل 
مورد نیاز صنعت چاپ کشور هیچگاه تکافوی نیازهای فرهنگی کشور 
را نمی داد ، لذا از همان ابتدا بازار کتاب و مطبوعات نیز همانند ســایر 

کالاها و خدمات دیگر مورد بی مهری قرار گرفت.
ارشاد و سایر وزارتخانه ها ی دست اندر کار همواره در تلاش بودند 
تا با حمایت از مطبوعات و مراکز انتشاراتی در راستای اعتلای فرهنگ 
گام بردارند ، به عبارت دیگر این وزارتخانه با هشیاری خود زمینه های 
ورود فرهنگ منحط غربی و تنا جم فرهنگی غرب را بررسی کرده و با 

آنها مقابله می کرد .

سرمقاله

چرا  افزایش قیمت نشریه کلید خورد؟!

ســایپا تحولات بنیــادی خوبی را با 
انتشار صورت های مالی سه ماهه به 
نمایش گذاشــت، به طوری که شاهد 
کاهش حدود نیمی از زیان شــرکت به 

نسبت دوره مشابه سال قبل هستیم.
 115 میلیارد تومان سود ناخالص 
ســایپا در نتیجه افزایــش تولید، 

اصلاح قیمت و کاهش تعهدات
سایپا در سه ماهه نخست سال قبل به 
زیان 794میلیاردی رســیده بود، اما 
این زیان در سه ماهه امسال با کاهش 
48 درصــدی به 411میلیــارد تومان 
رســیده است. نکته مهم این گزارش 
دستیابی سایپا به 115میلیارد تومان 
ســود ناخالــص اســت که بــا توجه به 
افزایش تیراژ تولیــد و افزایش نرخ 
اخیر و کاهش تعهدات سال های قبل 
به نظر می رســد گزارش های شرکت 

همچنــان رونــد رو به بهبود داشــته 
باشــد. فروش ســایپا هم در سه ماه 
مورد بررســی در ســال 99 نسبت به 
مــدت مشــابه ســال قبل رشــد 48 
درصدی داشــته که نشان می دهد در 
شــرایط بســیار ســخت اقتصــادی و 
تحریمی سایپا توانسته با تحولات جدی 

در این زمینه همراه شود.
  رشد 23درصدی فروش سایپا 

در شرایط تحریم و نوسانات ارزی
بررســی بیشــتر آمارهای مربــوط به 
فروش محصولات در سایپا نیز نشان 
می دهد این شــرکت در 4 ماه گذشته 
بیش از 100هزار دستگاه خودرو به 
فروش رسانده، درحالی که این میزان 
فــروش در دوره مشــابه ســال قبل 
اســت.  بــوده  دســتگاه  81هــزار 
بدین ترتیب، شاهد رشد بیش از 23 

گفتنی اســت سایپا در ســال 98 به ســود 233میلیاردی ناشی از 
سرمایه گذاری ها دست یافته است که برای سال جاری انتظار جهش 
و رشد بیش از پیش ســود سرمایه گذاری ها می رود. بدین ترتیب 
شناسایی درآمدهای متفرقه و سود سرمایه گذاری ها همچنان سبب 

تحول بیشتر در صورت های مالی پیش روی سایپا خواهد شد

بررسیعملکردسایپادرسالجدید

رشد 23درصدی فروش سایپا در شرایط تحریم و نوسانات ارزی
یان دهی سایپا در سال 99 یان سایپا در سه ماه گذشته   پایان سال ها ز  کاهش 48 درصدی ز

  115 میلیارد تومان سود ناخالص سایپا در نتیجه افزایش تولید، اصلاح قیمت و کاهش تعهدات
درصدی فــروش مقداری در شــرایط 
تحریم و نوســانات قیمت ارز هستیم. 
در همین حال، فروش ریالی 4 ماه سایپا 
نیز به 3هزار و 722میلیارد رسیده که 
نسبت به دوره مشابه سال قبل، رشد 
قابــل توجــه 41 درصــدی را نشــان 
می دهد. از سوی دیگر، سایپا با فروش 
یک هزار و 75میلیارد تومانی در تیرماه 
نشــان داد فروش شــرکت در مســیر 
خوبی قرار گرفتــه و با صعود خوبی در 

شرایط فعلی همراه شده است.
  سایپا در بهار 99 به اندازه کل سال 

98 سودسازی کرده است
از نــکات مثبت دیگر ســرمایه گذاری 
بلندمــدت و 24هــزار میلیاردتومانی 
شرکت در عملکرد 3 ماهه است. سایپا 
در حالی در عملکرد 12ماهه ســال 98 
به سود ناخالص 138میلیاردی دست 

یافته اســت که در عملکــرد 3 ماهه به 
ســود ناخالص 115میلیاردی رسیده 
است. به عبارت دیگر سایپا طی 3 ماه به 
اندازه کل ســال 98 سود سازی کرده 

است.
 اصلاح ســاختار مالی ســایپا را 

سودده کرده است
در همین حال، ســایپا به سود عملیاتی 
29میلیــاردی در 3 ماهه رســیده، در 
حالــی که در 3 ماهه ســال قبــل زیان 
261میلیارد تومانی داشــته اســت. 
بدین ترتیب در سال های آینده شاهد 
افزایش حاشــیه سود و افزایش سود 
ناخالص در سایپا خواهیم بود. از سوی 
دیگر، این شرکت در صورت های مالی 
3ماهه، حقوق مالکانه 10هزار میلیارد 
تومانــی را بــه ثبــت رســانده اســت، 
درحالی کــه در کل ســال قبل این رقم 
منفی 2647میلیارد تومان بوده است. 
ایــن امــر به واســطه اجرایی شــدن 
افزایش سرمایه شرکت و مسلط شدن 
حقوق مالکانه در سایپا است. در بخش 
ســهام  ارزش  ســرمایه گذاری ها، 
شرکت های بورسی سایپا رشد بسیار 
بالایــی داشــته و بالــغ بر ده هــا هزار 
میلیارد تومان شــده است، درحالی که 
بهای تمام شده این سرمایه گذاری ها بالا 
نیست. به همین دلیل با توجه به برنامه 
اصلاح ســاختار مالی در این شــرکت و 
واگذاری ســهام برخی شــرکت ها این 
رونــد باعــث تحــولات جــدی در ایــن 
زمینه ها خواهد شد. سایپا در سرفصل 

درآمدهــای متفرقه در ســال مالی 98 
موفق به شناسایی درآمد 893 میلیارد 
تومانی شــده اســت. در 3ماهه ســال 
جــاری ایــن درآمدها هنوز شناســایی 
نشــده اســت و ایــن نکته نیــز دیگر 
پتانسیل سهم محسوب می شود. گفتنی 
اســت ســایپا در ســال 98 بــه ســود 
233میلیاردی ناشی از سرمایه گذاری ها 
دست یافته اســت که برای سال جاری 
انتظار جهش و رشد بیش از پیش سود 
سرمایه گذاری ها می رود. بدین ترتیب 
شناســایی درآمدهای متفرقه و ســود 
سرمایه گذاری ها همچنان سبب تحول 
بیشــتر در صورت های مالی پیش روی 
سایپا خواهد شد. همین تغییرات سبب 

اقبال و روند صعودی در سهام شرکت 
و تغییراتی شــده که مبنــای بنیادی 
داشته و تحولات خوبی در شرکت در 

حال انجام است. 
گفتنی است سایپا در سال 98 به سود 
از  ناشــی  233میلیــاردی 
ســرمایه گذاری ها دست یافته است 
که برای ســال جاری انتظــار جهش و 
ســود  پیــش  از  بیــش  رشــد 
مــی رود.  ســرمایه گذاری ها 
بدین ترتیــب شناســایی درآمدهای 
متفرقــه و ســود ســرمایه گذاری ها 
همچنــان ســبب تحــول بیشــتر در 
صورت هــای مالــی پیش روی ســایپا 

خواهد شد
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